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رئیس پلیس راهور فراجا در بازدید از محور های مواصلاتی منتهی به مرقد 
کمترین  رانندگان،  همکاری  و  راه  پلیس  ماموران  تلاش  با  گفت:  راحل  امام 
محدودیت ها در جاده های کشور در روز ۱۴ خرداد اعمال می شود تا زائران بدون 
مشکل بتوانند در مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( حاضر شوند. در 
آستانه چهاردهم خرداد، سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( رئیس پلیس راهور 
فراجا در بازدید از محور های مواصلاتی منتهی به مرقد امام راحل از پیش بینی...

اداره کل  اینکه  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  انسانی  سرمایه  و  برنامه ریزی  معاون 
کل  اداره  این  گفت:  نیست،  گذشته  با  قابل مقایسه  امروز  شهرداری  ارتباطات 
امروز از لحاظ عده ای، علمی، سواد رسانه ای، تأثیرگذاری و... بسیار پیشرفت 
قابل توجهی داشته است. سید ابوالفضل اسماعیلی در نخستین گردهمایی و 
هم اندیشی مسئولین ارتباطات و امور فرهنگی سازمان ها و مناطق شهرداری قم 
که در سالن جلسات شهرداری برگزار شد،با اشاره به لذت کار در مجموعه های...

رئیس پلیس راهور فراجا مطرح کرد:
آمادگی پلیس راه در مسیرهای منتهی به مرقد امام راحل

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم:
حجم فعالیت های شهرداری نیاز به اغراق ندارد

48

توسط شهردار قم انجام شد؛

تقدیر از راننده امانت دار شهرداری قم

8

مسعود پزشکیان:
باید زنگ خطر مردم را که می گویند 

نمی توانند زندگی کنند را بشنویم 
نماینده مجلس مطــرح کرد: باید 
زنــگ خطر مــردم را که می گویند 
نمی توانند زندگی کنند را بشنویم، 
مــردم به نفس نفــس افتــاده اند، 
کارمند با حقــوق ۸ میلیون تومان 
نمی تواند در تهــران زندگی کند، 
دولت قول ایجاد اشتغال و ساخت 
مسکن داده اســت که به این قول 

عمل نکرده، در حالی است که...

رئیس قوه قضاییه :
باید موانع بازگشت ایرانیان
 خارج از کشور برطرف شود

2

دبیر شورای اجتماعی کشور:
باید برنامه های اوقات فراغت 

جوانان به روز و جذاب باشد
رئیس قــوه قضاییه گفت:تبعه 
ایرانــی مقیــم خــارج از کشــور 
که می خواهــد در داخــل ایران 
ســرمایه گذاری کنــد، در وهلــه 
نخســت نیازمنــد تســهیل در 
رفت وآمد اســت و در وهله بعد، 
می خواهــد اطمینــان یابــد که 
ســرمایه او به ســبب تغییر یک 

دولت یا وزیر یا اتخاذ یک...

دبیــر شــورای اجتماعی کشــور 
با بیــان اینکه با نســل جوان چند 
ســال پیش روبه رو نیستیم گفت: 
باید برنامه ریــزی در جهت اوقات 
فراغــت جوانــان بــه روز و جذاب 
باشــد، چون این نسل تغییر کرده 
است. محمد عباسی، دبیر شورای 
اجتماعی کشور با بیان اینکه اگر ما 

برای جوانان برنامه ریزی نکنیم... 27

معاون توان بخشی بهزیستی کشورخبرداد:

افزایش بودجه تجهیزات 
توان بخشی استان قم 

8

8

8
مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

افزایش 5.3 درصدی مصدومان حوادث رانندگی

مدیرکل اتباع و مهاجران خارجی استانداری قم:

3۰۰ سرمایه گذار از اتباع خارجی در قم 
فعالیت اقتصادی دارند

1

مدیرکانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم:

10 هزارنفرتحت پوشش طرح اوقات فراغت تابستانی کانون  قرارمی گیرند

مدیرکل اتباع و مهاجران خارجی استانداری قم گفت: ۳۰۰ 
سرمایه گذار از اتباع خارجی در قم فعالیت اقتصادی دارند و 
دراین بین برخی از آنان در زمره افرادی هستند که سرمایه گذاری 

را در ایران فرا گرفته اند.  علی اکبر زارعی اظهار داشت:  برخی 
دیگر از سرمایه گذاران خارجی حاضر در قم از کشورهای خود 
سرمایه آورده و دراین بین تعداد زیادی از اتباع افغانستان دیده...

بودجه  افزایش  از  کشور  بهزیستی  توان بخشی  معاون 
 3۸0 تهیه  هدف  با  قم  استان  توان بخشی  تجهیزات 
. فاطمه عباسی در حاشیه  ویلچر برای معولان خبرداد 
سفر استانی خود به شهر قم در گفت وگویی در خصوص 

برای  بهزیستی  توان بخشی سازمان  برنامه های معاونت 
برای  معاونت  این  که  خوبی  خبر  کرد:  اظهار  قم  استان 
بودجه  درصد   70 تخصیص  دارد،  قم  استان  معلولین 
تجهیزات توان بخشی برای تهیه ویلچر معلولان جسمی...

هزار و 730 معلول قمی در منتظر دریافت »حق پرستاری«
هتل بهزیستی بزودی  درقم بهره برداری می رسد

ضرورت تحول در
 آموزش و پرورش 

اهمیت آموزش وپرورش در توسعه همه جانبه کشور از 
یک سو نا کارا آمدی نظام آموزشی وتربیتی طی دههای 

گذشته از سوی دیگرضرورت اقدامات اساسی برای تحول در این حوزه را بیش از هر 
زمان دیگراثبات می کند. آموزش وپرورش می تواند درکوتاه مدت وبا اصلاحات اساسی 
در رویه ها وروش ها وضعیت کنونی جامعه را در ابعاد مختلف براساس ساحت هاسی 

شش گانه سند تحول بهبود ببخشد.
اهم چالش های نظام آموزش و پرورش ایران عبارتند از:

ا- نگاه تک بعدی به نظام تعلیم وتربیت وغفلت ازتربیت همه جانبه براساس سند 
تحول بنیادین

ها  بخشنامه  از  انبوهی  با  پائین  به  بالا  از  ودستور  گزاری  درسیاست  تمرکز    _2
ودستورالعمل ها

۳- غفلت از خلاقیت ونبوغ جامعه هدف درتدوین واجرای برنامه ها 
تعلیم وتربیت )معلمان،دانش آموزان،اولیا ومربیان(

4- نگاه هزینه ای به دستگاه آموزش وپرورش نه سرمایه ای 
5_ غفلت از نیاز های ،غرایض وعلاقه دانش آموزان دربرنامه های درسی

6_توجه افراطی به آموزش محوری وغفلت ازحوزه های فرهنگی،پرورشی،تربیت 
بدنی وهنری

7_ عدم استفاده صحیح از منابع مالی وانسانی وزارت آموزش وپرورش
8_ غفلت ازتوجه به دانشگاه فرهنگیان ودانشگاه شهید رجایی بعنوان تنها مرکز 

صاحب صلاحیت در تربیگت معلم تراز جمهوری اسلامی 
9_ ضعف ساختا روقوانین موجود آموزش وپرورش با توجه به تحولات اجتماعی 

خصوصا در فضای مجازی )تکراردربرنامه ها (
1۰_ غفلت ازاجرای سند تحول وبسنده کردن به سخنرانی وبرگزاری همایش ها در 

این موضوع مهم
عضوهیئت علمی دانشگاه فرهنگیان

 

معاون بهزیستی کشور:

خانواده ها ۹۳ درصد سالمندان تحت 
پوشش بهزیستی را نگهداری می کنند

معاون امور توانبخشی سازمان بهزیستی کشور با تاکید بر اینکه هدف ما ایجاد  
خانه های کوچک سالمندی است گفت: 9۳ درصد سالمندانی که از بهزیستی خدمات 

دریافت می کنند، در محیط خانه و توسط خانواده ها نگهداری می شوند.
فاطمه عباسی روز یکشنبه در حاشیه سفر به قم در گفت وگویی ، افزود: از مجموع کل 
جمعیت سالمندی تحت پوشش، 55 هزار نفر از مراکز شبانه روزی و 66 هزار نفر نیز از 

مراکز روزانه خدمت می گیرند.
وی در پاسخ به سئوالی در مورد وضعیت جامعه سالمندی کشور اظهار داشت: کشور 
به سمت سالمندی حرکت می کند، و تا سال 141۰ بین 25 تا ۳۰ درصد جمعیت 

سالمند می شود، که این نرخ اکنون بین 17 تا 2۰ درصد است.
وی با بیان اینکه بهزیستی فقط سالمندان نیازمند را تحت پوشش قرار می دهد 
گفت: وزارت بهداشت، سازمان ها و ارگان هایی که متولی سلامت و مناسب سازی 
هستند باید قوی وارد شوند، چون سالمندی ابعاد مختلف اجتماعی، سلامت و روان 
را در برمی گیرد. عباسی خاطرنشان کرد: دبیرخانه سالمندی در سازمان بهزیستی 
با مشارکت سازمان ها و وزارت خانه های مختلف تشکیل شده، برنامه ها به سمت شهر 
دوستدار سالمند حرکت می کند تا شرایط را به گونه ای مهیا کنیم، سالمندان موثر 
واقع شوند. وی بیان داشت: سالمندان توانایی کار کردن را دارند، از این رو تشکیل 
بنیاد فرزانگان و برنامه هایی که سالمندان به شکل فعال حضور داشته باشند، از جمله 
اقدام های بهزیستی به شمار می آید. وی ادامه داد: آموزش های مرتبط با بیماری های 
خاص سالمندان نیز در کل کشور ارائه می شود، و تسهیل گری را در دستورکار قرار 
داده ایم. معاون بهزیستی یادآور شد: در کل کشور 15 هزار و 5۰۰ سالمند در ۳۰5 
مرکز بهزیستی تحت مراقبت و نگهداری قرار دارند.  وی همچنین با بیان اینکه هدف ما 
ایجاد خانه های کوچک سالمندی است گفت: 9۳ درصد سالمندانی که از بهزیستی 

خدمات دریافت می کنند، در درون خانه و توسط خانواده ها نگهداری می شوند.

علی محمدی*

مدیر موزه آستان مقدس حضرت معصومه )س(:

تنها موزه متعلق به یک بانوی قدیسه و 
تمدن ساز جهان اسلام در قم فعال است

مدیر موزه آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( با اشاره به هجرت تمدن ساز حضرت 
فاطمه معصومه )س( به قم در سال 2۰1 هجری قمری گفت: موزه آستان مقدس این حضرت 

در قم تنها موزه متعلق به یک بانوی قدیسه و تمدن ساز در جهان اسلام است.
حجت الاسلام محمد باقر مشکاتی مدیر موزه آستان مقدس حضرت معصومه )س( که با 
عنوان »موزه فاطمی« شناخته می شود گفت: موزه فاطمی اولین موزه عمومی و وقفی جهان 
محسوب می شود که 9۰ درصد آثار موزه از موقوفات و متعلقات حرم مطهر به آن منتقل شده 
است. سبک زندگی مردم قم در اعصار مختلف و به ویژه تغییرات حاصل شده در شهر قم پس 
از ورود حضرت معصومه )س( به این شهر از جمله مواردی است که مدیر موزه فاطمی به آن ها 
اشاره کرد و گفت: به عنوان نمونه ضربخانه های سکه در قم پس از ورود حضرت معصومه به 
این شهر به صورت رسمی کار خود را آغاز کردند و گسترش یافتند که با قدمت 8۰۰ سال نشان 
می دهد توسعه اقتصاد در قم مورد توجه بوده است. وی افزود: به نمایش گذاشتن مشاغل و 
مناصب فرهنگی و قدیمی متعلق به حرم حضرت معصومه و آیین هایی مثل جمع خوانی قران 

از جمله مواردی است که در این موزه به نمایش گذاشته شده است.
حجت الاسلام مشکاتی گفت: الگوی موزه داری در موزه فاطمی قم، محتوا گرا و تولید محور 
است به نحوی که مخاطبان علاوه بر مشاهده آثار تاریخی، پیام ها و عبرت های تاریخی را نیز با 

نوع چیدمان و ارتباط و به هم پیوستگی بین آثار در اعصار مختلف تاریخی مشاهده می کنند.
 

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

افزایش 5.۳ درصدی مصدومان
 حوادث رانندگی 

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم گفت: متاسفانه تعداد مصدومان حوادث ترافیکی که در 
طول سال 14۰1 برای دریافت گواهی صدمات و جراحات خود به پزشکی قانونی قم مراجعه 

داشته اند، نسبت به سال قبل رشدی معادل 5.۳درصد داشته است.
حمید صدیقی آخا در گفت و گو با ایمان اظهارداشت : در سال 14۰۰ مراجعات مربوط به 
تصادفات جرحی 9 هزار و 264 مورد بوده که از این تعداد 6 هزار و 746 نفر مرد و 2 هزار و 
518 نفر زن بوده اند. وی افزود :این در حالی است که در سال 14۰1 تعداد افرادی که بخاطر 
تصادف به این اداره مراجعه داشته اند، 9 هزار و 762 مورد بوده که شامل 6 هزار و 854 نفر 
مرد و 2 هزار و 9۰8 نفر زن بوده اند. مدیرکل پزشکی قانونی استان قم تصریح کرد :علیرغم 
آنکه برنامه ریزی های کلان جامعه در راستای کاهش میزان تصادفات با بهره گیری از عواملی 
همچون افزایش ضریب ایمنی وسایل نقلیه، کاهش نقاط حادثه خیز، فرهنگ سازی ترافیکی و 
استفاده از ابزارهای بازدارنده ارتکاب جرائم رانندگی است لکن مقایسه آمارها حاکی از افزایش 

5.۳ درصدی مصدومان حوادث رانندگی بوده است.
صدیقی آخا خاطرنشان کرد: بیشترین مراجعه تصادفات جرحی در سال 14۰۰ مربوط به 

دی ماه بوده در حالیکه برای سال 14۰1 بیشترین مراجعه در مرداد ماه ثبت شده است. 
وی در پایان گفت :27.8 درصد از مراجعین تصادفات در سال 14۰۰ زنان بوده اند که این 

رقم برای سال 14۰1 به 29.7درصد افزایش یافته است.

پس از یک دهه  همچنان ادامه دارد ؛

بی مهری نسبت تنها سالن ورزشی 
روستای باقرآباد 

با وجود گذشت حدود ده سال از ساخت سالن شهید عسکری روستای باقرآباد شهرستان 
جعفرآباد، این ورزشگاه همچنان از امکانات اولیه محروم است.

براساس این گزارش ، روستای باقرآباد با جمعیتی بیش از 17۰۰ نفر از روستا های پرجمعیت 
شهرستان جعفرآباد است و تنها سرگرمی نوجوانان و جوانان این روستا سالن ورزشی شهید 

سلمان عسگری است.
این ورزشگاه سال 92 افتتاح شده و با وجود تجهیز امکانات اولیه دو سال پیش روشنایی 

ساختمان تکمیل شده است.
مهمترین مشکل این سالن ورزشی در حال حاضر مسیر 2۰۰متری راه دسترسی است که 
استفاده جوانان و نوجوانان روستایی به دلیل مشاغل روستایی مثل دامداری و کشاورزی بیشتر 

در زمان عصر تا شب را با مشکلات زیادی مواجه کرده است.
گرمایشی  سیستم های  و  راه  روشنایی  بخصوص  ورزشی  سالن  این  امکانات  افزایش  با 
سرمایشی استقبال از این مکان ورزشی مناسب به خصوص از طرف اهالی روستای باقرآباد و 

روستا های اطراف بالاتر خواهد رفت.



دوشنبه-8 خرداد ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 25736

 اشتغالزایی رسمی با 
حمایت از بخش خصوصی

در  رئیسی  سیدابراهیم  جمهور،  رئیس  گذشته  هفته 
چهارمین جلسه شورای عالی اشتغال در دولت سیزدهم، 

اشتغال را اولویت اصلی کشور و مأموریت جدی دولتمردان دانست و به بیان توصیه هایی به 
همه دستگاه ها در راستای ایجاد اشتغال پایدار و کاهش بیکاری در کشور پرداخت.

در این جلسه مقرر شد که تسهیلات طرح های مصوب موجود در سامانه جامع تسهیلات 
اشتغال کشور تا پایان تیرماه پرداخت شوند.

همچنین مقرر شد وزارت علوم با همکاری معاونت علمی و سایر دستگاه ها برنامه اجرایی 
برای رفع بیکاری فارغ التحصیلان را در اسرع وقت ارائه و اجرا کنند.

پرداختن به مقوله بیکاری و اولویت دادن به آن با الزامات شدید و توصیه های مکرر تنها 
مختص این دولت نیست و دولت های قبل هم همگی بر این رویه تاکید مؤکد داشتند 
اما ماحصل کار و نتیجه این الزامات و توصیه ها و جدی گرفتن این مأموریت از سوی 
دولتمردان، مطلوب نیست و آمارهای واقعی کف جامعه نه تنها نشانگر ایجاد مشاغل جدید 
نیست بلکه از افزایش آمار بیکاران به دلیل تعطیلی برخی کارخانجات و واحدهای تولیدی 

هم خبر می دهد.
در چنین شرایطی توقع ایجاد اشتغال از سوی دولت هم به سبب تصدی گری بی حد و 

حصر دولت در هاله ای از ابهام است و کار اما و اگرهای فراوانی دارد.
بی تردید چاره کار، داشتن نگاه توسعه محور به بخش خصوصی حقیقی است که با 
مدیریت اصولی و علمی توانسته در این شرایط نامناسب اقتصادی خود را سرپا نگه دارد 

و چرخ تولید را بچرخاند.
در اکثر استان ها و شهرهای کشور شاهد فعالیت کارخانجات، واحدهای تولیدی، 
مدارس غیردولتی، واحدهای اقامتی و پذیرایی و غیره خصوصی هستیم که با کارآفرینی 
واقعی و غیرآماری، هزاران خانوار را زیر پر و بال خود گرفته اند و اشتغال مولد و پایدار ایجاد 
کرده اند. در حقیقت گره کور بیکاری توسط دستان پرتوان و حسابگر این واحدهای 
اقتصادی باز می شود و دولت می تواند با مدیران این شرکت ها و کارخانجات و واحدها به 
مذاکره بنشیند و نیاز آنها را برای دو سه برابر کردن ظرفیت اشتغال شأن یا حتی بیشتر 
بسنجد. برخی از آنها معتقد هستند اگر دولت فقط چوب هایی را که لای چرخ تولید شأن 
قرار داده و سنگ هایی را که سر راه شأن نهاده است، بردارد ظرفیت تولید و ایجاد اشتغال 

در مجموعه شأن دستکم دو برابر خواهد شد! فرصت را از دست ندهیم.
فعال رسانه ای

وزیر علوم:

سفرا رفت و آمد محققان ایرانی خارج از 
کشور را تسهیل کنند

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در جمع سفرا و نمایندگان ایران در خارج از کشور گفت: 
اولین انتظار من از سفیران جمهوری اسلامی ایران این است که رفت و آمد محققان ایرانی 

و خارج از کشور را تسهیل کنند.
محمدعلی زلفی گل در نشست سفرا و نمایندگان ایران در خارج از کشور که با حضور 
وزرای امور خارجه و بهداشت درمان و آموزش پزشکی در محل وزارت امور خارجه برگزار 
شد، افزود: بسیاری از محققان برجسته  ایرانی که در دانشگاه ها و مراکز پژوهشی دنیا 
مشغول فعالیت هستند، تمایل دارند به وطن خود خدمت کنند؛ بنابراین باید تلاش کنیم 

راه های ارتباطی دانشمندان ایرانی مقیم خارج، با کشور حفظ و تقویت شود.
وزیر علوم با بیان اینکه دیپلماسی ابعاد مختلف سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و علمی 
دارد، گفت: دیپلماسی علمی در عین اینکه بسیار کم خرج است، منافع و مزایای زیادی 
برای کشور دارد. مرکز همکاری های علمی و بین المللی وزارت علوم آمادگی دارد تا برای 
گسترش دیپلماسی علمی ایران در دنیا با سفرا و نمایندگان ایران در خارج از کشور 
همکاری کند. دیپلماسی علمی روابط ملت ها و دولت ها را محکم تر می کند و از مرزهایی 

که محل رفت و آمد دانشمندان و بازرگانان است، سرباز عبور نمی کند.
وزیر علوم با اشاره به رتبه 15 ایران در دنیا و اول در منطقه از نظر تولید علم اظهار داشت: 
دانشمندان ایرانی در دنیا شناخته شده هستند و ۳5 درصد مقالات علمی محققان ایرانی 
با همکاری محققان بین المللی منتشر شده است که نشان می دهد ظرفیت توسعه 

دیپلماسی علمی برای ایران وجود دارد.
 

 دبیر شورای اجتماعی کشور:

باید برنامه های اوقات فراغت جوانان 
به روز و جذاب باشد

دبیر شورای اجتماعی کشور با بیان اینکه با نسل جوان چند سال پیش روبه رو نیستیم 
گفت: باید برنامه ریزی در جهت اوقات فراغت جوانان به روز و جذاب باشد، چون این نسل 

تغییر کرده است.
نشست »تشکیل ستاد ملی برنامه ریزی و هماهنگی اوقات فراغت برای تدوین برنامه 
عملیاتی دستگاه های ذیربط و تقسیم کار ملی در مدت یک هفته« پیش از ظهر امروز 
در سالن شهید رجایی وزارت کشور برگزار شد. در این برنامه محمد عباسی، دبیر شورای 
اجتماعی کشور با بیان اینکه اگر ما برای جوانان برنامه ریزی نکنیم، دیگران این کار را انجام 
می دهند گفت: اردوهای راهیان نور یکی از برنامه های خلاق است. باید همه دستگاه ها 
در حوزه فراغت شتاب بخشی داشته باشند. شما باید بتوانید مدیران دستگاه ها را حساس 
کنید. چون هر کدام جامعه هدف زیادی دارید. اگر قرار باشد مثل ماه های گذشته باشیم، 
یعنی نتوانسته ایم خوب عمل کنیم. وی گفت: باید برنامه ها مفید، با کیفیت و خلاق باشد. 
برخی از دستگاه ها وظیفه مهمی دارند. استفاده از روش های نو و جذاب در دستور کار 
قرار داشته باشد. صرف برنامه مفید نیست، بلکه باید برنامه ها هدف داشته باشد. عباسی 
افزود: به کارگیری گروه های مردمی یکی از موضوعات مهم است. اگر مردم را به صحنه 
آوردیم، می توانیم هم افزایی کنیم. همچنین اردوگاه هایی که نیاز به بازسازی دارند را مد 
نظر قرار دهید. وی تصریح کرد: استفاده از موقعیت اربعین و برنامه های قرآنی می تواند در 
نظام تربیتی تأثیر داشته باشد. اربعین امسال با تابستان همراه است. افرادی گرایش به این 
موضوع دارند و باید روی آنها کار کرد. دبیر شورای اجتماعی کشور با بیان اینکه برنامه ها 
باید طوری باشد که نسل جوان بپسندد، گفت: ما ظرفیت های زیادی در دستگاه ها داریم، 

ولی باید این ظرفیت ها تجمیع شود.

معاون وزیر کشور :

دستگاه های مسئول در قبال معلولان
 باید حساس باشند

معاون وزیر کشور گفت: پیگیری تکالیف دستگاه ها باید به صورت مستمر صورت گیرد 
باید پیگیری به این موارد به صورت میدانی وجود داشته باشد.

مهدی جمالی نژاد معاون وزیر کشور در بیست و پنجمین جلسه ستاد هماهنگی و 
پیگیری مناسب سازی کشور با بیان اینکه لازم است دستگاه ها با یکدیگر وحدت عمل 
داشته باشند گفت: دستگاه هایی که باید کار کنند با یکدیگر چندان هماهنگ نیستند و 
دستگاه های مسئول در قبال معلولان باید حساس باشند. پیگیری تکالیف دستگاه ها باید 
به صورت مستمر صورت گیرد باید پیگیری به این موارد به صورت میدانی وجود داشته 
باشد. جمالی نژاد با اشاره به اینکه هر مسئله درخواستی نیازمند تأیید سازمان مخلوطی 
است گفت به عنوان مثال مشکل مسکن معلولان نیازمند تصمیم سازمان ملی زمین و 

مسکن است یعنی این سازمان گلوگاه حل مشکل مسکن معلولان است.
وی با تاکید بر اینکه باید یک تور مناسب سازی کشور برای معلولان در میان دستگاه های 
اجرایی راه بیاندازیم؛ گفت: باید این رقابت را میان دستگاه ها راه بیاندازیم. حتی افراد 

سالمند و بیماران هم معمولًا از تجهیزات مورد نیاز برای معلولان استفاده می کنند.
 

 دستیار وزیر امور خارجه:

هرنوع درگیری بین ایران و افغانستان
 به زیان دو طرف است

دستیار وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: مردم و نخبگان دو کشور به 
هوش باشند هر نوع درگیری به زیان راهبردی هر دو کشور ایران و افغانستان است.

سید رسول موسوی، مدیر کل منطقه ای آسیای جنوبی وزارت امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران با اشاره به درگیری مرزی اخیر بین نیروهای مرزبانی ایران و طالبان در 
منطقه »ساسولی« حوزه هنگ مرزی زابل که منجر به شهادت یک نفر از مرزبانان کشور و 
مجروح شدن دو نفر از آنها شد در صفحه توئیتر خود نوشت: »هشیار باشیم! آنچه امروز در 

مرز  زابل  _نیمروز می گذرد ادامه توطئه استعمارگران است.
وی گفت: اگر در 1872  گلدسمیت با توطئه خود سیستان آباد را به وضعیت کنونی 
درآورد امروز وارثان او  ایران و  افغانستان را می خواهند نابود کنند. مردم و نخبگان دو کشور 

به هوش باشند هر نوع درگیری به زیان راهبردی هر دو است.«

اخبار

رئیس جمهور گفت: روابط ایران و عمان از مرحله تجاری به مرحله سرمایه گذاری 
رسیده است و دیدگاه های مشترک و رویکرد تقویت همگرایی منطقه ای سران دو 
کشور، در کنار ظرفیت ها و زمینه های مناسب متقابل می تواند روابط فیمابین را در 

عرصه های دو جانبه ای و منطقه ای گسترش دهد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهرروز یکشنبه در جریان سفر »هیثم بن 
طارق آل سعید« سلطان عمان به جمهوری اسلامی ایران، در نشست مشترک 
هیأت های عالیرتبه دو کشور با بیان اینکه تهران و مسقط دیدگاه های مشترکی 
درباره همکاری های منطقه ای، تقویت و تثبیت امنیت، صلح و رفاه ملت های 
منطقه دارند، گفت: روابط دو کشور از مرحله تجاری به مرحله سرمایه گذاری 
رسیده است و دیدگاه های مشترک و رویکرد تقویت همگرایی منطقه ای سران ایران 
و عمان، در کنار ظرفیت ها و زمینه های مناسب متقابل می تواند روابط فیمابین را در 

عرصه های دو جانبه ای و منطقه ای گسترش دهد.
رئیس جمهور، ظرفیت های دو کشور در بخش های صنعت، تجارت، ارتباطات، 
امور دفاعی و امنیتی، خطوط جاده ای و ریلی، حمل و نقل دریایی و ترانزیت، 

گسترش  برای  مناسب  زمینه های  جمله  از  را  انرژی  و  پولی  و  مالی  مبادلات 
همکاری ها برشمرد و با اشاره به مذاکرات امروز مقامات ایران و عمان در زمینه 
توسعه  از  حمایت  صندوق  تشکیل  شدن  نهایی  بر  سرمایه گذاری،  افزایش 

سرمایه گذاری مشترک تأکید کرد.
رئیسی همچنین با اشاره به مواضع مشترک دو کشور در موضوعات مربوط به 
یمن و فلسطین از نقش عمان و به ویژه سلطان »هیثم بن طارق« در تلاش برای 
احقاق حقوق مردم یمن و نیز مردم فلسطین قدردانی کرد و خواستار تداوم جدی 

این نقش آفرینی شد.
»هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان نیز در این نشست با سپاسگزاری از 
دعوت و استقبال گرم رئیس جمهور کشورمان اظهار کرد: پس از سفر سال گذشته 
جنابعالی به عمان سطح روابط دوجانبه و همکاری های منطقه ای دو کشور ارتقای 
چشمگیری داشته و اگر چه حجم تبادلات تجاری 2 برابر شده است، اما با توجه به 
ظرفیت ها و زمینه های متنوع و مساعد دو کشور، هنوز تا سطح مطلوب روابط فاصله 

داریم و باید با تلاش بیشتر این ظرفیت ها را بالفعل کنیم.
توجه به موقعیت ویژه جمهوری اسلامی ایران و توسعه همکاری های ترانزیتی بین 
دو کشور، گسترش خطوط کشتیرانی، افزایش مراودات پولی و بانکی و تبادلات 

انرژی نیز از محورهای مذاکرات اعضای هیأت های عالیرتبه ایرانی و عمانی بود.
چهار سند همکاری میان مقامات ایران و عمان امضا شد

چهار سند همکاری در جریان سفر سلطان عمان به جمهوری اسلامی ایران میان 
مقامات دو کشور به امضا رسید.

در جریان سفر رسمی »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان به جمهوری 
و  اقتصادی  همکاری های  حوزه  در  سند   4 کشور  دو  مقامات  ایران،  اسلامی 
سرمایه گذاری، همکاری در مناطق آزاد و همکاری در حوزه انرژی به امضا رساندند.
وزرای نفت و امور اقتصادی و دارایی و دبیرکل شورای عالی مناطق آزاد تجاری-
صنعتی و ویژه اقتصادی از طرف ایران و وزرای انرژی، اقتصاد و تجارت عمان اسناد 

همکاری های مشترک دو کشور را امضا کردند.

رئیسی: در نشست مشترک هیأت های عالیرتبه ایران و عمان ؛ 

 رئیس مجلس:روابط ایران و عمان از مرحله تجاری به سرمایه گذاری رسیده است

لایحه عفاف و حجاب هنوز در دولت است 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه لایحه عفاف و حجاب هنوز در دولت 

است، گفت: هرگاه لایحه به مجلس آمد و اعلام وصول شد، آن را بررسی می کنیم.
حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی روز یکشنبه در جلسه علنی مجلس شورای 
دولت  داشت:  اظهار  حجاب  و  عفاف  لایحه  درباره  شفاهی  تذکری  در  اسلامی 

می خواهد اصلاحات و انتقاداتی که مورد نظر مردم بوده را در این لایحه اعمال کند.
وی با بیان اینکه ایرادهای جدی به این لایحه وارد است، افزود: لایحه عفاف و حجاب 

از سوی قوه قضاییه تنظیم شده اما دلسوزان نظام و عموم مردم به آن نقدهایی دارند.
این نماینده مجلس ادامه داد: انتظار می رود رئیس مجلس شورای اسلامی در این 
زمینه برای افکار عمومی توضیحاتی ارایه دهد زیرا در نزد مقام معظم رهبری نیز قول 
دادید تا لایحه عفاف و حجاب به صورت فوری در دستور کار مجلس شورای اسلامی 
قرار گیرد. نقدعلی این پرسش را مطرح کرد که آیا لایحه عفاف و حجاب به دولت بازمی 

گردد تا اصلاحات صورت گیرد و یا در مجلس این کار انجام می شود.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در پاسخ به تذکر نماینده خمینی شهر اظهار 
داشت:  لایحه عفاف و حجاب در قوه قضاییه تنظیم شده و به دولت رفته است؛ دولت 
نیز در حال بررسی و رسیدگی به این لایحه است. اکنون نیز دولت در نظر دارد که آن 
را اصلاح کند ما نیز در مجلس شورای اسلامی تا زمانی که لایحه نهایی به دست ما 
نرسد نمی توانیم آن را اعلام وصول کنیم. رئیس مجلس ادامه داد: عده ای می گویند 
چرا مجلس شورای اسلامی کاری نکرده است که باید گفت هنوز لایحه در دست دولت 
است و بررسی آن در دولت ادامه دارد هر موقع این لایحه به مجلس بیاید حتما در 
مجلس اعلام وصول شده و مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. قالیباف گفت: هر زمان 
که لایحه دو فوریتی عفاف و حجاب به مجلس بیاید، آن را بررسی می کنیم؛ من در 

ملاقاتم با رهبر انقلاب نیز به این موضوع اشاره کردم.
 

خرازی:

نیاز امروز ما ظهور یک »منطقه قوی« 
متشکل از »بازیگران قوی« است

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی تاکید کرد: نیاز امروز ما ظهور یک »منطقه 
قوی« متشکل از »بازیگران قوی« است.

به گزارش ایلنا، سید کمال خرازی عصرروزیکشنبه  در جلسه افتتاحیه دومین نشست 
گفتگوی ایران و عرب که به ابتکار مشترک شورای راهبردی روابط خارجی و مؤسسه 
الدراسات الجزیره قطر در دوحه برگزار شد، گفت: پیشنهاد اینجانب به رهبران منطقه، 
حرکت در جهت یک »منطقه قوی« است، و گام اول در این مسیر که خوشبختانه آغاز 

شده، حل و فصل اختلافات از طریق گفتگو است.
وی با اشاره به سخنرانی سال گذشته خود که تصریح کرده بود »ایران و عربستان 
نمی توانند نگاه حذفی به یکدیگر داشته باشند«، اظهار داشت: اکنون خوشحالم که 

با تصمیم رهبران دو کشور، مسیر عادی سازی روابط ایران و عربستان در جریان است.
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی با اشاره به ارتقای مجدد روابط ایران با امارات 
و کویت و همچنین تقویت روابط ایران با قطر، عمان و عراق تصریح کرد: سفر پادشاه 
عمان به تهران، نشانه دیگری از روابط رو به رشد ایران و کشورهای حوزه خلیج فارس 
است. خرازی با اشاره به تحولات جاری بین المللی در جهت تعادل چندقطبی، با بیان 
اینکه رهبران منطقه هوشمندی خود را در اتخاذ سیاستی مستقل نشان داده اند، 
خاطرنشان کرد: این تحولات نشانه بلوغ و هوشمندی کشورهای منطقه در بهره برداری 

از تحولات بین المللی به نفع کشور خود و منطقه تلقی می شود.
وی با تاکید بر اینکه جهان امروز در حال گذر به یک نظم نوین است، ابراز داشت: 
اگرچه هنوز نمی توان با قاطعیت در مورد ویژگی های این نظم جدید قضاوت کرد، اما 
مسلم است که تشکل های منطقه ای، در نظم نوین جهانی جایگاه ویژه ای خواهند 
داشت، و بسته به قدرت، توانمندی ، اتحاد و میزان استقلالی که از خود نشان خواهند 

داد، از بازیگران و کنشگران اصلی نظم جدید خواهند بود.
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی نیاز امروز منطقه را ظهور یک »منطقه قوی« 
متشکل از »بازیگران قوی« خواند و بیان کرد: ما به »همکاری منطقه ای « نیاز داریم 
تا علاوه بر تأمین امنیت، رفاه و پیشرفت کل منطقه، در سطح بین المللی نیز بازیگری 

فعال و اثرگذار باشیم و جایگاه منطقه خود را در تصمیمات بین المللی تثبیت کنیم.
 

نماینده مجلس: 

اجازه تکرار تعدی به مرزهایمان را 
به هیچ کشوری نمی دهیم 

نماینده مردم بجنورد در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه اجازه تعدی به 
مرزهایمان به ویژه مرز شرقی را به هیچ کشوری نمی دهیم، گفت: تنش روز گذشته در 

مرز افغانستان نیاز به اتخاذ تدابیر ویژه و پاسخ قاطع دارد.
محمد وحیدی در نشست علنی روز یکشنبه - هفتم خرداد - مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشت: عده ای با دیدن مهر و عطوفت ایرانیان تصور می کنند قادر به تعدی به 
مرزها و به شهادت رساندن سربازان ما هستند که به صورت جدی نیاز است در نظام 
دیپلماسی و مجموعه نیروهای مسلح، همچنین کمیسیون امنیت ملی مجلس این 

موضوع با قاطعیت دنبال و تدابیر ویژه ای اندیشیده شود.
وی ادامه داد: روز گذشته تنشی که در مرز افغانستان ایجاد شد، شهادت دو مرزبان 
را در پی داشت البته این موضوع با دستور رئیس مجلس در کمیسیون امنیت ملی باید 
بررسی شود و با توجه به رویکردی که در سطح کشور وجود دارد، نیاز به اتخاذ تدابیر 

ویژه و پاسخ قاطع دارد.
نماینده مردم بجنورد در مجلس ادامه داد: حرف های نسنجیده و غیر منطقی توسط 

برخی حاکمان فعلی افغانستان مطرح می شود که به هیچ وجه قابل قبول نیست.
وحیدی در اخطار قانون اساسی با استناد به اصل 84 قانون اساسی، بیانات رهبر 
معظم انقلاب در مورد مجلس یازدهم را باعث افتخار این مجلس دانست و با اشاره به 
قسم هیأت رئیسه در مورد اداره مجلس گفت: در مورد طرح ها و لوایحی که به صحن 

ارجاع می شود اعلام وصول و بررسی باید بر اساس اولویت های قانونی باشد.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس یادآورشد: برخی قوانین مانند ساماندهی 
نیروهای غیررسمی آموزش و پرورش با یکصد امضا هنوز اعلام وصول نشده و در نوبت 
بررسی صحن قرار نگرفته  است که باید هیات رئیسه این موضوع را مدنظر داشته باشند.

 
دهمرده در تذکر شفاهی:

بیش از این عظمت و عزت ما را در مقابل 
طالبان مخدوش نکنید

نماینده مردم زابل در مجلس با بیان اینکه نباید بیش از این عظمت و عزت ایران 
اسلامی را در مقابل طالبان مخدوش کرد، گفت: این همه وادادگی پذیرفتنی نیست.

حبیب الله دهمرده در نشست علنی روز یکشنبه هفت خردادماه  مجلس شورای 
اسلامی، با تشکر از فرمایشات رهبر معظم انقلاب درباره مجلس، شهادت مرزبانان در 

مرز سیستان و بلوچستان را تسلیت و تعزیت گفت.
نماینده مردم زابل، زهک، هیرمند و نیمروز و هامون در تذکری تصریح کرد: آقای 
رئیسی از اقدام شجاعانه شما کمال تشکر را دارم، همچنین از رئیس مجلس و سایر 
عزیزان و خادمان و مسئولان تشکر می کنم، اما اخطار می دهم بیش از این عظمت 
و عزت ما را در مقابل طالبان مخدوش نکنید، چرا این همه وادادگی؟ وی افزود: 
بدخواهان بشریت یعنی انگلستان و آمریکا، اسرائیل و آل سعود بند کمال خان را بستند 
تا سیستان ایران تخلیه شود و مرز ایران را ناامن کنند. طرح های فراوان ارائه شده است، 

اما در فرصت سوزی شاگرد اول هستیم. چه جوابی برای مردم و خدا دارید؟

وزیر کشور: 

آرامش در مرز ایران و افغانستان
 برقرار است

وزیر کشور گفت: درگیری روز گذشته در مرز سیستان و بلوچستان درگیری مختصری 
بود و برطرف شد، در حال حاضر مشکلی وجود ندارد و مرز آرام و باز است.

احمد وحیدی وزیر کشور با اشاره به درگیری روز گذشته در مرز ایران و افغانستان 
گفت: در درگیری که در مرز سیستان و بلوچستان صورت گرفت، پاسخ مقتضی به 

مرزبانان افغانستانی داده شد.
وی تاکید کرد: درگیری مختصری بود و برطرف شد، مذاکراتی هم با طرف طالبانی 

صورت گرفت، در حال حاضر مشکلی وجود ندارد و مرز آرام و باز است.

وحید حاج سعیدی*

معاون اول رئیس جمهور ضمن استقبال از هیثم بن 
طارق در فرودگاه مهرآباد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 

نگاه ویژه ای نسبت به مناسبات خود با عمان دارد.
معاون اول رئیس جمهور ضمن استقبال از هیثم بن 
طارق در فرودگاه مهرآباد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 

نگاه ویژه ای نسبت به مناسبات خود با عمان دارد.
محمد مخبر عصر روز )یکشنبه( در فرودگاه مهرآباد ورود 
هیثم بن طارق و هیأت همراه برای سفری دو روزه به ایران 
را خوشامد گفت و با اشاره به روابط دیرینه و ظرفیت های 
گسترده دو کشور، اظهار امیدواری کرد: این سفر برای دو 
ملت ایران و عمان و کشورهای منطقه منشأ خیر و برکت 

باشد.

معاون اول رئیس جمهور به روابط تاریخی و صمیمانه 
و گفت: جمهوری اسلامی  اشاره کرد  تهران- مسقط 

ایران نگاه ویژه ای نسبت به مناسبات خود با عمان دارد.
مخبر تصریح کرد: روابط سیاسی ایران و عمان روابطی 
ایجاب  صمیمانه  روابط  این  و  است  عمیق  و  نزدیک 
می کند مناسبات اقتصادی و تجاری فیمابین نیز همپای 

مناسبات سیاسی توسعه پیدا کند.
معاون اول رئیس جمهور مسائل بانکی را از مهمترین 
کشور  دو  تجاری  تعاملات  توسعه  روی  پیش  موانع 
برشمرد و از اراده جدی جمهوری اسلامی برای گسترش 

مناسبات اقتصادی دو کشور خبر داد.
هیثم بن طارق پادشاه عمان نیز در این دیدار با بیان 

اینکه بعضاً کاستی هایی در روابط اقتصادی دو کشور 
و  این سفر در خصوص مسائل  در  دارد، گفت:  وجود 
و  مذاکره  کشور  دو  تجاری  مبادلات  روی  پیش  موانع 

گفتگو خواهیم کرد.
و  اقتصادی  همکاریهای  توسعه  لزوم  بر  وی 
سرمایه گذاری مشترک تاکید کرد و افزود: اگر چالش ها 
مراودات  شود،  برطرف  کشور  دو  میان  بانکی  موانع  و 
اقتصادی تجار دو کشور و همکاریهای تجاری فیمابین 

تسهیل خواهد شد.
به  سفر  این  در  امیدوارم  گفت:  طارق  بن  هیثم 
راهکارهایی برای گسترش مناسبات اقتصادی فیمابین 

دست یابیم.

مخبردر جریان استقبال از هیثم بن طارق؛
ایران نگاه ویژه ای نسبت به مناسبات خود با عمان دارد

 معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه درباره لایحه عفاف و حجاب گفت: تهیه این 
لایحه قضایی با توافق سران قوا به قوه قضاییه سپرده شد و این لایحه توجه به جرم انگاری 
دارد و درحالی است که در موضوع عفاف و حجاب باید جنبه های فرهنگی، اجتماعی و 

سیاسی نیز مورد توجه قرار گیرد.
پورسید روز یکشنبه در نشست خبری تبیین و پاسخگویی به سوالات درباره لایحه 
عفاف و حجاب، افزود: از نیمه دوم سال گذشته بحث هایی مربوط به عفاف و حجاب به 
نحو جدی در بخش های مختلف در سطح کلان حاکمیت از جمله شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، شورای عالی امنیت ملی و شورای سران قوا مطرح شد و آنچه به اجماع رسید 
این بود که میان افرادی که مرتکب کشف حجاب می شوند به دلیل تفاوت در انگیزه های 
افراد و رویکردها باید تفاوت قائل شد همچنین به هیچ وجه به دنبال برخورد فیزیکی و 
انتظامی نباشیم و اولویت را بر بخش های دولتی بگذاریم زیرا قوانین موجود تکالیفی 

برای دستگاه ها درنظر دارد.
وی با تاکید بر تفکیک میان جرم و تخلف، اظهارداشت: رویکرد این بود که در نهایت 
کمتر به سمت تشکیل پرونده قضایی و صدور احکام کیفری برویم که سوءسابقه را برای 

افراد به جا می گذارد.
پورسید اضافه کرد: پیش نویس های متعددی در نهادهای مختلف تهیه شد و گزارشی 
توسط کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی مطرح شد که در آن گزارش، طرح 
پیشنهادی در این خصوص مطرح شد و به دلیل اینکه مجلس ورود کرد اقدام قوه 
قضاییه کند شد اما به دلایل داخلی مجلس در عمل این طرح به جریان نیفتاد و در 

نهایت موضوع در جلسه سران قوا مطرح و توافق شد لایحه توسط قوه قضاییه تهیه شود.
وی تاکید کرد: آنچه تکلیف قوه قضاییه شد، تهیه لایحه قضایی است و نگاه دستگاه 
قضایی بیشتر جرم انگاری است هرچند در این لایحه به تفاوت میان تخلف و جرم نیز 

اشاره شده است.
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه با اشاره به اعمال اصلاحات دولت در این 
لایحه، گفت: متن قوه قضاییه 9 ماده و متن دولت 15 ماده است. با توجه به اینکه 
پیش نویس لایحه قبلا برای روسای قوا ارسال شده و نظرات دریافت شده بود توافقی 
انجام شده بود که لایحه با کمترین اصلاحات انجام شود در عین حال فرایندی که در 
دولت طی شده و در مورد برخی اصلاحات هم روح لایحه همانی است که قوه قضاییه 
تهیه کرده است. پورسید در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه این لایحه ظرف مدت چه 
زمانی به قانون تبدیل خواهد شد گفت: روال مجلس این است که اگر دو فوریت در 
مجلس به تصویب برسد، احتمالا ظرف یک تا دو ماه آینده تبدیل به قانون خواهد شد و 

اگر دو فوریت لایحه تصویب نشود، مدت بیشتری طول می کشد.
معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ملاک 
کشف حجاب چیست و آیا مجازات کاسبان و مالکان خصوصی به دلیل کشف حجاب 
مشتریان اعمال می شود؟ گفت: در ماده 6۳8 قانون تعزیرات به موضوع زنانی که بدون 
حجاب شرعی در جامعه هستند اشاره شده است و در این لایحه با موضوع کشف 
حجاب و افراد فاقد حجاب روبرو هستیم. قوانینی در این حوزه وجود دارند. این لایحه 

مکمل قوانین دیگر است.

معاون حقوقی و امور مجلس قوه قضاییه:

رویکرد قوه قضاییه در لایحه عفاف و حجاب، جرم انگاری است

زابل- جانشین فرمانده نیروی انتظامی کشور در بازدید 
در  گفت:  بلوچستان  و  سیستان  در  کشور  شرقی  مرز  از 
مرز مشترک ایران و افغانستان چند باری است که از طرف 

حاکمان افغانستان اشتباه رخ می دهد.
سردار قاسم رضایی پیش از ظهر روز یک شنبه در سفر 
به منطقه سیستان که همراه با فرمانده نیروی زمینی ارتش 
به منطقه سیستان برای بررسی درگیری روز گذشته سفر 
کرده، در بدو ورود در جمع خبرنگاران حاضر شد و افزود: 
از  که  است  باری  افغانستان چند  و  ایران  مرز مشترک  در 

روزشنبه  و  اشتباه رخ می دهد  افغانستان  طرف حاکمان 
نیز اقدام تیراندازی بی جا اتفاق افتاد. وی با بیان اینکه از 
طرف نیروهای مرزبانی اقدام متقابل نسبت به تیراندازی 
انجام شده است، تصریح کرد: نیروهای مرزبانی در درگیری 
روزشنبه ، این موضوع را مدیریت کردند و متأسفانه یکی از 
همکاران به شهادت رسید و دو نفر دیگر نیز مجروح شدند. 
وی تاکیدکرد: به کشورهای همسایه می گوئیم که مرزهای 
ما مرزهای دوستی است و نباید اجازه دهیم اتفاق ناگواری 
جمهوری  انتظامی  کل  فرمانده  جانشین  بیاید.  پیش 

اسلامی ایران با بیان اینکه در حال حاضر وضعیت بسیار 
آرام است، اظهار کرد: شب گذشته هیچ گونه تهاجمی اتفاق 
است.  یافته  پایان  دیروز  عصر  درگیری  موضوع  و  نیفتاده 
نیروهای  و  ایرانی  بین مرزبانان  شایان ذکر است درگیری 
و  سیستان  مشترک  مرز  در  شنبه،  گذشته،  روز  طالبان، 
بلوچستان ایران و ولایت نیمروز افغانستان و در مناطقی 
مانند اطراف روستاهای »ساسولی، حاتم و ماککی« رخ داده 
و در این درگیری از سلاح های سبک و نیمه سبک و توپخانه 

استفاده شده بود.

جانشین فرمانده فراجا در مرز شرقی کشور:
اشتباه از طرف حاکمان افغانستان چندین بار در مرز رخ داده است

رئیس قوه قضاییه گفت:تبعه ایرانی مقیم خارج از 
کشور که می خواهد در داخل ایران سرمایه گذاری کند، 
در وهله نخست نیازمند تسهیل در رفت وآمد است و در 
وهله بعد، می خواهد اطمینان یابد که سرمایه او به سبب 
تغییر یک دولت یا وزیر یا اتخاذ یک سیاست مقطعی، 

ضایع و زایل نمی شود.
در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام   
گردهمایی رؤسای نمایندگی های جمهوری اسلامی 
به  اشاره  با  سخنانی  طی  کشور،  از  خارج  در  ایران 
عرصه های  در  اسلامی  ایران  روزافزون  پیشرفت های 
مختلف اظهار کرد: امروز ایران اسلامی علی رغم همه 
توطئه هایی که از جانب دشمنان اِعمال شده، با اقتدار و 
عزت در حال پیشرفت است؛ بر همین اساس و منطبق 
با همین پیشرفت روزافزون، همانگونه که مقام معظم 
رهبری تاکید کردند، ما در نظم نوین جهانی باید جایگاه 

خود را تثبیت کنیم.
رئیس دستگاه قضا در ادامه با تقریر و تشریح مقتضیات 
نظم نوین جهانی گفت: در قالب نظم نوین جهانی شاید 
لازم باشد در برخی از مقررات، ساختار ها، مشی ها و 
ارتباطات میان دستگاهی در داخل کشور تجدیدنظر 
از  بیشتر  نوین،  قالب  این  در  باشد  لازم  شاید  کنیم؛ 
تجربیات دیگران استفاده کنیم و تجربیات خود را بیش 

از پیش در اختیار دیگران قرار دهیم.
رئیس عدلیه با اشاره به تدوین سند تحول در دستگاه 
قضایی و سیر ارتقاء و تعالی آن، گفت: ما دوره فعلی 
و  نامیده ایم  تعالی«  و  »تحول  دوره  را  قضاییه  قوه  در 
هدف مان از این نامگذاری آن است که نشان دهیم به 
صورت روزانه می خواهیم مسیر بهبود و پیشرفت و رفع 
کاستی ها را در پیش بگیریم و از درجا زدن و در گذشته 

ماندن، بپرهیزیم.
به  توجه  با  امروز  کرد:  تصریح  قضاییه  قوه  رئیس 
تحولات روزانه ای که در عرصه های مختلف جهانی به 
وقوع می پیوندد، نیاز داریم تا در راستای مسئولیت های 
خود از جمله پیشگیری از وقوع جرم و تعقیب مجرمین، 
ارتباطات بین المللی خود را گسترش دهیم و قوانین و 
ساختا های خود را منطبق بر این گستردگی ارتباطات 
امروز شاهدیم که عمل مجرمانه ای در  تنظیم کنیم. 
گوشه ای از دنیا به وقوع می پیوندد و منشأ و نتیجه آن در 
داخل ظاهر می شود؛ لذا ما نمی توانیم فارغ از گسترش 
ارتباطات با دستگاه دیپلماسی، امور محوله خود را در 

عرصه بین المللی به نحو مطلوب پیش ببریم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به 
تأثیر و تأثر مسائل حوزه های گوناگون بر یکدیگر گفت: 
یا  به مسائل سیاسی  اتکاء صرف  با  امروز نمی توانیم 
امنیتی یا نظامی یا فرهنگی، مسائل کشور را حل کنیم 
و به پیش ببریم؛ امروز هم امنیت لازم است و هم رفاه؛ 
امروز هم تعالی لازم است و هم تمدن سازی اسلامی؛ 
ما باید به این مقوله ها به صورت یکپارچه بنگریم و با 
بهره گیری از همه ظرفیت های موجود، در عرصه های 

مزبور به پیشرفت برسیم.
رئیس عدلیه با اشاره به اولویت مسائل اقتصادی در 
کشور گفت: ما امروز اگر نتوانیم در عرصه اقتصادی به 
پیشرفت و خودکفایی مطلوب نائل شویم شاید در مسائل 
سیاسی و امنیتی و بروز ناهنجاری های اجتماعی نیز با 
مشکل مواجه شویم؛ یکی از شاخصه های اصلی در 
امر پیشرفت اقتصادی، تأمین امنیت سرمایه گذاری در 
کشور است؛ ما در قوه قضاییه و دستگاه دیپلماسی در 

این عرصه می توانیم هم افزایی زیادی داشته باشیم.

رئیس دستگاه قضا گفت: یکی از برنامه های من از 
زمان بر عهده گرفتن مسئولیت ریاست دستگاه قضا، 
در  سرمایه گذاری  جذب  برای  مطلوب  فضای  ایجاد 
کشور از ناحیه اتباع ایرانی مقیم خارج از کشور و حتی 
اتباع خارجی بود؛ اگرچه در راستای تحقق این مهم، 
گام هایی برداشته شده، اما آن تحول مطلوب در این 

عرصه محقق نشده است.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: تبعه ایرانی مقیم خارج از 
کشور که می خواهد در داخل ایران سرمایه گذاری کند، 
در وهله نخست نیازمند تسهیل در رفت وآمد است و در 
وهله بعد، می خواهد اطمینان یابد که سرمایه او به سبب 
تغییر یک دولت یا وزیر یا اتخاذ یک سیاست مقطعی، 
ضایع و زایل نمی شود؛ ما در دستگاه قضایی و دستگاه 
دیپلماسی باید در نتیجه هم افزایی با یکدیگر، در مسیر 

تحقق این خواسته های اتباع ایرانی گام برداریم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه به 
تبیین و تشریح فرآیند هایی پرداخت که در چارچوب آنها، 
قوه قضاییه و دستگاه دیپلماسی می توانند مساعدت ها 

و هم افزایی های خود را افزایش دهند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به ظرفیت موجود 
ضرورت  بر  کشور  از  خارج  ایرانیان  عالی  شورای  در 
به منظور  این شورا  بهره گیری از ظرفیت های  افزایش 
کشور  از  خارج  ایرانیان  امور  بر  مطلوب تر  رسیدگی 
تاکید کرد. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در همین راستا افزود: کمیته و سامانه ای که به منظور 
تسهیل عبور و مرور ایرانیان مقیم خارج از کشور تعبیه 
شده، باید کارآمدتر باشد و از منظر قوه قضاییه پاسخ به 
بسیاری از سؤالات ایرانیان مقیم خارج از کشور که از 

طریق این سامانه واصل می شود، بلااشکال است.

رئیس قوه قضاییه :

باید موانع بازگشت ایرانیان خارج از کشور برطرف شود
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 متخصص طب سنتی؛

مواد غذایی که خشکی مزاج را
 برطرف می کند

متخصص طب سنتی گفت: تغذیه روزانه تاثیر مستقیم در بروز خشکی مزاج 
دارد. نباید تنها از غذاهای خشک استفاده کنیم. اضافه کردن سبزیجاتی مانند 
لوبیا سبز، کلم، گوجه و بامیه به برنامه غذایی و به صورت پخته شده باعث می شود 

که تعادل ایجاد شود.
الهام اختری، متخصص طب سنتی، در شبکه دو سیما،گفت: براساس کتب 
طب سنتی، هر فرد باید در روز بین یک تا سه بار دفع نرم داشته باشد تا دچار 
خشکی مزاج نشود. نکته مهم این است که در اینجا بیشتر از اینکه توجه بر روی 
تعداد باشد، لازم است که احساس تخلیه کامل در شخص به وجود بیاید؛ یعنی 
شخصی که حتی دو روز یک بار هم شکمش کار کند، اما این تخلیه به درستی 

صورت بگیرد، سالم بوده و به یبوست دچار نیست. 
وی افزود: زمانی که شخص نتواند مواد اضافی را دفع کند، به تدریج فشار 
بروز  به  منجر  موضوع  این  می آید.  وجود  به  وی  دیگر  ارگان های  بر  مضاعفی 
مشکلات متعددی، بر اساس اینکه وی بیشتر در معرض چه بیماری هایی قرار 

دارد، می شود. 
اختری اظهار کرد: در شرایطی که خشکی مزاج مشکلی است که فرد سال ها با 
آن درگیر است و پس از میل کردن غذاهای خاصی دچار یبوست می شود، نیازی 
به مراجعه به پزشک نیست.اما بعضا این مشکل ناگهان برای یک نفر پیش می آید و 
در چنین شرایطی لازم است که کولونوسکوپی انجام شده و شخص هرچه سریع تر 

تحت درمان قرار بگیرد. 
متخصص طب سنتی ابراز کرد: نکته مهم این است که خشکی مزاج بسیار متاثر 
از سبک زندگی است.تغذیه روزانه تاثیر مستقیم در بروز این مشکل دارد. باید این 
موضوع را در نظر داشته باشیم که نباید تنها از غذاهای خشک استفاده کنیم.
اضافه کردن سبزیجاتی مانند لوبیا سبز، کلم، گوجه و بامیه به برنامه غذایی و به 

صورت پخته شده باعث می شود که تعادل ایجاد شود. 
اختری اظهار داشت: مورد دیگری که از اهمیت زیادی برخوردار است، اضافه 
کردن فعالیت بدنی به برنامه روزمره است. ورزش حرارتی مشابه به حرارت غریزی 
ما ایجاد می کند. با پیاده روی روزانه روده ها گرم می شوند و در نتیجه آن شکم بهتر 

کار می کند؛ لذا لازم است که حتما زمانی از روز را به ورزش اختصاص دهیم. 
وی گفت: کرفس یکی از گیاهانی است ک خواص دارویی فوق العاده ای دارد. 
خوردن برگ کرفس قبل از وعده غذایی به میزان یک نعلبکی کوچک، سبب 
تنظیم ترشح انسولین در بیماران دیابتی یا پیش دیابتی می شود. یکی از نکات 

مثبت بارز کرفس نیز این است که کالری منفی دارد.

درمان های خانگی برای کاهش پُف  چشم ناشی از گریه

یک فوق تخصص قرنیه؛

مهمترین علت ابتلا به آب مروارید

یک فوق تخصص قرنیه گفت: آب مروارید از جمله بیماری های شایع چشم 
است که بیشترین علت بروز آن سن افراد است و اکثر افرادی که به دوره سالمندی 

می رسند، معمولًا دچار آب مروارید می شوند.
 سید محمد قریشی، دبیر علمی سی و دومین کنگره سالیانه انجمن چشم 
پزشکی ایران در آستانه برگزاری سی و دومین کنگره سالیانه انجمن چشم پزشکی 
ایران، هدف کنگره را ارائه آخرین دستاوردهای چشم پزشکی بیان کرد و گفت: 
برای  آموزشی  دوره های  و  سمپوزیوم ها  علمی،  سخنرانی های  کنگره  این  در 
متخصصین چشم و همکارانی که در زمینه های فوق تخصصی این رشته فعالیت 
می کنند، به صورت حضوری و برای شرکت کنندگان خارجی به صورت آنلاین 

برگزار خواهد شد.
این فوق تخصص قرنیه افزود: موضوعات و مباحث مورد بحث در این کنگره 
فوق  و  برای همه تخصص ها  و  پزشکی می شود  مباحث چشم  شامل جمیع 

تخصص های چشم در این کنگره برنامه گنجانده شده است.
قریشی ادامه داد: سعی شده در طول برگزاری کنگره، متخصصین تمامی 
رشته ها اعم از قرنیه، آب مروارید، لیزیک چشم،شبکیه و زجاجیه، گلوکوم )آب 
سیاه(، استرابیسم ، جراحی های پلاستیک چشم و نوروافتالمولوژی )اعصاب 
چشم( برنامه های خودشان را داشته باشند. همچنین در کنگره پیش رو، برای 
همکاران چشم پزشک عمومی و همکاران جوان چشم پزشک و گروه پرستاران 

چشم برنامه های علمی در نظر گرفته شده است.
وی در خصوص ضرورت آموزش مداوم گروه های پزشکی از جمله چشم پزشکی، 
اظهار داشت: ضرورت دارد گروه های چشم پزشکی هر ساله در برنامه های علمی 
شرکت کنند و امتیازات لازم را کسب نمایند تا بتوانند حرفه خودشان را ادامه دهند. 
به همین دلیل کنگره جنبه آموزشی هم خواهد داشت و امتیازدهی به شرکت 

کنندگان در اواخر کنگره توسط وزارتخانه مربوطه انجام می شود.
نمایشگاه تجهیزات  برگزاری  را  این کنگره  اتفاقات جانبی  از  قریشی، یکی 
پزشکی عنوان کرد و گفت: در این نمایشگاه شرکت هایی که سازنده تجهیزات 
و  هستند  حاضر  دارند،  را  سازنده  شرکت های  نمایندگی  یا  هستند  پزشکی 
تجهیزات خودشان به خصوص تجهیزات جدید و پیشرفته را ارائه می دهند تا چشم 

پزشکان با آخرین تکنولوژی های تجهیزات چشم پزشکی آشنا شوند.
این فوق تخصص قرنیه با عنوان این مطلب که طیف بیماری های شایع چشم 
پزشکی بسیار گسترده است، افزود: از جمله بیماری های شایع چشم می توان به 
آب مروارید اشاره کرد که بیشترین علت بروز آن سن افراد است و اکثر افرادی که به 

دوره سالمندی می رسند، معمولًا دچار آب مروارید می شوند.
وی گفت: با توجه به پیشرفت های علم چشم پزشکی، بیماری آب مروارید قابل 

درمان است.
قریشی ادامه داد: دسته دوم بیماری های شایع چشم، آب سیاه یا گلوکوم است 
که بیماری خیلی حساسی است و بیمار خودش متوجه بیماری نمی شود و لازم 
است برای بررسی آب سیاه بیمار به صورت دوره ای معاینه شود و به چشم پزشک 

مراجعه کند.
وی افزود: دیگر بیماری های چشم که اخیراً خیلی شیوع بیشتری یافته ، دیابت 
است که علاوه بر اعضای بدن، چشم را گرفتار می کند و متأسفانه این افراد وقتی 

عوارض بیماری پیشرفت می کند متوجه بیماری می شوند.
دبیر علمی کنگره سالیانه انجمن چشم پزشکی ایران تاکید کرد: به افرادی که 
دچار بیماری قند هستند توصیه می شود به صورت مرتب زیر نظر چشم پزشک 

باشند که به هر حال پیشگیری بهتر از درمان است.
وی افزود: در مورد سایر بیماری های چشم، می توان به عیوب انکساری اشاره 
کرد مثل دوربینی، نزدیک بینی که خوشبختانه اعمال لیزیک در این زمینه خیلی 

پیشرفت کرده و برای این بیماران مؤثر هستند.
وی در آخر اضافه کرد بیماری مهم دیگری که باید به آن توجه شود عوارض و 
آسیب  ناشی از ضربه هایی است که به چشم وارد می شود که متأسفانه در کشور 
ما شایع است و منجمله کودکان هم در معرض این آسیب ها هستند. لذا توصیه 
می شود، مردم به نکات ایمنی توجه کنند و مواظب باشند ضربه و آسیب به چشم 

نرسد که عواقب آن جبران ناپذیر است. 

محققان دانمارکی می گویند؛

رژیم غذایی گیاهی به حفظ سلامت قلب 
کمک می کند

 بر اساس یک تجزیه و تحلیل جدید از تمام شواهد حاصل از آزمایشات بالینی 
سطح  کاهش  به  منجر  گیاهخواری  های  رژیم  سال 1982،  از  شده  منتشر 

کلسترول و چربی خون می شود.
در مقایسه با افرادی که از رژیم غذایی همه چیز خواری استفاده می کنند، افرادی 
که از رژیم غذایی گیاهی پیروی می کنند، میانگین کاهش 7 درصدی سطح 
کلسترول کل را نسبت به سطوح اندازه گیری شده در ابتدای مطالعات، کاهش 
 ،B و کاهش 14 درصدی آپولیپروتئین LDL 1۰ درصدی در سطح کلسترول بد

پروتئین خونی که برای تخمین سطح کلسترول استفاده می شود، نشان دادند.
این نتایج نشان داد که رژیم های غذایی گیاهی می توانند نقش مهمی در کاهش 
انسداد شریان ها داشته باشند و در نتیجه خطر سکته و حملات قلبی را کاهش 

دهند.
دکتر »روث فریک اشمیت«، محقق ارشد در دانشگاه کپنهاگ دانمارک، گفت: 
»اگر افراد از سنین پایین شروع به خوردن رژیم های گیاه خواری کنند، احتمال 
کاهش خطر بیماری های قلبی عروقی ناشی از انسداد شریان ها بسیار زیاد 

است.«
محققان دریافتند رژیم های گیاهخواری برای افراد مختلف از وزن طبیعی تا چاق 

مفید است.
برای بررسی، محققان داده های ۳۰ کارآزمایی بالینی را با نزدیک به 24۰۰ 
شرکت کننده، که بین سال های 1982 تا 2۰22 منتشر شده بود، تجزیه و تحلیل 

کردند.
شرکت کنندگان در ۳۰ مطالعه از یک رژیم گیاهخواری یا رژیم غذایی همه 
چیزخواری شامل گوشت و محصولات لبنی پیروی می کردند. مدت زمان رژیم 

غذایی از 1۰ روز تا پنج سال با میانگین 29 هفته متغیر بود.
محققان خاطرنشان کردند که سالانه بیش از 18 میلیون نفر در سراسر جهان بر 
اثر بیماری قلبی جان خود را از دست می دهند، که آن را به دلیل اصلی مرگ و میر 

در جهان تبدیل می کند.
آنها افزودند که تغییر رژیم به سمت گیاهخواری نیز می تواند به جلوگیری از 

تغییرات آب و هوایی کمک کند.
بررسی های سیستماتیک اخیر نشان داده است که اگر جمعیت کشورهای 
پردرآمد به رژیم های غذایی گیاهی روی آورند، انتشار خالص گازهای گلخانه ای 

می تواند بین ۳5 تا 49 درصد کاهش یابد.
کلسترول  کاهنده  استاتینی  داروهای  که  کرد  خاطرنشان  اشمیت  فریک 
همچنان نسبت به رژیم های گیاهی در کاهش چربی ها و سطوح کلسترول برتری 
دارند و بیماران نباید با پیروی از رژیم های گیاهی، مصرف داروهای استاتین خود 

را قطع کنند.

آیا لبنیات دشمن کلیه ها است؟
یک متخصص بیماری های کلیوی گفت: لبنیات در حد متعارف برای بدن لازم است 
و اگر افراد مصرف نکنند باعث پوکی استخوان می شود و حتی ممکن است سنگ سازی 

کلیه هم بیشتر شود؛ در نتیجه مقدار متعارف مصرف لبنیات خوب است.
آیا لبنیات دشمن کلیه ها است؟

 استفاده از لبنیات و شیر در ایجاد سنگ کلیه نقش ندارند و لازم نیست افرادی که از 
سنگ کلیه رنج می برند مصرف لبنیات و شیر را کنار بگذارند؛ زیرا ارتباطی به سنگ کلیه 

نخواهد داشت؛ حتی تاثیرات مثبتی را برای جلوگیری از ایجاد سنگ ایجاد می کند.
سنگ کلیه چیست؟

به ذره های بسیار کوچک و سفتی گفته می شودکه درون کلیه فرد قرار می گیرد و فرد را 
با درد همراه می کند که به خاطر عواملی مانند مصرف کم مایعات، دیر تخلیه کردن مثانه 
و عوامل ژنتیکی و دیابت به وجود می آید که مصرف کلسیم و لبنیات برای سنگ کلیه 

بسیار اثر بخش است.
مصرف شیر و لبنیات برای سنگ کلیه 

در گذشته عقیده بر این بوده است که کسانی که دارای سنگ کلیه هستند باید مصرف 
لبنیات را کاهش دهند و یا به طور کل آن را را کنار بگذارند؛ در صورتی که این تصور کاملا 
نا به جاست. درست است که سنگ های کلیه دارای کلسیم است، اما دلیلی بر منع 
مصرف آن نخواهد داشت و اگر یک برنامه غذایی با کلسیم کم را مصرف کنید نمی توانید 
میزان دفع ادرار و سنگ کلیه که حاوی کلسیم است را پایین بیاورید؛ پس توصیه می شود 

مصرف لبنیات را از برنامه خود حذف نکنید.
ماده ای به نام اگزالات در سنگ کلیه وجود دارد که از طریق مواد خوراکی حاوی ویتامین 
سی؛ مانند میوه ها و سبزیجات جذب می شود؛ حال مصرف شیر و لبنیات که دارای 
کلسیم هستند با چسبیدن به اگزالات مانع به وجود آمدن سنگ کلیه می شوند؛ پس شیر 

را در وعده های غذایی خود استفاده کنید که جذب کلسیم در بدن را داشته باشد.
 به هیچ وجه مصرف لبنیات را کاهش ندهید؛ زیرا باعث می شود اثرات منفی روی 

استخوان ها داشته باشد و باعث ایجاد سنگ در کلیه ها می شود.
 آیا کلسیم دشمن کلیه های شماست؟

این قضیه با یک تصور نادرست و اشتباه در میان عوام شهرت پیدا کرده است اما بدانید 

کلسیم و لبنیات برای کلیه ها ضرری ندارد و نمی تواند با آنها دشمنی کند؛ فقط باید نمک 
و سدیم مواد غذایی خود را به پایین ترین حد برسانید.

اقدامات پیشگیرانه برای جلوگیری از سنگ کلیه:
برای پیشگیری از سنگ کلیه نباید کلسیم را حذف کرد؛ضمن اینکه اقدامات پیشگیرانه 

برای آن به شرح زیراست:
1( عرق کردن اهمیت ویژه ای در ایجاد سنگ کلیه دارد ؛ اگر بدن شما روزانه بر اثر 
تمرینات ورزشی سنگین آب بدن خود را از طریق تعریق از دست بدهد باعث می شود 

میزان ادرار کردن شما کاهش پیدا کند و باعث به وجود آمدن سنگ در کلیه و مجرای 
ادراری خواهد شد.

در گذشته عقیده بر این بوده است که کسانی که دارای سنگ کلیه هستند باید مصرف 
لبنیات را کاهش دهند و یا به طور کل آن را را کنار بگذارند؛ در صورتی که این تصور کاملا نا 
به جاست  برای پیشگیری از این مشکل آب فراوانی بنوشید که میزان آب بدن تامین شود 

که اگر با تعریق آن را از دست دادید به اندازه لازم بدن شما آب داشته باشد.
2( مصرف اگزالات به همراه کلسیم؛اگزالات در مواد غذایی زیادی از جمله میوه 
،آجیل. حبوبات یافت می شود. مصرف کردن متعادل آن می تواند یک روش مناسب برای 
افرادی باشد که کلیه های آن ها سنگ ایجاد می کند اما لازم است بدانید اگزالات و کلسیم 
را باید در کنار یکدیگر به مصرف برسانید؛ زیرا هر دوی این مواد درون معده و روده های 

شما به یکدیگر می چسبند و دیگر نمی توانند سنگ کلیه را ایجاد کنند.
۳( سنگ کلیه به طور دائمی دفع نمی شود؛ افرادی که دارای سنگ کلیه هستند ممکن 

است بیش از یک بار به این عارضه مبتلا شوند.
رژیم غذایی مناسب را در برنامه غذایی خود قرار بدهید. لبنیات برای سنگ کلیه مناسب 
است آن را روزانه در وعده هایتان بگنجانید و سعی کنید داروهای تجویزی از سوی پزشک 
خود را مصرف کنید؛ زیرا در صورت رعایت نکردن احتمال برگشت سنگ کلیه در بدن 

شما وجود دارد.
لبنیات برای کلیه بی ضرر است

ناصر سیم فروش، استاد بیماری های کلیه در گفت وگو با خبرنگار سلامت خبرگزاری 
فارس درباره »رابطه مصرف لبنیات و بروز مشکلات کلیوی«، بیان داشت: لبنیات در حد 
متعارف برای بدن لازم است و اگر افراد نخورند باعث پوکی  استخوان می شوند و حتی 
ممکن است سنگ سازی کلیه نیز بیشتر شود؛ در نتیجه مقدار متعارف مصرف لبنیات 
خوب است. وی ادامه داد: برخی فکر می کنند چون سن بالا رفت نباید ورزش کرد، اما 
ورزش برای همه سنین خوب است. برخی افراد فعالیت روزانه شان زیاد است؛ مانند 
کشاورزان اما برخی مانند کارمندان و نویسندگان و افرادی که کار فکری می کنند تحرک 
کمتری دارند و بیشتر چاق هستند؛ لذا این گروه که تحرک بدنی کمی دارند باید حتما 

به نوعی ورزش کنند.

دکترای تغذیه گفت: یکی از راه هایی که می توان شدت پوکی استخوان را کم کرد، مصرف کلسیم، منیزیم و روی است و کلسیم 
به تنهایی مفید نخواهد بود.

منصور رضایی دکترای تغذیه در رادیو سلامت با بیان اینکه کمبود های تغذیه را با آموزش می توان برطرف کرد، افزود: در درازمدت 
یا در میان مدت، مکمل یاری انجام می شود و رویکرد بعدی غنی سازی است. ما معمولًا در تغذیه سه رویکرد میان مدت، درازمدت، 
کوتاه مدت داریم. به طور نمونه برای رفع و رجوع کمبود ها، طرح مکمل یاری اجرا می شود مانند دادن قرص آهن به دختران 

دانش آموز در مدارس.
وی در ادامه بیان این که در کوتاه مدت بحث مکمل ها است که غذای دریافتی را کامل می کند، گفت: باید یاد بگیریم که مکمل ها 
بد نیستند و فقط باید بدانیم کی؟ کجا؟ و چه وقت باید مصرف شوند؟ یا برای چه افرادی این مکمل ها لازم است؟ به طور نمونه، 

افرادی که بیماری های خاص دارند ممکن است نیاز بیشتری به مصرف مکمل داشته باشند.
رضایی در ادامه توصیه کرد: قرص چربی در کنار قرص امگا ٣ نباید مصرف شود و بیش از 1۰ ساعت از هم، باید مصرف شوند 

تا اثر بهتری داشته باشد.
وی اگر دریافت لبنیات پس از بارداری کم شده باشد می بایست فرد کلسیم مصرف کند، که مصرف آن احتمال دارد که یبوست را 
تشدید و جذب آهن را کمی مختل می کند. پس افراد بهتر است تا کلسیم را ترجیحا با غذا مثل لبنیات تأمین کنند. مصرف مکمل 

کلسیم در افرادی که لبنیات نمی توانند مصرف کنند، توصیه می شود.
این دکتری تغذیه در پاسخ به این پرسش که مصرف مکمل ها قبل از خوردن غذا باشد یا بعد آن، گفت: مکمل ها اگر قبل از غذا 
مصرف شود به خوبی جذب بدن می شود؛ اما در دراز مدت دچار مشکل می شود. معده هنگ می کند؛ چرا که معده وقتی پر 

می شود، جذب او کم می شود. یک ساعت بعد از غذا، بهترین زمان مصرف مکمل هاست.
وی با بیان اینکه بخش اعظمی از پوکی استخوان ارثی است و با کلسیم و پوکی استخوان ارتباط کمی دارد، گفت: یکی از راه هایی 

که می توان شدت پوکی استخوان را کم کرد، کلسیم، منیزیم و روی است و کلسیم به تنهایی مفید نخواهد بود.
رضایی در پاییان در خصوص مصرف ویتأمین سی اظهارداشت: مصرف بیش از حد ویتأمین c، در درازمدت عوارض هم دارد. 
وقتی میوه ها کلی ویتأمین دارند؛ چرا باید از ویتأمین سی استفاده کرد؟ در حد ٢٠٠ الی٣٠٠ مشکلی ندارد؛ اما به جای استفاده از 

این ویتأمین های برای بدن، بهتر است از منابع غذایی بهره گرفت.

مکمل ها را جایگزین مواد غذایی و میوه ها نکنید
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مدیر مجموعه »خانه اعیاني«:

سبک جدیدی در طراحی داخلی 
ساختمان ارائه داده ایم

مدیر مجموعه »خانه اعیاني« گفت:  دکوراسیون داخلي به عنوان یک هنر، یک 
حرفه و یا صنعت در جهان معرفي و شناخته شده است .

علیرضا مرشدي در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به اینکه طراحي دکوراسیون 
داخلي بهبود، فضاي داخلي ساختمان براي انجــام فعالیت هاي روزانه مثل کار و 
زندگي مي باشد، افزود: محیط داخلي از طرفي اثري مســـتقیم روي روش انجـــام 
فعالیت هاي ما درآن محیط دارد واز طرف دیـــگر بر روي تفکر، احـــوال و خلق و 

خوي ما تأثیر گذار است.
وي تصریح کرد: هدف از طراحي داخلي، بهتر کردن کارکرد رواني و فیزیکي 
محیط، براي راحت تر کردن زندگي در آنجاست. فضاي داخلي ساختمان، بدون 
طراحي داخلي یا اساسا قابل استفاده نیست، یا بهترین و کامل ترین کارآیي را ندارد. 

فضاي داخلي آن چیزي اسـت که به یک ساختمان روح مي دهد.
وي با تاکید بر اینکه سبک جدیدي از طراحي داخلي ساختمان را ارائه داده ایم، 
بیان داشت: سبکي که ارائه داده ایم، تضاد قابل لمسي با سبک هاي مختلف 
دکوراسیون داخلي در سراسر دنیا ندارد و از  طرفي هم تقلیدي از آن سبک ها نیست.

کیفیت بالا و اجراي سریع  مزیت رقابتی خانه اعیانی است 
مدیر مجموعه خانه اعیاني در بخش دیگري از سخنان خود گفت: خانه اعیاني 
تلاش کرده است تا با بهره مندي از قویترین تیم هاي اجرایي، بهترین کیفیت را در 
سریعترین زمان و با قیمت مناسب به جامعه هدف خود تقدیم کند و این امر یکي 

از مهمترین مزیت هاي رقابتي مجموعه خانه اعیاني با مجموعه هاي مشابه است.
مرشدي با بیان اینکه صنعت ساختمان یکي از صنایعي است که دائم در حال 
پیشرفت بوده و نوآوري یکي از ارکان لاینفک این صنعت خواهد بود، اظهار کرد: 
خانه اعیاني در این راستا تمام تلاش خود را به کار گرفته تا بتواند سهم بسزایي در 

شکوفایي و ارتقا صنعت ساخت و ساز در استان قم ایفا کند.
وي با اشاره به اینکه تیم هایي که در این مجموعه مشغول به فعالیت هستند بیش 
از 15 سال در حوزه هاي مختلف صنعت ساختمان فعالیت داشته اند، بیان کرد: با 
بهره گیري از این تجربیات به دنبال ایجاد تحول در صنعت ساخت و ساز و دکوراسیون 

در استان قم و کشور هستیم. 
مدیر مجموعه خانه اعیاني قم با اشاره به فعالیت این مجموعه در زمینه روف گاردن، 
دکوراسیون داخلي و ساخت، تصریح کرد: در حال حاضر به دلیل نبود یک مجموعه 
کامل و به روز، افرادي که در حوزه ساخت و ساز مشغول به فعالیت هستند براي تامین 
نیاز پروژه هاي خود در حوزه هاي مختلف، مجبور هستند که به تهران مراجعه کنند. 

چشم انداز توسعه فعالیت در سطح ملی و کشور های همسایه 
وي با بیان اینکه در مجموعه خانه اعیاني این پتانسیل وجود دارد که علاوه بر 
تامین نیاز بخش ساختماني قم، از سایر شهرها نیز براي خرید به قم مراجعه کنند، 
افزود: مجموعه خانه اعیاني به صورت تخصصي فعالیت خود را در زمینه دکوراسیون 
داخلي، مبلمان باغي،گرینوال و ساخت روف گاردن شروع کرده است، اما امکان 

تامین تمام مصالح مورد نیاز یک ساختمان را داریم.
مرشدي ادامه داد: ما سعي کردیم براي هر کدام از بخش ها از یک تیم کارشناسي 
قوي بهره مند شویم و در این راستا مهندس محمدرضا نادري به عنوان مدیر دپارتمان 
ساخت و ساز، مهندس محمدرضا عباسي به عنوان مدیر دپارتمان دکوراسیون 
داخلي و مهندس محمدرضا حمزه اي به عنوان مشاور استراتژیک در مجموعه خانه 

اعیاني فعالیت مي کنند.
وي با بیان اینکه چشم انداز مجموعه خانه اعیاني ابتدا خدمات رساني در قم و 
مرحله بعدي توسعه خدمات در کشور و سپس در کشورهاي همسایه است، تصریح 
کرد: خانه اعیاني تلاش کرده است تا با بهره مندي از قویترین تیم هاي اجرایي  
بهترین کیفیت را در سریعترین زمان و با قیمت مناسب به جامعه هدف خود تقدیم 
کند و این امر یکي از مهمترین مزیت هاي رقابتي مجموعه خانه اعیاني با مجموعه 

هاي مشابه است.
مدیر مجموعه خانه اعیاني با اشاره به اشتغال 15 نفر به صورت مستقیم و ۳۰ 
نفر به صورت غیرمستقیم در مجموعه خانه اعیاني، بیان کرد: فاز نخست مجموعه 
نمایشگاهي خانه اعیاني با زیربنایي بالغ بر 75۰ متر مربع در سه طبقه در بلوار غدیر، 
خروجي شهرک قدس احداث شده است که علاقه مندان مي توانند براي بازدید به 

این مکان مراجعه نمایند.

رئیس اداره امور قرآنی اوقاف استان قم خبر داد:

برگزاری بخش معارفی معارف عمومی 
مسابقات قرآن با 114 برگزیده

رئیس اداره امور قرآنی اوقاف استان قم گفت: بخش معارف عمومی مسابقات قرآن 
کریم شامل ترجمه سوره های »یس« و »الرحمن« در استان قم و با اهدای جایزه به 

114 برگزیده برگزار خواهد شد.
سید محمد صالح نژاد با اشاره به آغاز ثبت نام چهل و ششمین دوره مسابقات 
قرآن کریم جمهوری اسلامی ایران در بخش های آوایی، گروهی، معارف عمومی و  
تخصصی اظهار کرد: بخش آوایی انفرادی شامل رشته های حفظ )پنج، ده، بیست و 

۳۰ جزء(، قرائت، ترتیل، دعاخوانی و اذان است.
وی افزود: بخش گروهی نیز شامل مدیحه سرایی و همخوانی قرآن کریم بوده و 
بخش معارف قرآن کریم نیز به معارف نهج البلاغه و صحیفه سجادیه تقسیم شده 

است.
رئیس اداره امور قرآنی اوقاف استان قم با بیان اینکه بخش معارف عمومی مسابقات 
قرآن کریم شامل ترجمه سوره های »یس« و »الرحمن« ویژه استان قم برگزار می شود 
گفت: مهلت ثبت نام در این مسابقات تا پانزدهم خردادماه در نظر گرفته و علاقمندان 
می توانند برای ثبت نام و کسب اطلاعات بیشتر به درگاه quraniran.ir مراجعه کنند.

راهنمایی  برای  نیز  جعفر)ع(  بن  علی  امامزاده  مقدس  آستان  داد:  ادامه  وی 
علاقمندان و شرکت کنندگان آمادگی لازم را دارد.

صالح نژاد خاطرنشان کرد: به 114 نفر از برگزیدگان این مرحله از مسابقات، یکصد 
و چهارده جایزه 1۰ میلیون ریالی اهدا خواهد شد.

مسئول بسیج مهندسین استان قم:

اهدای ۲5 سری جهیزیه به زوج های 
جوان قمی

مسئول بسیج مهندسین استان از اهدای 25سری جهیزیه به نوعروسان نیازمند 
قمی به مناسبت دهه کرامت خبر داد.

حسین نیکوکلام اظهارداشت : گسترش عدالت اجتماعی و خدمت رسانی به مردم 
محروم و کمتر برخوردار در قالب نهضت کمک مؤمنانه از رسالت های اجتماعی این 

سازمان است.
حسین نیکوکلام افزود: در قالب این طرح 11 قلم کالای اساسی شامل فرش، 
اجاق گاز، یخچال، ماشین لباسشویی، جاروبرقی، سرویس قابلمه، سرویس قاشق و 

چنگال، سرویس چینی، پتو و اتو تحویل زوج های جوان شد.
مسوول بسیج مهندسین استان قم گفت: هزینه تمام شده هر سری جهیزیه بیش 
از ۳2 میلیون تومان برآورد می شود که 1۰ میلیون تومان از آن توسط خیرین و بقیه 

توسط قرارگاه جهاد سازندگی و محرومیت زدایی سپاه استان تأمین شده است.

برخی از جمعیت شناسان بر این باورند: برای مثبت ساختن رشد منفی جمعیت، باید 
یک پیوست فرهنگی، هنری و رسانه ای برای همه نهادهای فرهنگ ساز وجود داشته 

باشد که بتواند تغییر نگرش، انگاره ها و گزاره های فرهنگی را در جامعه ایجاد کند.
سمت  به  جمعیت  سنی  هرم  که  است  این  بر  جمعیت شناسان  از  بسیاری  نظر 
سالمندی است و از جمله دلایل این امر افزایش امید به زندگی، کاهش مرگ و میر و 
کاهش باروری است. به طوری که بر اساس گزارش سرشماری نفوس و مسکن آمار 
ایران در سال 1۳95، امید به زندگی مردان از 72.1 در سال 1۳9۰ به 72.5 در سال 

1۳95 و برای زنان از 7۳.1 در سال 1۳9۰ به 75.5 در سال 1۳95 تغییر کرده است.
همچنین این مرکز در سرشماری خود در سال 1۳95 اعلام کرده تعداد جمعیت 
سالمندان 65 ساله و بالاتر، 4 میلیون و 871 هزار و 518 نفر هستند که همین مرکز در 
پیش بینی های جمعیتی خود برآورد کرده است که این تعداد به ترتیب در سال 14۰5 
به 7 میلیون و 55 هزار نفر، در سال 141۰ به 8 میلیون و 586 هزار نفر و در سال 1415 

به 1۰ میلیون و 466 هزار نفر برسد.
علاوه بر این دانشگاه علوم پزشکی ایران نیز در گزارش هایی اعلام کرده نرخ رشد 
جمعیت کشور که در سال 1۳65 حدود ۳.9 درصد بود تا پایان سال 14۰۰ به ۰.6 
درصد و کمتر از یک درصد رسیده است. با توجه به این که نرخ رشد جمعیت براساس 
تعداد زاد و ولدها به تعداد مرگ ومیرها اندازه گیری می شود، کاهش باروری در این زمینه 
نقش و اهمیت بسیار زیادی دارد و لازم است عواملی که بر نرخ باروری تاثیر می گذارند، 

بیشتر بررسی شوند.
جمعیت  تحولات  پژوهشگر  قاسمی«  صالح  با  موضوع  این  اهمیت  این  به  بنا 

گفت وگویی را انجام داده ایم که درادامه می خوانید.
چه عواملی سالخودرگی را به یک بحران بزرگ تبدیل کرده است

قاسمی در خصوص سالخوردگی جمعیت می گوید: پیش بینی ها بر این است که تا 
اوایل سال 1415 نرخ رشد جمعیت ایران به صفر برسد. ضمن اینکه این موضوع تقریبا 
روی همه ساختارهای کشور به ویژه ساختارهای اقتصادی همچون صندوق های بیمه، 
نظام تولید و تجارت تاثیرات بسیار زیادی خواهد داشت، پیامدهایی در حوه اجتماعی 
نظیر کاهش خلاقیت و فناوری و تحولات اجتماعی شبیه به انقلاب جنسی و یا انقلاب 
خانوادگی که در غرب اتفاق افتاده است، نیز به همراه خواهد داشت. لذا پرداختن به 

ابعاد و پیامدهای کاهش نرخ رشد جمعیت بسیار گسترده است.
وی می افزاید: سالخوردگی جمعیت در تمامی دنیا اتفاق افتاده و در حال رخ دادن 
است، اما در ایران این موضوع، سه ویژگی خاص دارد که در نتیجه سالخوردگی را 
به یک بحران بزرگ تبدیل می کند. نکته اول اینکه کشورهای سالمند کنونی مسیر 
سالخوردگی جمعیت را در بیش از یک قرن طی کرده اند. یعنی حدود 1۳۰ یا 14۰ 
سال طول کشیده تا این کشورها از یک کشور جوان به یک کشور سالمند تبدیل 
شده اند، اما در کشور ما این مسیر تقریبا ۳۰ ساله است.کشورهای سالمند کنونی 
مسیر سالخوردگی جمعیت را در بیش از یک قرن طی کرده اند. یعنی حدود 1۳۰ یا 
14۰ سال طول کشیده تا این کشورها از یک کشور جوان به یک کشور سالمند تبدیل 

شده اند، اما در کشور ما این مسیر تقریبا ۳۰ ساله است.
در واقع، سرعت سالخوردگی جمعیت در کشور ما بسیار بسیار بالا است و این سرعت 
سبب خواهد شد نظام های برنامه ریزی و مدیریتی از این سرعت جا بمانند و قدرت 

تطبیق با این سرعت را نداشته باشند.
دومین ویژگی سالخوردگی جمعیت این است که برخلاف کشورهای سالمند که پس 
از توسعه یافتگی سالمند شده اند، سالمندی جمعیت ایران پیش از توسعه یافتگی است. 
یعنی ما پیش از تبدیل شدن به یک کشور صنعتی با رشد اقتصادی بالا و توسعه یافته 
سالمند خواهیم شد و این چالش های سالمندی را چندین برابر می کند و سومین 
ویژگی اینکه بسیاری از کشورهای جهان نظیر کشورهای اروپایی و آمریکای شمالی به 

شکل منطقه ای و دسته جمعی به شکل سالخوردگی رفته اند.
در حالیکه ما در منطقه مان به تنهایی این مسیر را طی می کنیم و زمانی  که به یک 
تنها کشور  تبدیل می شویم،  یا 14۳۰ )ه.ش(  کشور فوق سالمند در سال 2۰5۰ 
سالمند منطقه خواهیم بود که در محاصره کشورهای جوان است. این سه ویژگی سبب 

شده سالخوردگی جمعیت به یک بحران بزرگ تبدیل شود.
طبق گزارش رسانه ها، معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی ایران در اسفند سال 
گذشته اعلام کرد که تا ۳۰سال آینده از هر ۳ ایرانی یک نفر سالمند خواهد بود. در 
حال حاضر 1۰.7 درصد جمعیت کشور را سالمندان یا افراد بالای 6۰ سال تشکیل می 

دهند که شامل 9 میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در کل کشور می شود.
تجارب جهانی و لزوم اتخاذ راهبرد اقتصادی و فرهنگی

قاسمی پیرامون تجارب جهانی حول بحث جمعیت می گوید: تجارب جهانی به ما 
می گویند هر کجا دو راهبرد اقتصادی و فرهنگی در کنار هم قرار گرفته اند، سیاست های 

جمعیتی جواب داده است. سیاست های اقتصادی یعنی اعطای امتیازات و رفع موانع 
اقتصادی اولیه پیش پای زوج های جوان و سیاست های فرهنگی یعنی داشتن یک 
پیوست فرهنگی و رسانه ای برای اقناع جامعه برای اصلاح نگرش های اجتماعی و 
فرهنگی. هر دو باید در کنار هم باشد که البته در کشور ما هم بنا است که این اتفاق 

بیفتد.
قانون جوانی جمعیت در صدد رفع موانع اقتصادی اولیه است. اگرچه حداقلی است 
و اشکالاتی دارد. اما قانون قابل دفاعی است و ما باید روی این قانون بایستیم و اجرای 
قانون را مطالبه کنیم تا این امتیازات حداقلی به خانواده ایرانی برسد. اما باید به راهبرد 
فرهنگی هم توجه کرد و آن این است که یک پیوست فرهنگی، هنری و رسانه ای برای 
همه نهادهای فرهنگ ساز باید وجود داشته باشد که بتواند تغییر نگرش، انگاره ها و 

گزاره های فرهنگی را در جامعه ایجاد کند.
آمار سقط جنین در آینده روند نزولی خواهد داشت

جمعیت  سالمندی  بر  تاثیری  و  جنین  سقط  به  مربوط  آمارهای  درباره  قاسمی 
می گوید: آمار سقط در ایران از ۳7۰ هزار مورد تا 5۳۰ هزار مورد طی تحقیقات مختلف 
گزارش شده که هر کدام از این اعداد بسیار بالاست که این رقم بیش از ۳۰ درصد 
بارداری هاست که به هیچ وجه توجیه ندارد.آمار سقط در ایران از ۳7۰ هزار مورد تا 5۳۰ 
هزار مورد طی تحقیقات مختلف گزارش شده که هر کدام از این اعداد بسیار بالاست 

و این معادل 4۰ درصد تعداد تولدهای کل کشور است و در نتیجه اصلا توجیه ندارد
باورهای  مواردی  در  شده،  سقط  آمار  افزایش  باعث  قانونی  خلاهای  مواردی  در 
اجتماعی و غلط و در مواردی دیگر فرایندهای غلط و استرس زایی مانند غربالگری. 
اما این نکته که سقط جنین در حال افزایش و تصاعدی است را نمی پذیرم و قائل بر 
این هستم که طی دو یا سه سال آینده آمار سقط در ایران کاهش پیدا خواهد کرد و 
علتش هم ورود سیاست گذار در این حوزه هست. همچنین فرهنگ سازی و به ویژه 
فعالیت های بسیار جدی مجموعه های مردم نهاد در این رابطه که کار تبیین گری و 

روشن گری در این راستا را به شکل شایسته ای انجام می دهند، در حال اجرا است.
جوانی جمعیت و لزوم داشتن یک پیوست فرهنگی

با  جمعیت  جوانی  قانون  می گوید:  جمعیت  جوانی  قانون  خصوص  در  قاسمی 
تاخیری حدود 7 یا 8 ساله تصویب شد. یعنی ما حود 7 سال بود که سیاست های کلی 
جمعیت را داشتیم، اما همراهی نکردن دولت تدبیر و امید باعث شد که این سیاست ها 
به قانون تبدیل نشود و در نهایت در سال 14۰۰ تبدیل به قانون شد و اکنون حدود 

یکسال که لازم الاجرا شده است.
در این یکسال که زمان زیادی نیست حدود 2۰ یا 25 درصد اجرا شده است که شاید 
برای سال های نخست قابل توجیه باشد، اما در سال های آینده حتما باید این میزان به 
بیش از 5۰ یا 6۰ درصد برسد در غیر این صورت با شکست رو به رو می شود. البته من 
قائل هستم که این قانون در این یک یا دو سال، گفتمان جمعیت در کشور را ایجاد کرده 
است. منظور از گفتمان همراهی همه کسانی که در گفتمان هستند، نیست بلکه گفت 
و گو حول یک مساله اجتماعی اعم از موافق یا مخالف است. بنابراین به نظر من گفتمان 
مورد نظر شکل گرفته و در حال حاضر در مرحله اقناع گفتمانی هستیم. از سویی این 

امر، یک میثاق ملی و قانون مصوب لازم الاجرا است.
وی می گوید: به نظرم می رسد در کنار اجرای آن، داشتن یک پیوست فرهنگی و 
رسانه ای و داشتن یک عزم جدی در دستگاه های نظارتی بر اجرای این قانونی هم 
راهگشا است تا بدنه میانی مدیریت به خود اجازه ندهد به راحتی از اجرای مواد این 
قانون استنکاف کند. اگرچه کار را به ویژه در حوزه فرهنگی و رسانه ای بسیار سخت و 
پیچیده می بینم، اما امیدوارم با توجه به اینکه خانواده ایرانی یک خانواده فرزند خواه و 
فرزند دوست است، طی سال های آینده روند شاخص های کاهش جمعیت را بتوانیم 

متوقف کنیم.

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم :

نوجوانان و جوانان ازبرنامه های متنوع 
تابستانی هلال احمر استفاده کنند

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم گفت: نوجوانان و جونان ما باید از زمینه ای 
که هلال احمر ایجاد کرده به خوبی در ایام اوقات و فراغت خود استفاده کنند. 

سیدمهدی قریشی روز شنبه 6 خردادماه در مراسم افتتاح طرح های غنی سازی اوقات 
و فراغت اعضای هلال احمر استان قم، طی سخنانی اظهار کرد: موضوعات مرتبط با امور 

نوجوانان و جوانان همواره در اولویت برنامه ها و پیگیری های مدیریت استان بوده است.
 وی افزود: واقعیت این است که عضویت در هلال احمر افتخار بزرگ و ارزشمندی است 
که نصیب اعضای این سازمان مردمی شده شده است، هلال احمر سرمایه اجتماعی 
بزرگی در اختیار دارد و با استفاده از این سرمایه توانسته فعالیت های خود را پیش ببرد. 
معاون توسعه مدیریت استانداری قم تصریح کرد: نام سازمان هلال احمر را به دلیل 
خدمات بزرگی که انجام داده است می توان بین دستگاه ها و گروه های جهادی که در 
کشور خدمت رسان هستند نام برد، رویکرد جهادی همواره الگوی این جمعیت بوده 
است. قریشی در ادامه گفت: فعالیت هایی که داوطلبین انجام می دهند مبنای انسان و 
بشر دوستانه دارد، آن ها بین ادیان، رنگ پوست و... تبعیض قائل نمی شوند و هرجا که 
به آن ها نیاز باشد کمک انسان دوستانه انجام می دهند. وی تاکید کرد: وظیفه مستقیم 
هلال احمر این نیست که بحث غنی سازی اوقات فراغت را دنبال کند اما باتوجه به همین 
روحیه جهادی، جمعیت هلال احمر پیش قدم شده است، سال گذشته بخش عمده 
برنامه ریزی و اقدامات حوزه اوقات فراغت در قم به عهده جمعیت هلال احمر استان بوده 
است. معاون استاندار قم اضافه کرد: در حال حاضر هلال احمر استان قم وضعیت خوبی 
در کشور دارد که نتیجه زحمات و تلاش های جهادی مسئولین و اعضای جمعیت هلال 
احمر استان است، به لطف خدا این جمعیت در قم در معاونت های مختلف فعال و پویا بوده 
و کارنامه درخشانی دارد. قریشی خاطرنشان کرد: یکی از اقدامات خوب دیگر هلال بحث 
کادرسازی بوده است، از نونهالان تا پیشکسوتان عضو این مجموعه هستند، کادرسازی در 
بحث برنامه ها و اقدامات بسیار موثر است و باعث ایجاد نظم و خروجی بهتر می شود. وی 
در ادامه بیان کرد: نوجوانان و جوانان ما باید از زمینه ای که هلال احمر ایجاد کرده به خوبی 
در ایام اوقات و فراغت خود استفاده کنند، برنامه های متنوعی در نظر گرفته شده که این دو 

قشر باید بهره کافی را ببرند، بستر خوبی فراهم شده است که جای تشکر دارد.

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

سواد آموزی 148 نفر در ندامتگاه های 
استان در سال گذشته

معاون سوادآموزی استان قم گفت: 148 نفر در ندامتگاه های استان در سال گذشته 
موفق به سوادآموزی شدند. 

حجت السلام والمسلمین محمد رضا قاسمی نیا،  با بیان اینکه در سال گذشته 148 
سوادآموز در دوره های سوادآموزی، تحکیم و انتقال کلاس های طرح ندامتگاه استان 
قم از نعمت و موهبت سواد برخوردار گشته اند اظهار کرد: این سوادآموزان علاوه بر 
سوادآموزی، مهارت های اجتماعی، حقوق شهروندی و مهارت های اساسی زندگی را 
نیز فرا گرفته اند. او سوادآموزی زندانیان را گامی موثر برای کاهش آسیب های اجتماعی، 
سلامت روانی و اجتماعی جامعه دانست و تصریح کرد: باید تمامی بی سوادان و کم 

سوادان زندان های استان در فرصت دوم آموزش از نعمت سواد بهره مند شوند.
قاسمی نیا همت وپشتکار وندامت مددجویان را برای جبران خسارت های گذشته 
مهم ذکر کردوگفت:  آنچه امروزه نقش مهمی در افزایش جرائم دارد، سوءاستفاده های 
این  افرادجامعه است که در  از  و فضای مجازی وعدم سواد حقوقی برخی  رسانه ای 

خصوص باید ابعاد سواد به ویژه دراین موضوعات وشاخه ها آموزش داده شود.
او اظهار کرد: شرکت درکلاس های سوادآموزی ومطالعه مطالب ومحتوا های سودمند 
وارتقای سطح دانش وبه کارگیری آموخته ها درزندگی؛ در تغییررفتارانسان ها ارتباط دارد 

ومی توانیم شاهد کاهش جرائم و آسیب های فردی و اجتماعی در جامعه باشیم.
قاسمی نیا با قدردانی از همراهی مسولان اداره کل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی 
استان خاطرنشان کرد:در سال جاری نیزآماده هرگونه اقدام و همکاری و پیگیری برای 

تشکیل کلاس های سوادآموزی در ندامتگاه می باشیم.
 

رئیس پلیس راهور فراجا مطرح کرد:

آمادگی پلیس راه در مسیرهای منتهی 
به مرقد امام راحل

رئیس پلیس راهور فراجا در بازدید از محور های مواصلاتی منتهی به مرقد امام راحل 
گفت: با تلاش ماموران پلیس راه و همکاری رانندگان، کمترین محدودیت ها در جاده های 
کشور در روز 14 خرداد اعمال می شود تا زائران بدون مشکل بتوانند در مراسم سالگرد 

ارتحال امام خمینی )ره( حاضر شوند.
در آستانه چهاردهم خرداد، سالگرد ارتحال امام خمینی )ره( رئیس پلیس راهور فراجا در 
بازدید از محور های مواصلاتی منتهی به مرقد امام راحل از پیش بینی حضور میلیونی در 
سی و چهارمین سالگرد ارتحال رهبر کبیر انقلاب خبر داد و گفت: بر اساس پیش بینی های 
یک و نیم تا دو میلیون زائر در این مراسم شرکت می کنند و اساس جابجایی این زائران 
خودرویی خواهد بود. سردار سید کمال هادیانفر، آزادراه قم - تهران را یکی از پرترددترین 
محور ها در سیزدهم و چهاردهم خرداد عنوان کرد و افزود: با تلاش ماموران پلیس راه و 
همکاری رانندگان، کمترین محدودیت ها در جاده های کشور اعمال می شود تا زائران 
بدون مشکل بتوانند در این مراسم حاضر شوند. وی همچنین به برخی محدودیت های 
تردد برای خودرو های سنگین در روز های سیزدهم و چهاردهم خرداد اشاره کرد و گفت: 
خودرو های سنگین از جمله تریلی ها و کامیون ها در روز های سیزدهم و چهاردهم خرداد 
با محدودیت تردد مواجه خواهند بود که جزئیات بیشتر توسط پلیس راه در روز های 
آینده اعلام می شود. رئیس پلیس راهور فراجا بستن کمربند ایمنی برای تمام سرنشینان 
خودرو ها را الزامی دانست و گفت: رانندگان اتوبوس حتماً معاینه فنی خودروهایشان را 
کنترل کرده و نسبت به بستن کمربند ایمنی توسط سرنشینان و مسافران اهتمام لازم را 
داشته باشد. سردار هادیانفر همچنین به حضور زائران پیاده در مسیر های منتهی به حرم 
مطهر پرداخت و گفت: زائرانی که به صورت پیاده به سمت حرم امام خمینی )ره( حرکت 
می کنند در طول شب و با کاهش قدرت دید، وسایل آشکارساز و روشنایی به همراه داشته 

باشند و حتماً رو به خودرو های عبوری حرکت کنند نه پشت به خودروها.

معاون بهزیستی کشور مطرح کرد؛

هزار و ۷۳0 معلول قمی در منتظر دریافت 
»حق پرستاری«

معاون توانبخشی بهزیستی کشور گفت: از 142هزار معلول منتظر دریافت »حق 
پرستاری« در کشور، هزار و 7۳۰ معلول قمی هستند.

فاطمه عباسی پس از بازدید سرزده از سه مرکز اتیسم، مرکز نگهداری معلولان بالای 
14 سال و مرکز حرفه آموزی معلولین بهزیستی استان قم با اشاره به هزینه بالای خدمات 
و اعتبار کم سازمان بهزیستی کشور گفت: ما باید از طریق خیرین، انجمن ها و اعتبارات 

سازمان برنامه و بودجه به معلولان خدمات لازم را ارائه کنیم.
فاطمه عباسی با اشاره به برورسانی پرداخت مستمری معلولان کل کشور تا پایان 
اردیبهشت ماه گفت: در حال حاضر  اولویت ما پرداخت »حق پرستاری« به  142هزار  
معلول کشور است. وی افزود: سهم استان قم از این تعداد هزار و 7۳۰ معلول برای 
پرداخت حق پرستاری است. معاون بهزیستی کشور با اشاره به بازدید و گفتگو با نمایندگان 
تشکل های معلولین استان قم گفت: بالا رفتن ظرفیت یارانه بهزیستی استان قم، افزایش 
تجهیزات توانبخشی و بررسی برنامه های خانواده محور در دستور کار معاونت توانبخشی 
بهزیستی کشور برای این استان قرار می گیرد. وی گفت: به زودی ۳8۰ دستگاه ویلچر هم 

از محل اعتبارات دولتی به اداره کل بهزیستی استان قم اختصاص می یابد.
 

دبیر چهارمین دوره جشنواره ملی مهدویت  خبرداد:

ارسال بیش از 8 هزار اثر به چهارمین 
جشنواره ملی مهدویت

دبیر چهارمین دوره جشنواره ملی مهدویت از ارسال 8 هزار و ۳44 اثر در 4 بخش به 
دبیرخانه جشنواره امسال خبر داد.

علی حسینی در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به برپایی آیین اختتامیه این دوره از 
جشنواره در استان قم، بیان کرد: چهارمین دوره جشنواره ملی و دانشجویی مهدویت با 
محوریت »گفتمان سازی مهدویت با تکیه بر مفهوم انتظار« در چهار بخش هنر و رسانه، 

ادبی، ایده پردازی و نوآوری و کتابخوانی برگزار شد.

اجتماعی

در گفت وگو با کارشناس مطرح شد:

ابزارهای مورد نیاز برای مثبت کردن رشد منفی جمعیت چیست؟

کسب  برای  زمان ها  بهترین  از  یکی  نامزدی  دوره 
مهارت هایی در خصوص حل اختلاف نظرها و مشکلات 
عاطفی بین زوجین است. برخی می پندارند دوران نامزدی 
صرفا برای تفریح و خوش گذرانی است اما باید بدانید در 
هر رابطه ای مشکلات و تعارض هایی بوجود می آید که زن 

و مرد باید توانایی هایی را در این زمینه بدست آورند.
ما در این بخش اساسی ترین روش های مقابله با این 
کشمکش ها و مشکلات را ارائه می دهیم، پس با ما همراه 
باشید چراکه اختلاف نظر و جر و بحث در هر دوره ای از 
زندگی ممکن است برای زوج ها به وجود بیاید اما بهتر 
است از همان دوران نامزدی مهارت های لازم برای حل 

اختلافات را یاد بگیریم.
اختلافات دوران نامزدی را در چند مرحله حل کنید

دوره نامزدی زمان مناسبی است که زوجین مشکلات 
و اختلاف نظرهایشان را باهم به اشتراک بگذارند و با هم 
برای حل این مشکلات بکوشند و راه حل هایی را ارائه کنند 

تا به دوام رابطه بیانجامد.
برخی افراد تصور می کنند که این تعارض ها و مشکلات 
بوجود آمده فقط در رابطه آنها وجود دارد در حالی که 
این طور نیست و باید بدانیم که انسانها هر یک ویژگی ها 
و خصوصیاتی دارند که منحصر به خودشان است و این 
بروز مشکلاتی در  باعث  تفاوت ها بین زن و مرد گاهی 
رابطه می شود که این مشکلات با تدبیر و مدیریت قابل 
حل است. اگر این مشکلات را جدی نگیریم و بدنبال 
راه حل نباشیم به آنها میدان می دهیم تا کم کم رابطه را 

سست کنند.
یکی از اشتباهات متداول بین زوجین این است که به 
جای اینکه با هم اندیشی و بررسی مشکل به دنبال راهی 
برای حل آن باشند یکدیگر را مقصر می کنند طوری که در 
نهایت یکی بازنده می شود و دیگری برنده و از این روش 
برای حل مشکلات بعدی نیز استفاده می کنند تا کم کم 

عشق و احساس بین خود را می کشند.
گروهی دیگر افرادی هستند که مهارت زیادی در حل 
مشکلات و تعارض های بوجود امده دارند. آنها می دانند 
که این مشکلات در هر رابطه ای وجود دارد و با هم فکری 
هم به سوی غلبه بر مشکلات می روند. در رابطه آنها بازنده 

و برنده ای وجود ندارد و هر دو برنده هستند.
این دسته از افراد همواره احساسات خوب و مثبت را 
با هم به اشتراک می گذارند. در این رابطه ها هر دو طرف 
مسئولیت اشتباهات خود را برعهده می گیرند در نتیجه 
در اینگونه روابط صمیمیت و عشق و اعتماد پرورش پیدا 

می کند.
در  صمیمیت  و  اعتماد  افزایش  برای  ساده  گام  چند 

رابطه:
مراقب کلامتان باشید

گاهی افراد برای بیان نیازها و احساسات خود به طرف 
مقابل از پیام هایی استفاده می کنند که شخص مقابل 
پیام ها  اینگونه  می دهند.  قرار  تحقیر  و  توهین  مورد  را 

"پیام های تو...."نامیده می شود .

افراد در اینگونه پیام ها احساسات منفی خود را به طرف 
مقابل القا می کنند آنها عصبانیت و خشم و دلخوری خود 

را با سرزنش و تحقیر فرد مقابل بیان می کنند.
یکی از عوامل مهمی که در اینگونه پیام ها مورد تعارض 
از  یکی  نفس  عزت   . نفس"است  "عزت  می گیرد  قرار 
مهمترین ویژگی های شخصیتی هر انسانی است که هر 
با راهکارهای مختلف عزت نفس  فردی تلاش می کند 

خود را بالا ببرد.
پیام هایی مثل: تو اشتباه کردی، تو همه چیز را به هم 
زدی، تو بودی که.... تاثیرات مخربی را بر فرد مقابل به جا 
می گذارد که می تواند به معنی توهین و متهم کردن طرف 

مقابل باشد.
اینگونه پیامها باعث سستی رابطه و کم شدن احساسات 
و علایق در رابطه زوجین می شود. تاثیراتی که این پیام ها 
به جا می گذارند می تواند منجر به شروع بگو مگو های 
طاقت فرسا و فحاشی بین زوجین شود. در این شرایط 
فردی که مورد توهین قرار گرفته نیز می خواهد رفتارهای 

شما را تلافی کند.
اگر شما آگاهی کافی در مورد رفتارهایی که تعارض های 
باشید  داشته  می سازد  فعال  را  نامزدتان  و  شما  بین 

می توانید از بسیاری از این برخوردها جلوگیری کنید.
راهکارهای پیشگیری از اختلافات دوران نامزدی:

بالا بردن آستانه تحمل
شما می توانید با بالا بردن آستانه تحمل و صبر خود تا 
حدود زیادی از بسیاری از مشکلات و تعارض هایی که 
بین شما و نامزدتان پیش می آید، جلوگیری کنید. سطح 
تحمل ما بواسطه تربیت و شاید عوامل ژنتیکی تعیین 
می شود. هریک از ما می توانیم همواره صبور تر از آنچه در 

حال حاضر هستیم باشیم.
پذیرش سهم خود از مشکل

گاهی در روابط مشکلاتی بوجود می آید که هر دو طرف 
حاضر نیستند اشتباه خود را در ایجاد این مشکل بر عهده 
بگیرند. این شرایط باعث بدتر شدن مشکل و ضعف رابطه 

می شود.

چنانچه در این بخش گفته ایم اگر دو طرف در رابطه 
مسئولیت اشتباه خود را بر عهده بگیرند اشتیاق برای 
همکاری بیشتر می شود و مشکل ایجاد شده با سهولت 
بیشتری حل می شود در این مرحله سعی کنید با احترام 
را مقصر  مقابل  و هرگز طرف  کنید  یکدیگر صحبت  با 
خطاب نکنید و از جملاتی استفاده کنید که با "من"شروع 

می شوند.
جزئیات را مشخص کنید

یکی از راه حل های موثر در حل مشکلات بین زوجین 
این است که جزئیات مسئله را در نظر بگیرید و به کمک آن 

مشکل بوجود آمده را حل کنید.
شما سنگ بزرگی را در نظر بگیرید که بر سر راه شما قرار 
گرفته است اگر آن را به قطعات کوچکتر تبدیل کنید راحت 

تر می توانید آن را از سر راهتان بردارید .
این مثال درست مثل مشکل و مسئله ای است که برای 
زوجین بوجود می آید اگر آن را به قطعات کوچکتر تبدیل 
کنید و جزئیات آن را در نظر بگیرید راحتتر می توانید به 

حل آن بپردازید.
چه کنیم در دوران نامزدی دچار اختلافات زیادی 

نشویم؟
راه حل پیشنهاد کنید

گزینه های مختلفی برای حل مشکلات وجود دارد . شما 
می توانید با ارائه تمام راه حل هایی که به ذهنتان خطور 
می کند سهم بزرگی در حل مشکلات داشته باشید. این 
را به یاد داشته باشید که حتی راه حل های کوچک و به 
نظر شما بی اهمیت هم می توانند نقش مهمی در حل 

تعارض های بوجود آمده داشته باشند .
ارزیابی و توافق

به گزارش وب گاه نمناک، راه حل هایی که ارائه می دهید 
را روی کاغذ یادداشت کنید و در مورد هریک با یکدیگر 
گفت و گو کنید و آنچه را که نمی پسندید را با ارائه دلیل با 
نامزدتان به اشتراک بگذارید. راه حل های مورد توافقتان را 
اولویت بندی کنید و به آنها رتبه دهید و طبق رتبه هایی که 

به آنها می دهید آنها را اجرا کنید.

راهکارهای پیشگیری از اختلافات دوران نامزدی؛

چگونه در دوران نامزدی بر مشکلات عاطفی غلبه کنیم؟
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مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی گفت: سامانه حراج خرده فروشی برخط رونمایی شد که با حرکت به سمت 
الکترونیکی شدن حراج ها، برنامه ای برای برگزاری حراج حضوری کالاهای اموال تملیکی نداریم.

»سید عبدالمجید اجتهادی« روز یکشنبه در آیین رونمایی از سامانه حراج خرده فروشی برخط اموال تملیکی، اظهار داشت: 
از ابتدای سال ١4٠٢ تا کنون حراج حضوری نداشته ایم و در برنامه این سازمان نیز حراج حضور وجود ندارد، مگر اینکه موارد 
استثنایی باشد. وی افزود: شفافیت، ایجاد رقابت و حذف واسطه ها و استفاده عموم افراد جامعه از حراج ها مهم ترین دستاورد 
حراج خرده فروشی برخط است. مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی ادامه داد: یکی از اقدامات خوب و موثر این 

سازمان رونمایی از سامانه حراج خرده فروشی است که این امر همواره مطالبه وزیر امور اقتصاد و دارایی بود.
اجتهادی با اشاره به اصلاح قانون مبارزه با قاچاق گفت: از سال ١4٠١ این قانون اصلاح شده است و مقرر شد این سامانه خرده 
فروشی را راه اندازی کنیم ما در سازمان اموال تملیکی معطل موضوع تدوین و تصویب آیین نامه اجرایی قانون نشدیم و اقدام به 

راه اندازی سامانه کردیم. مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با اشاره به اینکه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
با سازمان اموال تملیکی همکاری کرد گفت: بعد از اقدامات آزمایشی و تستی حراج ها در سامانه الکترونیک دولت برگزار می شود 

این سامانه برخط خودرو فروشی در دل سامانه تدارکات دولت است تا نظارت ها بر آن صورت گیرد.
اجتهادی ابراز داشت: از امروز با رونمایی از سامانه تکلیف قانون را اجرایی کرده باشیم ضمن اینکه سامانه حراج خورده فروشی 
را داشتیم که شفافیت و نظارت ها بر آن وجود نداشت که با این سامانه سیستم حراج حضوری را محدود می کنیم. این سامانه در 

تنظیم بازار نقش مهمی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه تمام افراد جامعه می توانند در سامانه برای خرید کالا شرکت کنند گفت: تمام فرایند این سامانه رایگان است، ٢ 
ماه رونمایی سامانه را به عقب انداختیم تا مشکل ودیعه گذاری حل شود نباید مبالغ ودیعه مدت زمان زیاد در حساب باقی بماند در 

صورت برنده نشدن حداکثر ٢4 ساعت دیگر به حساب شرکت کنندگان برمی گردد.

مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی: 
برنامه ای برای برگزاری حراج حضوری کالاهای اموال تملیکی نداریم

عضو کمیسیون برنامه مجلس خبرداد:

جزییات جدید از احتمال حذف
 ارز ۲8500 تومانی

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت: وقتی دولت نتواند زنجیره های 
بعد از اختصاص ارز 28 هزار و 5۰۰ تومان را کنترل کند و وقتی که فردی ارز 28 هزار 
و 5۰۰ تومان را دریافت می کند اما کالای وارد شده را با ارز بازار آزاد به مردم می فروشد 
چرا باید چنین رانتی وجود داشته باشد و این رانتی در اختیار برخی از افراد ایجاد 

شود؟
جعفر قادری در گفت وگویی درباره حذف ارز 28 هزار و 5۰۰ تومانی پتروشیمی ها 
در بورس و ادامه این سیاست در کالاهای اساسی و حذف ارز 28 هزار و 5۰۰ تومانی 
و افزایش آن به ۳8 هزار و 6۰۰ تومان اظهار داشت: وقتی دولت نتواند زنجیره های 
بعد از اختصاص ارز 28 هزار و 5۰۰ تومان را کنترل کند و وقتی که فردی ارز 28 هزار 
و 5۰۰ تومان را دریافت می کند اما کالای وارد شده را با ارز بازار آزاد به مردم می فروشد 
چرا باید چنین رانتی وجود داشته باشد و این رانتی در اختیار برخی از افراد ایجاد 

شود؟
وی ادامه داد:  دولت می تواند ارز را با همان قیمت ۳8 هزار تومان بفروشد و این مابه 
التفاوت ارز 28 هزار و 5۰۰ تومان تا ۳8 هزار و 6۰۰ تومان را به شکل دیگری در قالب 

یارانه پرداخت کند و این اقدام توجیه پذیرتر است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: برای کالاهایی که دولت می تواند 
زنجیره تامین و توزیع را تا مرحله آخر کنترل کند، اگر ارز 28 هزار و 5۰۰ تومان به این 
کالا تخصیص داده شود، توجیه دارد. اما درباره کالایی که امکان کنترل آن را ندارد و 
افرادی از این رانت استفاده می کنند، دلیلی ندارد که این رانت وجود داشته باشد تا 

تنها عده ای از آن منتفع شوند.
دلیل عدم استقبال مردم از کالا برگ الکترونیکی، نحوه اجرای آن بود

قادری در پاسخ به این سوال که این اقدام اثر تورمی نخواهد داشت، تاکید کرد: 
خیر، مگر تا به امروز کالاهایی که با ارز 28 هزار و 5۰۰ تومانی وارد می شدند با 
همین نرخ قیمت گذاری و در بازار به فروش می رسیدند؟ آن کالا هم با نرخ ۳8 هزار 
تومان قیمت گذاری می شد بنابراین تفاوتی نمی کند و فکر می کنم این مشمول 
کالاهای اساسی هم می شود و این رانت ها حذف می شوند و اثر تورمی نخواهد 

داشت.
وی در پاسخ به این سوال که در حالی که تجربه عدم امکان کنترل ارز ترجیحی 
وجود داشت چرا دولت نسبت به اعمال ارز 28 هزار و 5۰۰ تومانی اقدام کرد، افزود: 
دولت تصور می کرد که می تواند نرخ ارز را پایین تر بیاورد. البته ارز 28 هزار و 5۰۰ 
تومانی به تمام کالاها که اختصاص پیدا نمی کرد و تنها مشمول کالاهای اساسی 
می شد اما زمانی از این ارز ترجیحی برای کالای اساسی استفاده کرد که پشتوانه 
آن کوپن باشد تا کالایی که با 28 هزار و 5۰۰ تومان وارد می شود در قالب کوپن به 
طور مستقیم به دست خانوار برسد. وقتی کوپنی وجود ندارد، دلیلی ندارد این رانت 

برای عده ای بماند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس درباره اینکه چطور دولت نتوانست واردات 
و توزیع کالا با ارز 28 هزار و 5۰۰ تومانی را کنترل کند و جلوی رانت را بگیرد، اظهار 
وارد  ترجیحی  ارز  با  که  نمی تواند کالاهایی  این است که دولت  داشت: موضوع 
می شوند را در سیستم توزیع کنترل کند تا با همان نرخ ارز ترجیحی فروخته شود و 

فرایند توزیع برای دولت قابل کنترل نیست.
وی تاکید کرد: اگر پشتوانه واردت کالا با ارز ترجیحی سیستم توزیع کوپنی بود، 
امکان کنترل وجود داشت و دولت مکلف می شد که به هر کسی که مشمول کوپن 

بود، کالای وارداتی با ارز ترجیحی اختصاص دهد .
قادری با اشاره به عدم استقبال مردم از کالا برگ الکترونکی و عدم موفقیت این 
طرح در اجرا گفت: آن چیزی که دولت به عنوان کوپن الکترونیکی تعریف کرده، بود و 
نبودش فرقی نمی کند چراکه فرد به جای دریافت یارانه نقدی، معادل آن کالا دریافت 
می کرد در حالی که قیمت کالا شناور بوده و در این مدل،  قرار نیست قیمت کالاها با 

قیمت دو سال قبل باشد. 
به طور قطع در این شرایط کسی انگیزه استفاده از کالابرگ الکترونیکی را ندارد و 
چه مزیتی دارد که افراد با پول یارانه کالاهایی که قیمت آن با نرخ بازار آزاد فرقی ندارد، 

خریداری کند از این رو از این کالابرگ الکترونیکی دولت استقبال نشد.
وی ادامه داد:  اما اگر دولت در این سیستم کالا را با قیمت شهریور سال 14۰۰ 
توزیع می کرد، انگیزه برای استفاده از کالابرگ الکترونیکی ایجاد می شد چراکه با 
یارانه ۳۰۰ الی 4۰۰ هزار تومانی کالاهایی با نرخ شهریور 14۰۰ خریداری می کردند 
و همین باعث می شد که استقبال مردم برای دریافت کالای کوپنی افزایش پیدا کند.

سخنگوی سازمان مالیاتی اعلام کرد؛

معافیت های مالیاتی افسارگسیخته 
ساماندهی شود

سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: این سازمان در دولت سیزدهم با تاکید 
بر مالیات ستانی عادلانه به تشکیل و تقویت ادارات برای مبارزه با فرار مالیاتی در 

ادارات مالیاتی سراسر کشور اقدام کرد تا فرارهای مالیاتی را شناسایی کند.
مهدی موحدی بکنظر اظهار داشت: اقدامات گسترده ای به صورت کلی و جزیی 

در سازمان امور مالیاتی صورت گرفته است تا فرارهای مالیاتی شناسایی شود.
برای  محلی  به  مجازی  و  معامله های صوری  و  از شرکت ها  تعدادی  افزود:  وی 
پول شویی و فرار مالیاتی تبدیل شده بود که این شرکت ها شناسایی و ساماندهی 
شدند. سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور با تاکید بر اینکه رویکرد تحولی سازمان 
امور مالیاتی شناسایی فرارهای مالیاتی با کاهش فشار به بخش تولید است، گفت: 
این سازمان با برنامه ها و سیاست های مختلف به دنبال شناسایی و بستن گلوگاه های 

فرار مالیاتی است.
موحدی بکنظر ادامه داد: معافیت های افسارگسیخته ای وجود دارد که باید این 
معافیت ها ساماندهی شوند و با استفاده از ظرفیت قانونی بتوانیم مالیات ستانی 

عادلانه ای داشته باشیم.
وی تاکید کرد: درآمدهای مالیاتی در دولت سیزدهم افزایش یافته است، ولی این 
میزان کافی نیست و باید تلاش های بیشتری در راستای شناسایی فرارهای مالیاتی و 

اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان کنیم.
به گفته رئیس مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی کشور، در گذشته کم 

توجهی به حوزه مالیات و ضعف ساختاری در نظام مالیاتی وجود داشت.

مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت خبرداد:

رشد 48 درصدی تولید خودرو
 تا پایان اردیبهشت 

مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد که از ابتدای 
امسال تا پایان اردیبهشت  بیش از 19۳هزار دستگاه انواع خودرو در کشور تولید شده 

است که نسبت به مدت مشابه سال قبل 48 درصد افزایش نشان می دهد.
»عبدالله توکلی لاهیجانی« افزود: در 2 ماه نخست سال جاری نزدیک به 165هزار 
دستگاه خودروی سواری در کشور تولید شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال 45 

درصد رشد را نشان می دهد.
وی بیان داشت: در این مدت بیش از 21هزار دستگاه خودروی وانت تولید شده که 

در مقایسه با مدت مشابه پارسال از 58 درصد رشد برخوردار بوده است.
از 7۰۰  بیش  اردیبهشت  پایان  تا  همچنین  خاطرنشان کرد:  لاهیجانی  توکلی 
دستگاه خودروی ون تولید شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال یک هزار و 1۰8 

درصد رشد را نشان می دهد.
وی ادامه داد: در این مدت حدود ۳8۰ دستگاه مینی بوس و اتوبوس نیز تولید شده 

که در مقایسه با مدت مشابه پارسال بیانگر 48 درصد رشد است.
مدیرکل صنایع خودروی وزارت صمت اضافه کرد: در 2 ماهه سال جاری نزدیک 
به 6هزار دستگاه انواع خودروی سنگین در کشور تولید شده که در مقایسه با مدت 

مشابه پارسال 95 درصد رشد را نشان می دهد.
وی اظهار داشت: میزان رشد تولیدات گروه صنعتی ایران خودرو در مدت مذکور 

حدود 5۰ درصد و گروه سایپا نزدیک به ۳۳ درصد بوده است.

وزارت صمت از ابتدا، در رهن ماندن یکساله سند خودروها در طرح فروش 
یکپارچه را با این هدف در شرایط ثبت نام در نظر گرفته بود تا امید خرید از 
کارخانه و فروش در بازار آزاد با قیمت بسیار بالاتر را برای دلالان این بازار از 
بین ببرد، اما با مطرح شدن پرداخت سود ۳۰ درصدی در فروش زیر یکسال 
خودروهای طرح، گویا هدف اصلی را تحت الشعاع قرار داده است؛ به گونه ای 
که شورای رقابت مصوب می کند "دیگر لازم نیست خودروها یکسال در رهن 

شرکت باقی بمانند! ".
اسلامی،  شورای  مجلس  ماه  اردیبهشت  جلسه 11  در  ایسنا،  گزارش  به 
ماده 12 طرح مالیات بر عایدی سرمایه تصویب شد؛ بر اساس این ماده چهار 
کالای مشمول مالیات بر عایدی سرمایه مشخص شدند. دولت در سال جدید 
تصمیم گرفت برای کوتاه کردن دست دلالان و دور نگه داشتن آن ها از بازارهای 
سرمایه ای همچون مسکن و البته خودرو، موضوع اخذ مالیات بر عایدی سرمایه 

را تعریف کند؛ هدف از این طرح، جلوگیری از پولشویی، ایجاد نظم و پیش بینی 
پذیری در بازار و کاهش نوسان های قیمتی، کاهش نرخ تورم و همچنین کاهش 

جلوگیری از فرار مالیاتی بوده است.
پس  زین  شده،  ذکر  خودروها  فروش  یکپارچه  طرح  بخشنامه های  در 
عایدی  بر  مالیات  اخذ  طرح  اساس  بر  سامانه،  در  شده  عرضه  خودروهای 
خودروها، در زمان خرید و فروش خودرو، بخشی از سود ایجاد شده، به  عنوان 

مالیات بر سود فروش، از فروشنده اخذ خواهد شد.
از زمان فروش محصولات خودروسازان به روش قرعه کشی طی سال های 
اخیر تاکنون که فروش در قالب سامانه یکپارچه تخصیص و  از طریق قرعه کشی 
نوبت دهی انجام می شود، اختلاف قیمت کارخانه تا بازار آزاد، همیشه انگیزه 
خرید از کارخانه و فروش در بازار آزاد و کسب سود را قوت بخشیده است؛ 
بنابراین همانطور که اشاره شد، دولت طرح مالیات بر عایدی سرمایه خودرو را 

تعریف کرد و حتی خودروهای عرضه شده در سامانه یکپارچه فروش خودرو را 
نیز مشمول این مالیات دانست.

طبق طرح مالیات بر عایدی سرمایه خودرو در طرح فروش یکپارچه محاسبات 
بدین صورت خواهد بود که چنانچه مشتری طرح، کمتر از سه سال از تحویل 
خودرو، اقدام به فروش و انتقال خودرو خود کند، بایستی بین 1۰ تا ۳۰ درصد، 
از سود حاصل از فروش را به عنوان مالیات بر عایدی بپردازد؛  اما اگر خودرو 
بیش از سه سال نگهداری شود مالیاتی به آن تعلق نخواهد گرفت. در حقیقت 
افرادی که خودروی خود را در سال اول بفروشند ۳۰ درصد، سال دوم 2۰ درصد 

و سال سوم 1۰ درصد، بایستی مالیات پرداخت کنند.
موضوع اخذ مالیات از خودروهای سامانه یکپارچه در حالی مطرح شد که 
با توجه به در رهن شرکت خودروساز ماندن سند خودروهای طرح یکپارچه به 
مدت یکسال، مشتری قانوناً اجازه فروش آن را ندارد )هر چند که خرید و فروش 
حواله ها کم نیست(، بنابراین به نظر می رسید که کارکرد این طرح برای یکسال 
اول )قانوناً( موضوعیت پیدا نکند؛ اما گویا دیگر سیاست گذاران به اینجای 
موضوع هم فکر کرده بودند که دست مشتری و در حقیقت دلالان را برای فروش 
خودروهای طرح یکپارچه باز بگذارند و با اخذ ۳۰ درصد از سود حاصله از فروش 
در بازار آزاد با عنوان مالیات بر عایدی سرمایه، دیگر کاری به اینکه مشتری با 

خودروی خود چه خواهد کرد نداشته باشد.
این شورا  بنابراین شورای رقابت روز گذشته )شنبه(، اصلاح مصوبه 54۳ 
)دستورالعمل 54۳ تنظیم بازار خودروهای سواری( را در دستور کار قرار داد و 
مصوبه 571 شورای رقابت را تصویب کرد که بر اساس آن، در رهن ماندن سند 

خوروهای طرح فروش یکپارچه حذف شد.
گفتنی است بر این اساس بند 7 ماده 4 دستورالعمل 54۳ شورای رقابت 
)تنظیم بازار خودروهای سواری(  11 بهمن سال  14۰1 که  "عرضه  کننده 
خودرو موظف است روش های بازدارنده برای جلوگیری از انتقال سند حداقل 
به مدت یکسال، از جمله در رهن گرفتن سند خودرو، اتخاذ و اجرا کند" را حذف 

کرده است.
این دستورالعمل در حالی به تصویب شورای رقابت رسیده که وزارت صنعت، 
معدن و تجارت،  در گذشته شرط در رهن ماندن سند خودروها به مدت یکسال 
را برای دور نگه داشتن دلالان از هجوم خرید خودرو به قیمت کارخانه از سامانه و 
فروش در بازار آزاد و بهره مندی مصرف کننده واقعی از جهت دسترسی به خودرو 
به قیمت کارخانه ای، تدوین کرده بود؛ در پی پیگیری ایسنا از وزارت صمت از 

سوی آنان عنوان شد که مصوبه شورای رقابت را اجرا می کنیم.

حذف شرط ۱ سال رهن بودن سند خودرو؛ 

پرداخت مالیات یا دلالی کدام به صرفه تر است؟

معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در نامه ای به رئیس سازمان توسعه تجارت نسبت به توقف 
قریب الوقوع خطوط تولید خودروسازان هشدار داد و خواستار 
لغو محدودیت سیستمی تخصیص ارز برای صنعت خودرو 

شد.
منوچهر منطقی در نامه ای خطاب به رئیس سازمان توسعه 
تجارت، ضمن هشدار نسبت به توقف تولید و بحران ناشی از 
آن، خواستار لغو محدودیت های سیستمی در تخصیص ارز 

شد و به تشریح تبعات ناشی پرداخت. 
در این نامه آمده است:به آگاهی می رساند با توجه به اجرای 
مصوبه اخیر کارگروه هماهنگی سیاست های ارزی و تجاری 
مبنی بر اعمال محدودیت سیستمی سقف و سابقه واردات 
بازرگانی )حالت ثبت  برای تمامی مجموعه های تولیدی و 
سفارش هیچ کدام، نیاز تولید خود، مواد اولیه و ماشین آلات 
خط تولید( همچنین با توجه به اجرای یکباره و آنی افزودن 
2۳8 ردیف تعرفه مشمول جدید به فهرست پیشین برای الزام 
استعلام ضوابط پرونده های ثبت سفارش به منظور کنترل 
تجارت  در سامانه جامع  واردات  و سابقه  سیستمی سقف 
که بدون هماهنگی با دفتر تخصصی و هرگونه نظرخواهی 
و بررسی کارشناسی صورت پذیرفته است، این امر به ایجاد 
تولید  کاهش  تولیدی،  خطوط  توقف  قریب الوقوع  بحران 
از فروش، برهم زدن تعادل عرضه و  خودرو و خدمات پس 
تقاضا، ایجاد اختلال در بازار افزایش قیمت ها و رشد تورم که 
با هدف گذاری سال جدید برای رشد تولید و مهار تورم مغایر 

است؛ خواهد انجامید.
علی ایحال برخی از تبعات ناشی از اجرای این سیاست 
به  از مشکلات  در حوزه صنعت خودرو و همچنین برخی 
وجود آمده بر اساس گزارشات واصله از شرکت های صنایع 
خودروسازی، قطعه سازی و زنجیره تأمین و خدمات آن ها به 

شرح ذیل است:

ارزیابی  سقف  محدودیت های  اعمال  و  کاهش  با   -1
برای  گذشته  سال  دو  میانگین  سابقه  و  گذشته  سال های 
تمامی واحدهای تولیدی و مجموعه های زنجیره تأمین آن ها 
افزایش برنامه تولید خودرو و رشد تعهدات امکان پذیر نیست.

تمامی  برای  سابقه  و  سقف  محدودیت های  اعمال   -2
مجموعه های تولیدی و مجموعه های زنجیره تأمین، عدم 
تأمین به موقع مواد اولیه و واسطه ای تولید را در پی دارد که در 

نهایت موجب توقف خطوط تولید خودرو خواهد شد.
۳- در راستای اعمال سیاست های تعمیق ساخت داخل و 

تغییرات تعرفه ای حاصل از آن امکان ثبت سفارش محصولات 
در سایر تعرفه ها در سامانه جامع تجارت امکان پذیر نیست.

4 -با توجه به اینکه برخی از تعرفه های قطعات وارداتی 
شرکت های تولیدی بر اساس نظریه گمرکی در ثبت سفارشات 
تغییر پیدا می کند و شرکت مذکور در آن ردیف تعرفه فاقد 
سابقه اسا؛ بر اساس این مصوبه، ثبت سفارش امکان پذیر 

نیست.
پروانه  اخذ  به  موفق  تازگی  به  که  جدید  شرکت های   -5
بهره برداری تولید شده یا دارای پیشرفت فیزیکی بالای 75 

درصد بوده و همچنین شرکت هایی که با اجرای طرح های 
توسعه ای افزایش ظرفیت تولید دارند و شرکت های دانش 
بنیان علیرغم سرمایه گذاری های بالای صورت پذیرفته، عملًا 
در واردات مواداولیه و واسطه ای تولید با محدودیت سقف و 
سابقه واردات مواجه شده که امکان تولید و افزایش ظرفیت را 

برای آنها سلب می کند.
6- بسیاری از ثبت سفارش ها که نیاز به ویرایش یا تمدید 
اعتبار داشته حتی دارای تخصیص یا تأمین ارز بوده یا بخشی 
از کالا ترخیص شده بر اساس اعمال این محدودیت ثبت 
سفارش های آن ها با رد سیستمی مواجه شده، به طوریکه 
از  این دسته  برای  ارزی  تعهد  رفع  و حتی  ترخیص  امکان 

پرونده ها میسر نیست.
با توجه به عدم بررسی تخصصی تعرفه های جدید مشمول 
محدودیت سقف و سابقه بسیاری از ثبت سفارش ها در حوزه 
واردات قطعات وسایل نقلیه با رد سیستمی مواجه می شود 
و  داده  قرار  تأثیر  را تحت  و مصرفی  یدکی  بازار قطعات  که 
دچار اختلال و بحران نظیر کمبود قطعات یدکی و مصرفی 
افزایش قیمت آن ها و متعاقب آن، عدم ارائه خدمات پس از 
فروش مناسب و به موقع به مشتریان افزایش قاچاق و قطعات 
بی کیفیت در بازار مصرف می شود که خود موجب کاهش 
سطح ایمنی افزایش حوادث و نارضایتی عمومی مشتریان 

خواهد شد.
از آن جایی که اعمال هرگونه سیاست های مغایر با رشد 
تولید از جمله افزودن محدودیت ها و موانع جدید به سردرگمی 
مکاتبات  و  حضوری  مراجعات  افزایش  تولیدی  واحدهای 
متعدد برای رفع مشکلات انجامیده و تمرکز منابع برای تولید 
کاهش خواهد یافت و این امر در نهایت به عدم تحقق اهداف 
سال 14۰2 و افت تولید منجر می شود؛ لذا خواهشمند است 
دستور فرمایید در اسرع وقت نسبت به لغو محدودیت های 

موصوف اقدام شود.''

هشدار منطقی درباره بحران توقف تولید خودرو؛

محدودیت سیستمی تخصیص ارز را لغو کنید

مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در گزارشی اعلام کرده است عدم انطباق 
تورم اعلام شده توسط نهادهای آماری با نرخ تورم احساس شده از سوی افراد جامعه 

یکی از مسائلی است که در سال های اخیر تشدید شده است.
اقتصاد ایران در بیش از پنجاه سال گذشته درگیر نرخ های بالا و دورقمی بوده است و از 
این حیث رکوردار نرخ های تورم دو رقمی در جهان است. در سال های اخیر افزایش نرخ 
تورم به بالاتر از 4۰ درصد و پیش بینی ماندگاری این رقم در اقتصاد ایران، موج تازه ای از 
فشار تورمی را رقم زده است. نرخ تورم در ایران در دولت یازدهم روندی کاهشی داشت و 
حتی نرخ تورم تک رقمی گردید اما از سال 1۳97 و پس از خروج ترامپ از برجام، تکانه 

ارزی، مسیر تورمی در ایران را دستخوش تغییر کرد.
بر اساس افکارسنجی های انجام شده در مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
در مردادماه سال گذشته نرخ تورم احساس شده توسط مردم 86 درصد بوده است. این 
در حالی است که بانک مرکزی و مرکز آمار در این ماه نرخ تورم نقطه به نقطه را 46 و 
51 درصد اعلام کرده اند. تفاوت در نرخ تورم احساس شده و نرخ تورم اعلامی نهادهای 

رسمی در میان مدت، به آمارهای رسمی کشور خدشه وارد می کند.
همچنین با توجه به آنکه مطالعات مختلف نشان می دهد انتظارات تورمی شکل گرفته 
در افراد متاثر از درک افراد از تورم گذشته است. از این رو سیاستگذار پولی باید برای 

اجرای سیاست پولی نرخ تورم احساس شده در افراد را به طور مستمر رصد نماید.
نکته اینجاست که بر اساس اعلام صورت گرفته در این گزارش تفاوت تورم احساسی با 

نرخ تورم نهادهای رسمی تنها منحصر به ایران نبوده و حتی در اقتصادهای توسعه یافته 
مانند اتحادیه اروپا، کانادا و حتی ژاپن این تفاوت جدی است.

چرا برداشت مردم از تورم با آمار رسمی فرق دارد؟
الگوی مصرف متفاوت افراد و گروه های جمعیتی مانند مستاجران، افراد دارای فرزند، 
خانوارهای زن سرپرست و ... نشان می دهد نرخ تورم که میانگینی از رشد قیمت ها در 

کل اقتصاد است، لزوما از تورم گروه های مختلف نمایندگی نمی کند. به عبارت دیگر 
مالک بودن یا مستاجر بودن درک متفاوتی از رشد قیمت را در افراد ایجاد می کند چرا 
که ذهنیت متفاوت افراد در خصوص نحوه لحاظ رشد قیمت مسکن در شاخص قیمت 

مصرف کنده از دیگر دلایل این تفاوت در نرخ است.
در واقع افراد برای بیان درک خود از تورم به رشد قیمت کالاهایی رجوع می کنند که به 
صورت متداول خریداری می کنند. این موضوع سبب شده شاخص قیمت روزمره معرفی 

و با استفاده از آن نرخ تورم محاسبه گردد.
از سوی دیگر مطالعات نشان می دهند افراد در زمان اعلام احساس خود از نرخ تورم در 

مقایسه با قیمت های کاهشی یا ثابت اغلب به قیمت های افزایش یافته توجه می کنند.
بر این اساس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی پیشنهاد کرده است محاسبه 
و انتشار نرخ تورم بر اساس گروه جمعیتی مختلف صورت گیرد. به عنوان مثال نرخ تورم 
برای مستاجرها، نرخ تورم برای خانوارهای دارای فرزند، نرخ تورم برای خانوارهای زن 

سرپرست و ... نیز مورد محاسبه قرار گیرد.
در عین حال پیشنهاد شده شاخص قیمت روزمره و شاخص قیمت درک شده به طور 
ماهیانه محاسبه و منتشر گردد. تلاش برای آموزش عمومی در مورد تورم و تفاوت ان با 

هزینه زندگی و روش محاسبه آن نیز لازم است در دسصتور کار قرار گیرد.
در این گزارش پیشنهاد شده است اطلاعاتی در مورد چشم انداز و روندهای آتی تورم به 

خانوارها برای پایین نگه داشتن تورم در افق میان مدت در دستور کار قرار گیرد.

مردم نرخ تورم را چقدر بالاتر از آمارهای رسمی می دانند؟

ایران رکوردار تداوم تورم دو رقمی در جهان
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مهدی تاج:

 سال آینده VAR در ورزشگاه ها 
باید راه اندازی شود

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: برای سال آینده باید سیستم VAR در ورزشگاه ها 
راه اندازی شود.

 مهدی تاج با اشاره به نشست مسوولان این فدراسیون با وزیر ورزش و جوانان تاکید 
کرد: روز گذشته به همراه نایب رییس اول فدراسیون فوتبال، سرمربیان تیم ملی و 
امید جلسه ای با وزیر ورزش و جوانان در محل این وزارتخانه داشتیم که جلسه خوب 
و مثبتی بود که طی آن در ارتباط با نحوه انتخاب سرمربی تیم امید و چگونگی 
آماده سازی تیم های ملی، گزارشی را ارائه و در خصوص مسائل و موضوعات مربوط به 

فوتبال و رویدادهای پیش رو نیز به بحث و تبادل نظر شد.
وی ادامه داد: در این نشست سیدحمید سجادی وزیر ورزش و جوانان نیز نقطه 

نظرات خود را بیان و برای حضور موفق تیم های اعزامی مواردی را متذکر شد.
او در ادامه به مشکلات پیش روی فدراسیون فوتبال اشاره و تحریم ها را تهدیدی 
جدی برای این فدراسیون دانست و گفت: این مساله برای ما یک فشار جدی است. به 
واسطه تحریم ها، نه فدراسیون فوتبال و نه باشگاه ها نمی توانند به هیچ شکلی، مبلغی 

را از فیفا و AFC دریافت کنند.
تاج با بیان اینکه تجهیز ورزشگاه آزادی به VAR یکی دیگر از موضوعات مطرح 
 VAR شده با وزیر ورزش و جوانان بود، اظهار کرد: ما در این جسله، درباره تجهیز
و اخذ مجوز حرفه ای و شرایط الزامات فیفا و AFC نیز مطالب لازم را بیان کردیم و در 

خصوص روند اجرایی شدن آنها گزارش لازم را ارائه کردیم.
رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: ورزشگاه آزادی تحت اجاره استقلال، پرسپولیس 
و فدراسیون فوتبال است. بسیاری از بازی های تیم ملی در آنجا انجام می شود بنابراین 
می بایست چگونگی تجهیز ورزشگاه آزادی برای همه مهم باشد. ورزشگاه آزادی علاوه 
بر ترمیم و تجهیز در بحث دوربین ها هم نکات مهمی را در خود دارد، از سویی دیگر 

باید VAR را هم در نظر بگیریم تا برای سال آینده تجهیز شود.
وی با بیان اینکه پرسپولیس و استقلال درآمد کافی برای تامین هزینه های مختلف 
ورزشگاه آزادی را ندارند، اظهار داشت: نمی دانیم چگونه پول این مسایل را باید تامین 
کرد، خود فدراسیون فوتبال یکی از بهره برداران این موضوع است. این مساله در حال 
بررسی است اما به طور کلی، مسائل مربوط ورزشگاه گل گهر سیرجان را خود باشگاه 
پیگیری می کند یا هزینه هایی که مربوط به ورزشگاه نقش جهان اصفهان باشد را خود 
باشگاه سپاهان مورد بررسی قرار می دهد. در حال حاضر این ورزشگاه ۳ بهره بردار 

دارد و در این ارتباط باید یک راه حلی برای آن در نظر گرفته شود.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره کسب مجوز حرفه ای و صحبت هایی که در این 
خصوص با وزیر ورزش و جوانان داشته ، گفت: سجادی ریز مسائل را می داند و 
امیدوارم در شرایط مطلوب، مسائل پیش برود. آن هایی که مجوز حرفه ای را کسب 
کردند تکلیف شان مشخص است و آن هایی که نتوانستند مجوز حرفه ای بگیرند، 
زمانی برای اعتراض به استیناف دارند و باید کمیته استیناف تشکیل شود و ببینیم 

چه اتفاقی رقم می خورد.
او با تاکید بر اینکه مردم و مسئولان خواستار موفقیت های تیم ملی فوتبال و امید در 
رویدادهای مهم بین المللی هستند، تاکید کرد: برای دستیابی به موفقیت باید موانع 
را پشت سر بگذاریم و وزیر ورزش قول داد در این خصوص اقدامات لازم صورت بگیرد.
وی در ادامه به تبیین رویدادهای پیش روی فوتبال پرداخت و با اعلام این مطلب 
که هم اکنون 4 تیم آماده اعزام به رویدادهای مهم هستند، خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر تیم ملی زیر 2۰ سال در تورنمنت کافا به سر می برد و تیم فوتبال ساحلی 

کشورمان نیز در مسابقات آسیایی به نایب قهرمانی رسید.
مهدی تاج در ادامه سخنانش از اعزام تیم فوتبال نوجوانان و تیم بانوان خبر داد 
و افزود: درحال حاضر فکر نمی کنم با همین 4 اعزام پیش رو، فعالیت مان با هیچ 
مجموعه ای قابل مقایسه باشد و باید تلاش کنیم تا تیم های اعزامی بتوانند بهترین 

نتایج را برای کشورمان به دست بیاورند.
او در پایان گفت: خوشبختانه تیم های ما دارند نتیجه می گیرند. با این وجود دوست 
نداریم شکست بخوریم. تیم ساحلی،فوتسال و تیم بانوان نتایج خوبی کسب کرده و 
دل مان نمی خواهد شکستی را تجربه کنیم و به همین خاطر تلاش می کنیم موانعی 
که در حوزه تیم ملی وجود دارد را رفع کنیم. در واقع دوست داریم مثل بقیه تیم ها، تیم 

فوتبال بزرگسالان هم نتیجه بگیرد.

بازرس استقلال:

 دستورالعمل جدید، فوتبال را از فساد 
نجات می دهد

بازرس ویژه آکادمی و مدارس فوتبال باشگاه استقلال گفت: دستورالعمل جدید، 
فوتبال را تا حد زیادی از فساد نجات می دهد و امیدوارم فدراسیون فوتبال آن را اجرایی 

کند.
محمد نوری در مورد دستورالعمل جدید نقل و انتقالات فوتبال کشور، اظهار داشت: 
قوانینی که فدراسیون طراحی کرده خیلی خوب است. بندهای خیلی خوبی در این 
دستورالعمل وجود دارد. به عنوان مثال بندی که در مورد ایجنت ها و دلال هاست. 

امیدوارم روزی برسد که دست این افراد از فوتبال کشور بریده شود.
وی افزود: البته کار خیلی سختی است. ایجنت ها ارتباطات بالا و حمایت هایی 
دارند که خیلی خوشایند نیست. این بند عالی است. اگر عملی شود فوتبال تا حدی 
راحت می شود. کمک می کند بازیکنان یا مربیان مستقیما با مدیریت باشگاه ها ارتباط 

برقرار کنند و قرارداد ببندند.
بازرس ویژه آکادمی و مدارس فوتبال باشگاه استقلال تصریح کرد: یا بندی که جمع 
آپشن ها و مزایا را 2۰ درصد مبلغ پایه قرارداد اعلام می کند. اصلا معتقدم آپشن باید 
از قرارداد برداشته شود. وقتی بازیکنی که 2۰، ۳۰ یا 4۰ میلیارد می گیرد، دیگر آپشن 

چیست؟ چنین چیزی معنایی ندارد وقتی مبالغ بالا جابه جا می شوند.
نوری گفت: اگر این دستورالعمل عملی شود واقعا برای فوتبال ما خوب است. خدا 
کند اجازه بدهند این کار انجام شود. امیدوارم دست هایی از جایی نیاید که بگویند این 
بند یا آن بند را حذف کنید و اجرایی نشود. اگر این قوانین عملی شوند فوتبال از فساد 
نجات پیدا می کند. نمی شود گفت صددرصد اما می توانیم امیدوار باشیم که حداقل 

5۰-6۰ درصد به این مساله کمک کند.
پیشکسوت استقلال افزود: این دو دستورالعمل در همه موارد عالی است. مثلا بند 
ممنوعیت کار مربیان پس از فسخ یک طرفه تا پایان فصل، ممنوعیت قرارداد ارزی 
برای بازیکن داخلی یا ممنوعیت پاداش خارج از قرارداد، کار بسیار عالی و پسندیده ای 
است و ان شاالله لابی ها انجام نشوند! امیدوارم فدراسیون این کار را اجرایی کند چون 
می تواند نقطه عطفی برای فوتبال باشد. مدیران فوتبال ما می توانند با اجرایی کردن 

این قوانین کار مثبتی را از خودشان به جا بگذارند و نمره قبولی بگیرند.

رئیس هیات بدمینتون استان قم خبرداد:

دعوت سه بدمینتون باز نوجوان قمی
 به اردوی تیم ملی

رئیس هیات بدمینتون استان قم گفت: سه بازیکن نوجوان پسر بدمینتون استان 
قم به مسابقات انتخابی تیم ملی زیر 15 سال برای حضور در بازی های آسیای میانه 

دعوت شدند. 
علی فرجی در گفت و گویی اظهار داشت: مهدی کنعانی، محمد پرهام فراهانی 
و محمد حسین رکاب ساز طی نامه ای از سوی فدراسیون بدمینتون به انتخابی تیم 

ملی زیر 15 سال جهت حضور در بازی های آسیای میانه دعوت شدند.
وی ادامه داد: این بازی ها 25 تا 27 خردادماه جاری به میزبانی استان قم در سالن 

شادروان حامد فرهمند برگزار خواهد شد.
وی بیان کرد: 2۰ بازیکن از سراسر کشور به این انتخابی دعوت شدند که سه بازیکن 

در این بین قمی هستند.
فرجی گفت: 2 نفر برتر این انتخابی به بازی های آسیای میانه که مردادماه در 

تاجیکستان برگزار خواهد شد اعزام می شوند.
وی اظهار داشت: مربی بازیکنان استان قم در مسابقات انتخابی تیم ملی، امیر حاج 

اسماعیلیان است.

گزارش /ایمان /رضا ملکی؛پیامد اتفاقات نامیمون پیرامون کشتی قم و معرفی نفر جدید به بدنه این رشته پهلوانی می بایست 
منتظر اتفاقات ناگوار برای کشتی قم بود که مقام دهمی کشتی فرنگی نوگلان ولایت که همواره در کشور سرآمد دیگر مدعیان بودند 

ارمغان مدیران جدید هیئت کشتی قم بود که برای این رشته حاصل شد.
درد بسیاراست و نگارش آن مثنوی هفتاد من کاغذ خواهد شد اما دلسوزیمان بخاطر پایه های ورزش کشتی فرنگی و آزاد بود که 

درحال شکل گرفتن بوده وبا کار زیر بنائی حوب مشغول میوه دادن بود.
توقف این امردرمسابقات کشوری تهران میسر شد و بعد از مدتها بعد از خوزستان،تهران،فارس،توابع تهران،لرستان،مازندران،
کردستان،اروند،خراسان رضوی با 47 امتیاز برسکوی دهمی ایستادیم تا آینده کشتی پرافتخار فرنگی قم را در هاله ای از بیم و 

امید ببینیم.
حاشا به غیرت دو عزیز گل کشتی به نامهای ابوالفضل شیری و احسان سلمان پور که توانستند حداقل با یک مدال نقره و برنز آبرو 

داری کنند و کاروان 2۰ نفره کشتی نونهالان بیشتر از این شرمنده به قم باز نگردد.
انتخابات جدید معرفی رئیس هیئت کشتی در راه است مسلما نفری دراین جایگاه قرار میگ یرد که مورد وثوق شخص جناب 

دبیر رئیس فدراسیون کشتی باشد.
امیدواریم که بهترین انتخاب برای کشتی قم حاصل آید چرا که اگر افتخارات کشتی قم در سطح جهان،آسیا و ایران متوقف گردد 
کل ورزش قم دچار،آسیب جدی خواهد شد و بیشتر از همه متولیان ورزش قم هستند که در امتیازات اختصاص داده شده مدال 

آوری استانها در رده های پائین کشوری قرار خواهند گرفت.

مسابقات کشتی فرنگی نونهالان کشور رقم خورد؛

جایگاه اسفبار دهمی برای کشتی قم

سومین اردوی آماده سازی تیم ملی  هندبال جوانان 
در بخش بانوان این روزها با حضور ۳ هندبالیست دختر 

قمی درحال برگزاری است .
براساس این گزارش ،سومین اردوی تیم ملی هندبال 
جوانان در بخش بانوان از سوم خردادماه به میزبانی 

فدراسیون هندبال در تهران درحال برگزاری است .
»نسترن گودرزی فراهانی«، »زهرا افشاری« و »زهرا 
فتوتی« ۳ دختر هندبالیست خوش آتیه قمی با نظر 

سرمربی تیم ملی به این اردو دعوت شده اند.
تیم ملی هندبال دختران ایران از 9 تا 18 تیرماه در مسابقات قهرمانی آسیا که به میزبانی کشور هنگ کنگ برگزار 

می شود، حضور خواهد داشت.

وزنه بردار پیشکسوت قمی موفق شد در  ترابی«  »رضا 
مسابقات انتخابی تیم ملی رکوردشکنی کند .

ملی  تیم  رکوردگیری  ،مسابقات  گزارش  این  براساس 
به  خردادماه  پنجم  روز  کشور  پیشکسوتان  وزنه برداری 
میزبانی شهرستان ورزقان برگزار شد. در این مسابقات رضا 
ترابی وزنه بردار پیشکسوت قمی در وزن 81 کیلوگرم موفق 

شد در بخش یک ضرب رکورد 74 کیلوگرم را ثبت کند. 
در بخش دو ضرب نیز توانست رکورد 9۰ کیلوگرم را به 
ثمر برساند، ترابی در مجموع موفق شد با 164 کیلوگرم در 

این رقابت ها رکوردشکنی کند. این وزنه بردار پیشکسوت قمی با عملکرد درخشان خود در این رقابت ها مجوز حضور در 
مسابقات جهانی لهستان را کسب کرد و تیم ملی را در این مسابقات همراهی می کند .

برای حضور در مسابقات قهرمانی آسیا ؛

حضور ۳ دختر هندبالیست قمی در اردوی تیم ملی
درمسابقات انتخابی تیم ملی صورت گرفت ؛

رکوردشکنی وزنه بردار پیشکسوت قمی 

پیشکسوت استقلال معتقد است که استقلال باید با تمرکز بسیار بالایی در دربی 
حضور پیدا کند و به هیچ وجه پرسپولیس را دست کم نگیرد.

 چهره همیشه ماندگار باشگاه استقلال بر این باور است که استقلال در فینال جام 
حذفی باید چنان نمایشی را مقابل حریف به اجرا بگذارد که جای هیچ فرصتی برای 
پرسپولیس باقی نماند تا مانند دربی 1۰۰ روی یک حمله دروازه را باز کند و به امتیاز 
برسد. پاشازاده به انجام یک بازی هوشمندانه و کاملًا حساب شده تأکید دارد. او 

معتقد است استقلال به لحاظ فنی قدرت پیروزی در این بازی را دارد.
استقلال با عبور از نساجی به فینال جام حذفی رسید. ارزیابی شما از بازی 

استقلال و نساجی چیست؟
آن بازی یکطرفه بود. پیش بینی هم می شد این طوری باشد. در یک روز خوب 
استقلال توانست حریفش را با چهار گل شکست دهد. ما 7 گل به تراکتور زدیم و 
4 گل هم به نساجی. این تعداد گل در دو بازی نشان دهنده داشتن یک خط حمله 

پرکار و گلزن است. استقلال باید با همین روند در فینال جام حذفی حاضر شود.
شانس کدام تیم در فینال بیشتر است؟ استقلال یا پرسپولیس؟

پرسپولیس با قهرمانی در لیگ برتر روحیه مطلوبی دارد اما استقلال هم کم روحیه 
نیست و بردهای اخیر سندی است بر پرروحیه بودن تیم ما. پرسپولیس تیم قابل 
ستایشی است که فوتبال محکمی بازی می کند اما استقلال هم در خط حمله بسیار 
تیز و برنده است. دو تیم از لحاظ فنی در یک سطح قرار دارند و این کار را دشوار 

می کند.
ممکن است پرسپولیس به دلیل قهرمانی در لیگ برتر با انگیزه کمتر در 

فینال حاضر شود؟

قطعاً این اتفاق رخ نمی دهد. پرسپولیس دلیلی برای بی انگیزه بودن ندارد. اولًا 
که استقلال حریف پرسپولیس است و موضوع مهم دیگر اینکه پای یک جام در 
میان خواهد بود. پرسپولیس می داند که اگر استقلال را ببرد دو جام را با شکست 
دادن رقیب سنتی اش به دست آورده و این از لحاظ اعتباری برای آنها بسیار مهم 
است. برای همین تلاش می کنند به این هدف بزرگ برسند. نباید گول بی انگیزگی 
پرسپولیس را بخوریم. استقلال هم در مقابل می داند که اگر دوباره به پرسپولیس 
ببازد و جامی را از دست بدهد، دیگر حرفی مقابل رقیبش برای گفتن نخواهد داشت 
و باید منتظر رقابت های فصل بعد باشد. درست است که داوری ها به استقلال خیلی 
لطمه زده اما چیزی که باقی می ماند نتیجه است و به اعتقاد من استقلال باید هر 
طور شده برنده از این بازی بیرون بیاید. نتیجه این بازی خیلی مهم است. هم برای 

بازیکنان و هم برای ساپینتو.
اما به نظر می رسد ذهن بازیکنان، مربیان و حتی مسئولان باشگاه به شدت 

درگیر مسائل داوری است.
نباید این طور باشد. درست است که همه ما از داوری ناراحتیم و اتفاقاتی رخ داده 
که به ضرر ما تمام شده است. اما اگر ذهن خودمان را در آستانه دربی معطوف به این 
مسائل کنیم ممکن است نتیجه عکس بگیریم. اینکه استقلال مطالبه داور خارجی 
کرده به اعتقاد من در این برهه شدنی نیست و قطعاً از یک داور ایرانی استفاده 
خواهد شد. به همین دلیل باید تمرکزمان را روی مسائل فنی آن بازی بگذاریم. 
استقلال قابلیت بالایی در خط حمله دارد و می تواند گلیم خودش را در این بازی 
بخوبی از آب بیرون بکشد. اگر کمی در خط حمله دقت داشته باشیم نتیجه ای که 

می خواهیم به دست خواهد آمد؛ حتی اگر داور اشتباه کند.

در دربی 1۰۰ استقلال روی یک غافلگیری به حریف باخت.
دقیقاً همین اتفاقات است که نتیجه بازی را مشخص می کند. ما باید در خط دفاع 
خیلی باهوش باشیم. پرسپولیس تیمی است که در سال های اخیر بارها روی همین 
تک فرصت ها به استقلال ضربه زده و دروازه ما را باز کرده است. نباید هماهنگی 
خودمان را در خط دفاع از دست بدهیم. پرسپولیس مهاجمان فرصت طلبی دارد. 
باید قدرت بازیسازی از این تیم گرفته شود و خودمان هم در زدن ضربات آخر بسیار 

دقیق باشیم.

مهدی پاشازاده:گول بی انگیزگی آنها را نخورید

این جام را به پرسپولیس ندهید

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای حمیدرضا آقابابائی به موجب وکالتنامه 28۰1۳ مورخ 14۰1/12/۰4 تنظیمی دفتر 62 قم، اعلام داشته که ششدانگ 
ملکی با پلاک 1294 فرعی از 1۰597 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبتی منطقه یک قم به نام محمد حسن صادقی زاده 
با شماره ملی 6519849۳16 ثبت و سند مالکیت به شماره 122۳1۰ و دفتر الکترونیکی 1۳972۰۳۳۰۰۰1۰۳4۳99 
به نام محمد حسن صادقی زاده صادرو تسلیم گردیده است و سپس به علت جابجایی ، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده 
و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 16۳86(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت ششدانگ پلاک ۳۰92/216 اصلی واقع در بخش ثبت 2 قم در صفحه ۳۳8 دفتر 5۳9ذیل ثبت 92۰۳2 
به نام مهدی واحدی ثبت و سند صادر شده است ایشان اعلام نموده اند به علت جابجایی سند مالکیت 494666 مفقود 
گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 1۰ روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است از انقضای مهلت مقرر نسبت به 
صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد پس پلاک 25۰6/255/۳15 مکرر اصلی به پلاک ۳۰92/246 

اصلی تبدیل شد. )م الف 16۳87(
عباس پور حسنی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

بخشنامه
دفاتر اسناد رسمی حوزه ثبتی قم

محسن شاه آبادی فرزند علی برابر درخواست شماره 1۰۰8685 مورخ 14۰2/۰2/16 اعلام داشته که سند مالکیت 
الکترونیکی  دفتر  در  قم  ثبت 1  بخش  در  واقع  اصلی  از 115۰7  ثبتی 4۳۰  پلاک  دانگ  شش  از  مشاع  دانگ  یک 
1۳962۰۳۳۰۰۰1۰۰4272 بنام ایشان )محسن شاه آبادی ( ثبت وسند مالکیت بشماره 256917 ج 94 صادر شده 
است که سند مالکیت مزبور به علت جابجائی مفقود گردیده است که در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام 
ایشان میباشد لذا مراتب طبق تبصره 2 از ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت به آن دفترخانه ابلاغ می شود که در دفتر مربوط 
ثبت که چنانچه مابین بخواهند به وسیله سند مالکیت اولیه یا المثنی معامله ای انجام دهند قبل از انجام معامله وضعیت 
ملک استعلام و در صورت نبودن مانع نسبت به تنظیم برابر مقررات اقدام شود و در صورت ارائه سند مالکیت اولیه عین سند 

مذکور را اخذوبه این اداره ارسال دارند./آ)م الف 16۳88(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه محمد صالحی دارنده کد ملی ۰۳84551688 وکالتا بشماره ۳285۰ مورخ 1۳95/۰5/۰7 دفتر اسناد 
رسمی ۳81 تهران، با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت تمامی یک سوم سهم مشاع از 
24۰ سهم ششدانگ پلاک 256۳ اصلی واقع در بخش ثبت دو قم که در دفتر ۳۰5 صفحه 289 ذیل ثبت 5۳745 بنام 
محمدرضا دشتی اردکانی ثبت و سند مالکیت به شماره 87۳187 صادر و تسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده 
سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده و درخواست صدور سند المثنی دارند که در حال حاضر در این اداره 
در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 

انتشار آگهی ظرف 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از 
انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف 16۳89(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ قم

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رضا توکلیان با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که مقدار 1/۳5 دانگ به استثنای بهای ثمنیه عرصه و 
اعیان 4 دانگ و سه چهارم دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 4941 اصلی واقع در بخش یک قم قم ذیل دفتر الکترونیکی 
1۳982۰۳۳۰۰۰1۰1197۰ به نام رضا توکلیان ثبت وسند مالکیت 45۰785ج 97 صادر شده است که سند مالکیت اولیه 
به علت جابجائی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال 
و رسید اخذ نماینـد تـا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 16۳9۰(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی اخطار موضوع ماده ۱۴۹ قانون ثبت

احتراما با توجه به اینکه پلاک ثبتی 18 فرعی از 11615 اصلی واقع در بخش یک قم به مساحت89/21 متر مربع سابقه 
صدور سند مالکیت داشته و در حال حاضر مساحت ملک مذکور 1۰/64 متر مربع افزایش داشته که مشمول ماده 149 
قانون ثبت میباشد و ارزش مقدار 64 / 1۰ متر مربع اضافه مساحت به مبلغ 1۰565۰۰۰ ریال ارزیابی و بابت هزینه ماده 
149 اصلاحی قانون ثبت مبلغ 1۰565۰۰۰ ریال طی فیش سپرده اجرایی شماره 2۳6۳29 در تاریخ 14۰2/۰۳/۰1 
به حساب ذیحسابی ثبت اسناد و املاک کشور تودیع شده است لذا از آنجائیه که نشانی از آقای حسن ابراهیمی فرزند 
غلامحسین یا وکیل قانونی ایشان بدست نیامده است، بدینوسیله به نامبرده اخطار میگردد نسبت به دریافت وجه تودیعی 
در صندوق ثبت اقدام نمایند، زیرا بدلیل سپری شده مهلت پیش بینی شده در قانون وجه مذکور قابل وصول نخواهد بود.

)م الف 16۳91(
اقدام کننده:بخشی
مهدی زارع شحنه 
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1898/99/۳28 اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم )نیروگاه 24 متری کاشانی کوچه 19 -پلاک 299( که بنام صفت اله طریقی احمد پور فرزند محمد میباشد 
در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز 
نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 1۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و تقاضای مالک 
مذکور به وارده 2/۳797 – 14۰2/۰۳/۰2 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 14۰2/۰4/۰7 
ساعت 8/۳۰ الی 12/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا 
نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ 
تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 2۰ قانون ثبت پذیرفته و 
رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 7۳/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن)م الف 16۳92(
تاریخ انتشار آگهی : دوشنبه ۱۴0۲/03/۸
عباس پورحسنی

رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 
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رحیمی جهان آبادی در نطق میان دستور:

بحران کنونی کشوربا طرح آشتی ملی
 رفع می شود

یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: آیا میتوان ادعای نمایندگی ملت را داشت 
اما داغ کشته شدگان و شهدای حوادث اخیر در زاهدان تا جای جای ایران را نادیده گرفت 
و برای حقوق ملت و آشتی بین ملت و حاکمیت کاری نکرد و ساکت بود؟ اینجانب به 
عنوان وکیل ملت ایران و به عنوان عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی برای 

رفع بحران کنونی کشور طرح آشتی ملی را پیشنهاد دارم.
جلیل رحیمی جهان آبادی در نطق میان دستور جلسه علنی روز )یکشنبه 7 خردادماه( 
مجلس شورای اسلامی گفت: در ابتدا لازم می دانم از محبت پدرانه مقام معظم رهبری و 
دیده خطاپوش ایشان که جنبه های مثبت زحمات ما را در مجلس شورای اسلامی دیدند 
و از خادمان ملت حمایت نمودند، کمال تشکر و قدردانی را داشته باشم. این حمایت 
و دلگرمی بهترین هدیه در سال آخر به همه ما بود تا با توان و انرژی بیشتر در خدمت 
به ملت تلاش نماییم به قول حضرت حافظ:پیرِ ما گفت خطا بر قلم صُنع نرفت/آفرین 
بر نظرِ پاکِ خطاپوشش باد. وی افزود: نمایندگان محترم ملت ایران ما به آخرین سال 
خدمت در مجلس یازدهم رسیده ایم و این نطق ها و گفتگوها شاید آخرین فرصت برای 
گفتگو در خانه ملت و با صاحبان اصلی این خانه باشد. قبل از ما نیز افراد زیادی  وکالت 
ملت را برعهده داشتند و از اولین و آخرین نطق های آن ها زمان گذشته است و از ما 
نیز زمان می گذرد و آنچه که در تاریخ این ملت و خانه ملت می ماند، دفائن شجاعان، 
دلسوزانه و صادقانه از حقوق مردم است. به قول سهراب سپهری:» زندگی، راز بزرگی است 
که در ما جاریست/زندگی فاصله آمدن و رفتن ماست/رود دنیا جاریست«. این نماینده 
مجلس بیان کرد: عزیزان اینک که عرصه خدمت را در امسال به پایان می بریم، تورم  7۰ 
درصد، قیمت های هفت الی هشت برابر خودرو ، فروش خودرو به سبک لاتاری، ممانعت 
از واردات انواع کامیون و خودرو و کالاهای مورد نیاز ملت به بهانه تولید ملی، تحمیل 
هزینه های کمرشکن در اجاره مسکن،در بلاتکلیفی هزاران کارمند، کارگر، از پرستاران 
و معلم تا کارگران حتی همین مجلس شورای اسلامی همچنان باقی است. صدای ملت 
ایران از روزی که من و شما نماینده شدیم بالاتر،بیشتر و زجر و درد آنها بیشتر شده است.

هیچ تناسبی بین درآمد و هزینه های مردم وجود ندارد 
وی ادامه داد: در حال حاضر هیچ تناسبی بین درآمد و هزینه های مردم وجود ندارد 
و هیچ راهی برای این شرایط ناگوار برای مردم عزیز باقی نمانده است. انحصارطلبی و 
حذف گروه های مورد اعتماد سیاسی و اجتماعی زنان، جوانان ، روشنفکران و اهل سنت 
بود، پشتوانه عظیم اجتماعی را از نظام اسلامی دریغ کرده است و بسیاری از دلسوزان 
نظام امروز جز خون دل خوردن و گوشه نشینی فرصتی برای کمک و یاری برای نظام و 
مردم ندارند. آیا میتوان ادعای نمایندگی ملت را داشت اما داغ کشته شدگان و شهدای 
حوادث اخیر در زاهدان تا جای جای ایران را نادیده گرفت و برای حقوق ملت و آشتی بین 
ملت و حاکمیت کاری نکرد و ساکت بود؟ اینجانب به عنوان وکیل ملت ایران و به عنوان 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی برای رفع بحران کنونی کشور طرح آشتی 
ملی را پیشنهاد دارم. وی ادامه داد: در کشور نیازمند رفتار عاقلانه ،عالمانه و کارشناسی 
نسبت به مطالبات به حق ملت و تعامل عاقلانه با جهان هستیم. مردم از ما جز حقوق 
شهروندی، پذیرش حق اعتراض مسالمت آمیز و قبول برخی اشتباهات و حداقل شرایط 

انسانی یک زندگی چیزی طلب نمی کنند.
طرح آشتی ملی باید فضای سیاسی مناسب برای همه طیف ها فراهم شود 

رحیمی جهان آبادی تاکید کرد: مردم از ما اصلاح امور را می خواهند که در قانون 
اساسی به آنها این حق داده شده است. براساس طرح آشتی ملی باید فضای سیاسی 
مناسب برای همه طیف ها فراهم شود. زندانیان سیاسی و عقیدتی در ادامه عفو رهبری 
آزاد شوند. قانون منع اعدام را در کشور تصویب کنیم و جز در قصاص که حکم الهی 
است و آنهم خدا ما را به بخشش فرا خوانده، طناب دار را به گردن هیچ فرزند ملت ایران 
نیاندازیم. به حقوق حقه زنان، روشنفکران، جوانان، اهل سنت و اقلیت های قومی و 
مذهبی توجه کنیم و از ظرفیت قانون اساسی برای آشتی با آن بهره ببریم و از هر ایرانی 
که عشق وطن در دل او جاری است بخواهیم برای بازسازی این وطن به ایران بازگردد و 
داستان دو قطبی سازی و خودی و غیرخودی و انقلابی و غیر انقلابی را برای همیشه 
پایان دهیم که این ملت بود که انقلاب کرد و اگر این انقلاب  را ملت انجام نمی داد، نه 
انقلابی بود و نه کاسبی  به نام انقلابی گری. وی تاکید کرد: با اجرای طرح آشتی ملی و 
برگزاری انتخابات باشکوه از موضع قدرت با جهان گفت و گو کنیم  تا به روزگاری نیافتیم 
که گروه تروریستی طالبان جلوی چشمان ما فرزندان این ایران را بکشند و صدایی از هیچ 
مسئول ما بلند نشود. اینجانب انچه را که برای صلاح ملت ،دولت و نظام اسلامی بود گفتم 
و از خدای متعال برای رهبری طول عمر با عزت و برای شما و خودم عاقبت به خیری را 
از خدواند مسئلت دارم.امیدوارم طرح آشتی ملی با استقبال و با حمایت شما نمایندگان 

مواجه شود و ما را در این امر یاری کند.

یک کارشناس مسایل بین الملل:

باید شرایط بین ایران و طالبان مدیریت شود

یک کارشناس مسایل بین الملل گفت: تا وقتی شناسایی سیاسی بین المللی در 
افغانستان رخ نداده، بهتر است برای پیگیری منافع مان از کشورهایی مثل قطر، پاکستان 

و چین که با طالبان کار می کنند بهره ببریم.
علی رستمی در گفت وگو با ایسنا درباره اختلافات ایران و افغانستان بر سر مساله آب 
اظهار کرد: با توجه به اینکه افغانستان هنوز کشوری است که هیچ کشور و نهاد بین المللی 
آن را به رسمیت نشناخته است، نمی توان انتظار داشت که به قواعد و مقررات و توافق های 
دو و چند جانبه پایبند باشد. دولت افغانستان هنوز از سوی همه مردم افغانستان مورد 
پذیرش قرار نگرفته است و در مجامع بین المللی هم حضور ندارد از این رو نوع برخورد 
با دولت فعلی با رفتاری که با کشورهای دیگر عضو جامعه بین الملل داریم، باید متقاوت 
باشد.  وی ادامه داد: ایران امیدوار بود توافق های مربوط به آب و مساله تشکیل دولت 
فراگیر به شکلی که از همه اقوام در ساخت دولت مشارکت داشته باشند حل شود اما این 
مسایل به طور جدی هم چنان مورد بحث است. دولت فعلی با توجه به شرایط سیاسی 
که دارد خود را ملزم نمی داند از قواعد بین الملل استفاده کند. از سویی دولت این کشور 
سعی می کند برای حفظ موقعیت خود برای کشاورزان آب را فراهم کند و به مناطق مدنظر 
خود برساند. رستمی گفت: دولت قبل در افغانستان هم چندان به تعهداتش در قبال 
ایران در مساله آب پایبند نبود و سعی داشت در ازای فرستادن آب به سمت ایران، از ایران 
انرژی و نفت دریافت کند. در حالی که طبق توافق 1۳51 بعد از سد کجکی نباید مانعی 
بر سر راه آب ایجاد شود اما سدهای کوچک و بزرگ زیادی در مسیر رود هیرمند ساخته 
شده است.  این کارشناس مسایل بین الملل تصریح کرد: طالبان هم همان روش دولت 
قبل را به نظر به ارث برده است. آنها بر مبنای خواست خود و بدون توجه به قراردادهایی 
که بین دو کشور است می گویند آب کم است در حالی که هر چقدر آب کم هم باشد باید 
بر اساس قوانین حقآبه ایران جاری شود.  رستمی گفت: ایران باید در سیاست هایش 
تغییراتی دهد اما به شکلی که این مساله به آشوب در مرز نینجامد. اکنون در حالی وارد 
فصل تابستان می شویم که مساله آب جدی است از این رو باید دید می توان کاری انجام 
داد یا نه. این کارشناس مسایل بین الملل با بیان اینکه باید امیدوار بود هر چه سریعتر 
دولتی متشکل از همه اقوام به شکلی که سازمان ملل هم مدنظرش است در افغانستان 
شکل گیرد، اظهار کرد: در شرایطی که دولت فعلی در افغانستان از سوی هیچ کشوری و 
ایران به رسمیت شناخته نشده است نمی توان کاری را به نتیجه رساند. در چنین شرایطی 
مذاکره رسمی با دولت طالبان امکان پذیر نیست به علاوه وقتی این دولت تعهدی ندارد 
هر گونه مذاکره ممکن است در عمل بی فایده باشد.  رستمی گفت: در حال حاضر با 
دولتی در افغانستان رو به رو هستیم که هرچند دولتی بالفعل است اما به لحاظ بین اللملی 
و سیاسی شناسایی نشده است. معتقدم تا وقتی شناسایی سیاسی رخ نداده، بهتر است 
از کشورهایی که با طالبان روابط خوبی دارند و کار  می کنند مثل قطر، پاکستان و چین 

برای تامین منافع مان در افغانستان استفاده کنیم.
 وی ادامه داد: اگر شرایط بین ایران و طالبان مدیریت نشود، به درگیری ها و تنش 
های قابل توجه در مرزهای دو کشور منجر می شود که نشانه های آن را در ماه های اخیر 
شاهدیم. این شرایط و برخی رفتارها و واکنش ها می تواند مردم را به شدت عصبانی کند.

کارشناس مسائل بین الملل گفت: ما باید با یک دیپلماسی قوی تر و با یک ابزار 
صددرصد غیرمطمئن نسبت به طالبان وارد هرگونه مذاکره با آنان شویم. یعنی 
اصلا نمی شود به این گروه اعتماد کرد، زیرا چیزی ندارند که بخواهند به آن وصل 
باشند. بنابراین در مذاکره با گروهی که به هیچ اهلیت و اعلمیتی اعتقاد ندارد 

باید طرف مذاکره کننده را دچار چالش کنیم.
عبدالمحمد طاهری در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که موضوع 
حق آبه هیرمند به موضوع چالش برانگیز میان دولت ایران و امارت اسلامی 
طالبان در افغانستان تبدیل شده است. دلیل این تنش چیست، گفت: گروه 
طالبان تکیه گاه مستحکمی نیست. گروهی که با سرکوب، تصرف وحشتناک 
وارد عقد  آن ها  با  بخواهیم  اگر  اشغال کرده است،  را  و خونریزی، جامعه ای 
قرارداد شویم، باید همه جوانب امر را در نظر داشته باشیم. اگر دقت کرده باشید 
از مذاکراتی که در قطر انجام شد، بر سر آمریکایی ها، سر اشرف غنی و سایر 
مشارکت کننده ها کلاه گذاشتند. به تفاهنامه گذشته رجوع کنید، ببینید طالبان 
به چند درصد از تعهداتی که آن را امضا کردند، عمل کردند؟ به هیچ کدام عمل 

نکردند. 
وی افزود: بنابراین با شناختی که من به صورت میدانی از گروه طالبان دارم، 
بعید می دانم که به این گروه در هیچ  زمینه ای بشود اعتماد کرد. پاسخم به 
این سوال این است که ما باید با یک دیپلماسی قوی تر و با یک ابزار صددرصد 
آنان شویم. یعنی اصلا  با  به طالبان وارد هرگونه مذاکره  غیرمطمئن نسبت 
نمی شود به این گروه اعتماد کرد، زیرا چیزی ندارند که بخواهند به آن وصل 
باشند. بنابراین در مذاکره با گروهی که به هیچ اهلیت و اعلمیتی اعتقاد ندارد 

باید طرف مذاکره کننده را دچار چالش کنیم.
طاهری تصریح کرد: مطلب دوم این است که خود جامعه افغانستان هم 
مشکل کم آبی دارند و اگر میانگین بگیریم آنها هم دچار خشکسالی هستند، 
ولی اینکه رود هیرمند در حال حاضر سیراب است یا نیست؛ بله سیراب است. 
اطلاعاتی که می گویند نادرست است. مردم زابل و سیستان ما بی گناه هستند 
و باید به این حقابه ای که از سال 51 بین ظاهرشاه و حکومت پهلوی منعقد شد، 
پایبند باشند. بعد از جریان طالبان، در دوره اشرف غنی و حتی دوره اول و دوم 
کرزای شرایط ما خوب بود. اما از زمانی که دولت پشتون ها بر سرکار آمدند، با ما 
زاویه پیدا کردند. اگرچه کرزای هم پشتون بود اما فردی بود که رویکرد مثبتی 
داشت و نیروهایی که به خدمت گرفته بود عموما نیروهای جبهه شمال بودند و 
روابط شان هم با ما خوب بود و تاحدودی هم بحث حقابه ما حل و فصل می شد.

باید با امکاناتی که داریم، طالبان را منفعل کنیم
وی در ادامه گفت: بنابراین طالبان زاویه شان با ما بیشتر و بیشتر شد. به همین 
دلیل است که امروز حقابه ما را نمی دهند و بهانه می آورند که اگر آب داشته 
باشیم، حق آبه را می دهیم که حرف کاملا غلط و نادرستی است. بنابراین شاید 
ما الان ناگزیر شویم با فشار بیشتر، حقوق مردم سیستان و بلوچستان را از آنها 
پس بگیریم، چون با اینکه در هیرمند آب وجود دارد اما واقعا سیستان و زابل ما به 

شکل جدی آسیب می بیند.
طاهری در پاسخ به این سوال که ابزار غیرمطمئنی که از آن نام بردید به چه 
شکل قابل اجرا است، گفت: وقتی گروه مقابل شما قابل اعتماد نیستند، باید با 

دیپلماسی بسیار قوی و اهرم های فشار با آنها وارد مذاکره شوید. البته طالبان و 
جهان بینی آنان این است که وقتی به اقتدار می رسند، دیگر نمی توانید خیلی به  
آنها فشار بیاورید چون در شرایط بدتری و با یک نگاه غیراخلاقی پاسخ می دهند. 
اما وقتی هنوز در موضع قدرت نیستند می توانیم از طریق دیپلماسی قدرت به 

آن ها حقوق مان را بفهمانیم و درباره احقاق حق مان مطالبه گر شویم.
وی افزود: به هرحال در شرایط فعلی هم ناگزیر هستیم بخشی از امکاناتی 
که در اختیار جامعه افغانستان قرار می دادیم را الان به آنها ندهیم. برای مثال 
بخش اعظم و مهمی از نفت و بنزینی که آنها مصرف می کنند، از کشور و مرزهای 
ما برایشان تأمین می شود. بخش اعظمی از تجارت ما به سمت افغانستان و از 
مرزهای ما صورت می گیرد. مطلب سوم فشاری است که الان مهاجرین به ما 
وارد کردند که می توانیم به آنها پاسخ دهیم. البته نه اینکه ما مهاجرین را اذیت 
کنیم، چون آنها هم بی گناه هستند و به خاطر مشکلاتی که داشتند به جمهوری 
اسلامی پناه آوردند. ولی به هرحال باید به آنها بفهمانیم که اگر ناگزیر شویم، 
مهاجرین افغان را وادار خواهیم کرد تا به خانه خودشان برگردند که این موضوع 
را باید به عنوان یک واقعیت بپذیرند. بنابراین الان امکاناتی در اختیار ما است 

که می توانیم طالبان را به شکل منفعل دربیاوریم تا بتوانیم حقوق خودمان را از 
آنها پس بگیریم.

هیج وقت به صورت جدی دنبال حقوق مان در قرارداد ۱3۵۱ نبودیم 
طاهری در پاسخ به این سوال که چرا این موضوع تا به حال در بین دولت های 
کجا  در  را  کار  اشکال  و  است  نشده  حل  ایران  و  افغانستان  طرف  از  گذشته 
به  ما هیچ وقت  که  است  این  که می بینم  دلیلی  مهمترین  می بینید، گفت: 
صورت جدی و شفاف به دنبال حقوق مان نسبت به قرارداد 1۳51 نبودیم. امروز 
احساسم این است که میز افغانستان باید اهم فعالیتش در خصوص این معضل 
و این مساله باشد که حتما بحث حقابه ایران حل شود. بنابراین اینکه چرا تا امروز 
شفاف عمل نکردیم، شاید به دلیل امکاناتی است که به جامعه افغانستان دادیم 
و به دنبال احقاق حق خودمان نبودیم. اما امروز واقعا این احقاق حق یک مطالبه 
جدی کشور ما است و امروز دیگر نمی توانیم عقب نشینی کنیم. بنابراین می توانیم 
بخشی از خدماتی که به افغانستان را می دادیم را حذف کنیم، تا زمانی که آنها 
حقوق قانونی ملت ما و مردم سیستان و بلوچستان را پس ندهند، نباید خدماتی 
به آنها ارائه دهیم. این کارشناس مسائل سیاست خارجی در پاسخ به این سوال که 
با توجه به افزایش تنش در مرز بین دو کشور آیا احتمال درگیری جدی تر نظامی 
وجود دارد، گفت: بسیار بعید می دانم چون اگر یادتان باشد در ماجرای مزارشریف 
هم با گروه طالبان تا مرز جنگ پیش رفتیم، اما با قدرت مذاکره ایران جلوی 
افزایش این تنش گرفته شد. چون به هرحال جنگ یک متغیر بسیار خطرناک 
است که مؤلفه های دیگری هم وارد آن می شوند که شاید غیرقابل کنترل باشد. 
شاید الان خیلی ها مایل هستند که جمهوری اسلامی وارد یک جنگ شود. 
در نهایت احساس من این است که هنوز هم جا دارد که ما با یک دیپلماسی 
شفاف و قوی حقوق مان را بگیریم. بعید می دانم که ما در این مرحله وارد چنین 
جریان هایی شویم. چون علیرغم همه قدرتی که جمهوری اسلامی ایران دارد و 
می تواند فشارها را خلق الساعه ایجاد کند، در نهایت مقوله جنگ با شرایطی که 

ما داریم به نفع مان نخواهد بود و بعید می دانم که جامعه به آن سمت پیش برود.
طالبانی محصول نظام مدرنیته نیستند بلکه محصول نظام سنتی هستند
طاهری در پاسخ به این سوال این روزها شاهد لحن تند مقامات طالبان علیه 
مقامات جمهوری اسلامی بودیم. علت این رفتار چیست، گفت: اعتقاد راسخ 
دارم که رهبریت طالبان از زمان ملاعمر تا امروز، یک رهبری عقلانی نبوده 
آن ها  از  هیچ کدام  نمی دانند.  را  دیپلماسی  و  است  جاهل منشانه  رهبری  و 
تحصیلات آکادمیک ندارند. رهبران طالبان براساس عریضه و این قبیل مسائل 
می خواهند گفتمان کنند. نتیجه گفتمانی که براساس عریضه و بحث های 

ریش سفیدی بخواهد صورت بگیرد، همین می شود و بیشتر از این توان ندارند.
وی گفت: مقامات طالبان اولین باری که در دوحه وارد مذاکره شدند، حتی 
نمی دانستند در مذاکره چطور باید وارد شوند. جمهوری اسلامی ایران هزار 
سال جلوتر از آن ها است. فرض کنید حداقل در مدرنیته جلوتر از آنان هستیم. 
طالبانی که هیچ وقت محصول نظام مدرنیته نیستند و محصول نظام سنتی 
هستند. گفته می شود دیپلماسی منبعث از نظام مدرنیته است؛ ما منادی این 
هستیم که 16۰-17۰ سال است که کشورمان پا در دستگاه دیپلماسی گذاشته 

است اما طالبان چقدر در این مساله قدمت دارد؟ هیچ.

طاهری کارشناس مسائل بین الملل:

طالبان بر سر همه طرف های مذاکرات قطر کلاه گذاشت

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 14۰26۰۳۳۰۰۰1۰۰۰824 مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰211۰ مربوط به تقاضای آقای 
بهروز قدیم فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 154مترمربع پلاک شماره 1۰986 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی شماره 14۰12۰۳۳۰۰۰1۰18921 خریداری 

به موجب سند رسمی شماره 15464۰ مورخ 14۰1/۰5/۳1 دفترخانه 7 قم)م الف 16945(
2- رای شماره 14۰16۰۳۳۰۰۰1۰1۳921 مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰1796مربوط به تقاضای آقای 
محمد سعید کریمی حاجی آبادی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت2۰1/۰6 مترمربع پلاک شماره 1۰99۰ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 21852 مورخ 14۰1/۰5/11 دفترخانه ۳1 قم )م الف 

)16946
۳- رای شماره 14۰16۰۳۳۰۰۰1۰1۳94۰ مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰166۰مربوط به تقاضای آقای 
عباسعلی جمشید پور فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۰/86 مترمربع پلاک شماره 944۰/۳4 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 187 صفحه 294 خریداری به موجب سند 

رسمی شماره 74۳6۳ مورخ 1۳7۳/۰۳/۰2 دفترخانه 6 قم )م الف 16947(
4- رای شماره 14۰16۰۳۳۰۰۰1۰12424 مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰1542مربوط به تقاضای آقای 
مهدی سعادتمند فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۰2 مترمربع پلاک شماره 
1۰4۳1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۰2 صفحه ۳۰6 خریداری 

به موجب سند رسمی شماره 18882 مورخ 14۰۰/1۰/2۳ دفترخانه 68 قم )م الف 16967(
5- رای شماره 14۰16۰۳۳۰۰۰1۰12425 مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰154۳مربوط به تقاضای خانم 
طاهره سعادتمند فرزند علی اصغر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۰2 مترمربع پلاک 

شماره 1۰4۳1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۰2 صفحه ۳۰6 
خریداری به موجب سند رسمی شماره 18882 مورخ 14۰۰/1۰/2۳ دفترخانه 68 قم )م الف 16968(

6- رای شماره 14۰26۰۳۳۰۰۰1۰۰۰۰86 مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰15۰4مربوط به تقاضای آقای 
پرویز فراهانی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 161/۰5 مترمربع پلاک شماره 1۰965 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-سند رسمی شماره ۳6524 مورخ 14۰1/۰6/24 دفترخانه 87 قم نسبت به 

15۰/25 سهم2-
رونوشت از سند رسمی شماره ۳67۳8 مورخ 14۰1/۰7/12 دفترخانه 87 قم نسبت به 1۰/78 سهم)م الف 16971(

7- رای شماره 14۰26۰۳۳۰۰۰1۰۰۰58۳ مربوط به پرونده کلاسه 14۰11144۳۰۰۰1۰۰1۳77مربوط به تقاضای آقای 
علی آقاجانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 59/81 مترمربع پلاک شماره 11188 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حبیب اله ولی طبق اظهارنامه 48۰6 مورخ 

1۳5۰/۳/19 ثبت قم)م الف 1697۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱۴0۲/0۲/۲۴
نوبت دوم: ۱۴0۲/03/0۸
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰16۰۳۳۰۰۰2۰19۰18 شماره  رأی   -1
14۰11144۳۰۰۰2۰۰1۳96 مربوط به تقاضای آقای جعفر اکبری کفرانی 
فرزند محسن درششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
67/5۰ مترمربع درقسمتی از پلاک شماره فرعی از 11۰ و 1999/1۰9 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 
الواسطه از علی اکبر جماران ارده صفحه 568 دفتر 2۰8 بمیزان 1۰ مترمربع 
از پلاک 1۰9 فرعی و خریداری مع الواسطه از رمضانعلی نصیری صفحه 571 

دفتر 2۰8 از پلاک 11۰ فرعی)م الف16944(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰26۰۳۳۰۰۰2۰۰۰865 شماره  رأی   -2
مزرعه  طالبی  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰14۳6
شاهی فرزند رمضان درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 

آن احداث بنا شده به مساحت 91 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۳8 و 2466/۳7  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 
قطعی صفحه 541 و 5۳5 و 5۳8 دفتر 554 از پلاک 2466/۳8 اصلی بمقدار 

2۳ مترمربع و از پلاک 2466/۳7 اصلی بمقدار 68 مترمربع)م الف16969(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰26۰۳۳۰۰۰2۰۰۰867 شماره  رأی   -۳
14۰۰1144۳۰۰۰2۰۰14۳8 مربوط به تقاضای خانم صغری طالبی مزرعه 
شاهی فرزند محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 91 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۳8 
و 2466/۳7  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
از پلاک  دفتر 554  و 5۳8  و 5۳5  متقاضی طی سند قطعی صفحه 541 
2466/۳8 اصلی بمقدار 2۳ مترمربع و از پلاک 2466/۳7 اصلی بمقدار 68 

مترمربع)م الف1697۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰26۰۳۳۰۰۰2۰۰۰485 شماره  4-رأی 
14۰11144۳۰۰۰2۰۰۰894 مربوط به تقاضای خانم طاهره زمانی فرزند 
عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

57 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از محمد دارابی 

صفحه 269 دفتر 5۳8 )م الف16972(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱۴0۲/0۲/۲۴
نوبت دوم: ۱۴0۲/03/0۸
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

نماینده مجلس مطرح کرد: باید زنگ خطر مردم را که می گویند 
نمی توانند زندگی کنند را بشنویم، مردم به نفس نفس افتاده اند، 
کارمند با حقوق 8 میلیون تومان نمی تواند در تهران زندگی کند، 
دولت قول ایجاد اشتغال و ساخت مسکن داده است که به این قول 
عمل نکرده، در حالی است که گردن ما در مقابل حرف ها و قول های 

مان گرو است و عمل نمی کنیم.
مسعود پزشکیان در نشست علنی روز) یکشنبه 7 خرداد ماه( 
مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور با اشاره به اشعاری از 
سعدی، گفت: گر صید عدم شوی زخود رسته شوی/ور در صفت 
خویش روی بسته شوی/می دانی که وجود تو حجاب ره تست/ با 

خود منشین که هر زمان خسته شوی.
نماینده مردم تبریز، اسکو، آذرشهر و پردیس در مجلس تاکید کرد: 
تشکر از مقام معظم رهبری، بنیانگذار انقلاب و خدا یعنی اجرای 
دستورات و فرامینی که مشخص شده و باید اجرا شود، امروز می 
خواهم دو مسئله پایبندی به تعهدات و انصاف در اجرای تعهدات و 
پایبندی را مطرح کنم. حضرت علی)ع( در نامه ای به مالک اشتر 
دستور می فرمایند که از بین فریضه هایی که خدا مطرح کرده هیچ 

فریضه به مهمی پایبندی به تعهدات وجود ندارد و همه قبول دارند 
که باید متعهد ماند. حتی مشرکین هم به تعهدات خود پایبند بوده و 
هیچ کس حق ندارد متعهد نباشد، حتی نباید به دشمن خیانت کرد.

باید حقوق مردم را رعایت کنیم و انصاف داشته باشیم 
وی ادامه داد: حضرت علی)ع( در اولین سخنرانی بعد از اینکه 
خلیفه شدند فرمودند گردن من در مقابل حرف های من گرو است. 
امروز ما نمایندگان که انقلابی هستیم باید به قانون اساسی، سیاست 
های کلی، قانون برنامه و چشم اندازه بیست ساله پایبند باشیم، قرار 
بود در سال 14۰4 در منطقه اول باشیم، مسکن درست کنیم اما در 
حالی که 25 درصد قانون برنامه را اجرا نکرده ایم می خواهیم قانون 

برنامه دیگر را تدوین کنیم.
این نماینده مجلس مطرح کرد: از تعدادی از بازنشستگان دعوت 
کرده بودم، آنها از من پرسیدند چرا قانون می نویسید وقتی قرار 
نیست اجرا شود؟ مگر طبق قانون نباید حقوق بازنشستگان مطابق 
تورم افزایش پیدا کند اما چنین نمی شود پس چرا قانون می نویسید؟ 

من به عنوان نماینده نتوانستم به آنها پاسخی دهم.
پزشکیان گفت: قوانین مربوط به حقوق مردم که در اصول 19 

تا 42 قانون اساسی به آن پرداخته اجرایی نمی شود در خصوص 
مسکن، آموزش، دفاع و زندان آنها چه کار کرده ایم، 4 تا 5 ماه است 
مردم را گرفته ایم و اجازه نمی دهیم جایی آن را بررسی کند در حالی 
که باید به قانون پایبند باشیم. حتی وقتی مردم طبق قانون صدایشان 
بلند می شود و حرفی می زنند می گویم علیه امنیت ملی است در 

حالی که باید حقوق مردم را رعایت کنیم و انصاف داشته باشیم.
دولت به قول ایجاد اشتغال و ساخت مسکن عمل نکرده است 
وی با اشاره به اینکه قلب انسان در شرایط اضطرار می تواند 25 
لیتر خون پمپ بزند، بیان کرد: جامعه ما باید در حالت عادی زندگی 
کند اما الان با تورم، عدم تامین مسکن و مشکلات اجتماعی رو به 
رو است، می گویند در فلان دولت تورم 5۰ درصد است، توجه کنید 
اگر 1۰ درصد به تورم افزوده شود مردم دیگر تحمل ندارند، ما باید 
در مجلس صدای مردم را بشنویم، باید صدای خطری که اعلام می 
کنند را بشنویم نه اینکه بگویم حق ندارید بریزید بیرون و فعالیت علیه 

امنیت ملی داشته اید، زندان کنیم و برای شان مشکل بسازیم.
این نماینده مجلس مطرح کرد: باید زنگ خطر مردم را که می 
گویند نمی توانند زندگی کنند را بشنویم، مردم به نفس نفس افتاده 

اند، کارمند با حقوق 8 میلیون تومان نمی تواند در تهران زندگی کند، 
دولت قول ایجاد اشتغال و ساخت مسکن داده است که به این قول 
عمل نکرده، در حالی است که گردن ما در مقابل حرف ها و قول های 

مان گرو است و عمل نمی کنیم.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس تاکید کرد: حضرت 
علی)ع( به مالک اشتر می گوید مردم و خدا یک طرف، قوم خود در 
یک طرف، آیا آنچه برای قوم خود می خواهی برای مردم هم خواسته 
ای؟ اما در حال حاضر خودی ها را استخدام کرده و رئیس می کنیم؛ 
در بیمارستان ها برای مجلس، دولت و قوه قضاییه سفره ای جدا از 
مردم پهن کرده ایم، برای پولدارها سفره ای دیگر، در حالی که انتظار 

می رود طبق قانون عمل کنیم.

مسعود پزشکیان:

باید زنگ خطر مردم را که می گویند نمی توانند زندگی کنند را بشنویم 
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غرر الحکم : ح4٠6٣

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به شفا گرفتن چشم حضرت یعقوب)ع( 
به وسیله پیراهن حضرت یوسف)ع( گفت: وقتی یک پارچه که به بدن ولی خدا 
خورده است چشم را بینا می کند، پرچم متبرک حرم ائمه)ع( نیز به چشم ها بصیرت 

می دهد، دعواها را فرو می نشاند و اتحاد ایجاد می کند.
آیت الله سیدمحمد سعیدی پیش از ظهرروز یکشنبه در دیدار کاروان زیر سایه 
خورشید که در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، طی سخنانی 
اظهار کرد: فرزندان موسی بن جعفر علیه السلام در ایران چراغ های هدایت و 
کشتی های نجات برای اقشار مختلف مردم هستند و حق بزرگی به گردن ما ایرانی 

ها دارند.
وی با بیان اینکه در خاندان حضرت یعقوب از روی حسادت اغتشاش صورت 
گرفت و در نتیجه آن حضرت یوسف از خانه جدا شدند و در مصر بزرگ شدند و 
مسئول امور اقتصادی و معیشتی مردم مصر شدند، گفت: وقتی خبر مهار قحطی 
در مصر به گوش برادران یوسف رسید آنها به مصر آمدند تا کمک بگیرند و وقتی برادر 
خود را شناختند و به بدی های خود اعتراف کردند و پشیمان شدند حضرت یوسف 

با نرمی با آنها برخورد کردند و فرمودند شیطان بین ما فاصله انداخت.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به اینکه حضرت یوسف پیراهن خود را 
به همراه برادران به کنعان فرستادند تا چشم های پدرشان شفا بگیرد، افزود: وقتی 
یک پارچه که به بدن ولی خدا خورده است چشم را بینا می کند و اغتشاشات را از 
بین می برد، پرچم متبرک ائمه علیهم السلام هم که در جوار اهل بیت)ع( بوده نیز 

به چشم ها بصیرت می دهد، اغتشاشات را فرو می نشاند و اتحاد ایجاد می کند.
وی تصریح کرد: کارکرد پرچم متبرک حرم امام رضا علیه السلام این است که 

اغتشاشات را از بین می برد، دعواها را کم می کند، به چشم ها بصیرت می دهد و 
اتحاد و ائتلاف ایجاد می کند.

آیت الله سعیدی با بیان اینکه شما خادمان کاروان زیر سایه خورشید حاملان عَلَم 
علی بن موسی الرضا هستید، گفت: دعا می کنیم تا زیر پرچم علی بن موسی الرضا 
علیه السلام و هدایت های رهبر معظم انقلاب مشکلات کشور حل شود و همه 

کشور به اتحاد و ائتلاف برسند.
در ابتدای این دیدار مدیر کاروان زیر سایه خورشید استان قم با بیان اینکه امسال 
شانزدهمین سال اعزام کاروان های زیر سایه خورشید به شهر های مختلف است 
گفت: سابقه حضور کاروان زیر سایه خورشید در قم به یازده سال می رسد و مردم قم 
هر ساله با شور و اشتیاق از این کاروان استقبال می کنند و ارادت و لطف خود را به 

حضرت علی بن موسی الرضا علیه السلام نشان می دهند.

آیت الله سعیدی:

پرچم متبرک حرم اهل بیت)ع( موجب اتحاد و بصیرت می شود

روستای گردشگری پالنگان - کردستان

عکاس : کیوان فیروزه ای

ممنوعیت نطق برای نماینده خبرساز ماجرای شاسی بلندها؟ 
نماینده خبرساز ماجرای شاسی بلندها، به گفته خودش اجازه نطق ندارد.احمد علیرضا بیگی عضو کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور به خبرنگار جماران گفت: میکروفن من بسته شده و اجازه نطق به من داده نمی شود. در 
این شرایط انتظار داریم که مجلس و هیات رئیسه در دفاع از حقوق نماینده ملت ایران ورود پیدا کند. اگر ملاحظاتی 
دارند نشان می دهد که آنها نمی توانند در جایگاه هیات رئیسه قرار بگیرند. هیچ قانونی به هیچ کس این اجازه را 
نداده که میکروفون نماینده مجلس بسته شود و از نطق او ممانعت شود.او ادامه داد: بر اساس ماده 75 آیین نامه 
داخلی مجلس وقتی موضوعاتی علیه هر فردی در مجلس بیان می شود آن فرد اجازه دارد که در دفاع از خود صحبت 
کند، اما این اجازه به من داده نمی شود. تاکنون دو بار درخواست تذکر ماده 75 داشتم، اما با آن مخالفت شد و این 
موضوع نشان می دهد که یک قدرت واحده ای بنا دارد مانع ایفای نقش نمایندگی ملت ایران در مجلس شورای 

اسلامی شود.

اردوغان پیروز انتخابات ریاست جمهوری ترکیه شد
نتایج اولیه شمارش همه صندوق های رای دور دوم انتخابات ترکیه نشان می دهد که رجب طیب اردوغان نامزد 
ائتلاف جمهور با کسب نزدیک به 27 میلیون رای معادل 52.11 درصدی آرای مردمی، پیروز سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری ترکیه شده است.کمال قلیچداراوغلو نامزد ائتلاف ملت و رقیب اردوغان نیز حدود 24 
میلیون و 8۰۰ هزار رای مردم را بدست آورد و در برابر رقیب سرسخت خود شکست خورده است.منابع خبری ترکیه 
به نقل از شورای عالی انتخابات این کشور اعلام کردند که در جریان دور دوم انتخابات ریاست جمهوری امروز بیش 
از 85 درصد مردم این کشور رای داده اند. رئیس جمهور در پیامی با تبریک پیروزی مجدد »رجب طیب اردوغان« در 

انتخابات ریاست جمهور ترکیه، آن را نشانگر تداوم اعتماد ارزشمند ملت ترکیه به وی دانست.

نرخ بیکاری در استان قم 8.۶ درصد است
بر اساس اعلام مرکز آمار، نرخ بیکاری در سال 14۰1 در 2۳ استان از جمله قم تک رقمی است .بررسی استانی 
نرخ بیکاری در سال 14۰1 نشان می دهد، طی سال گذشته نرخ بیکاری در 2۳ استان تک رقمی شده و پایین ترین 
نرخ بیکاری در استان سمنان با نرخ 6.4 درصد ثبت شده است.نرخ بیکاری در استان قم در سال 14۰1، 8.6 درصد 
ثبت شده است. این درحالی است که نرخ بیکاری در استان قم در سال 14۰۰، 9.۳ درصد بوده است. نرخ بیکاری 
در استان های اصفهان، چهارمحال و بختیاری، خوزستان، سیستان و بلوچستان، کردستان، کرمانشاه، لرستان و 

هرمزگان بالای 1۰ درصد گزارش شده است.

2۰ اسفند، زادروز شهید سلیمانی »روز قهرمان ملی«
رئیس فراکسیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی از تصویب و نامگذاری 2۰ اسفند، زادروز شهید سلیمانی 
به نام »روز قهرمان ملی« در تقویم رسمی کشور خبر داد.سید مجتبی محفوظی رئیس فراکسیون فرهنگ عمومی 
مجلس در مورد نامگذاری 2۰ اسفندماه زادروز شهید سلیمانی به نام »روز قهرمان ملی« گفت: بنا به پیشنهاد 
فراکسیون فرهنگ عمومی مجلس شورای اسلامی، دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی کشور در جلسه 796 این شورا، 
2۰ اسفند همزمان با زادروز شهید حاج قاسم سلیمانی در سال 1۳۳5 را با عنوان »روز قهرمان ملی« برای درج در 

متن تقویم رسمی کشور به تصویب رساند.

حکم یک متهم: درختکاری به جای حبس
رییس کل دادگستری آذربایجان غربی از تبدیل مجازات 2 سال حبس به درختکاری و بهسازی منطقه گردشگری 
خان درسی ارومیه در شعبه 1۰ تجدید نظر خبر داد.ناصر عتباتی اظهار کرد: رییس شعبه 1۰ دادگاه تجدیدنظر 
استان در یک اقدام قابل تحسین و به منظور حفاظت محیط زیست و توسعه صنعت گردشگری با لحاظ مقررات 
قانونی، ابن حکم را صادر کرد.وی افزود: براساس حکم صادره مجازات 2 سال حبس متهم یک پرونده به جزای 
نقدی جایگزین حبس به میزان 1۰۰ میلیون تومان شد تا صرف درختکاری و بهسازی بهداشتی منطقه گردشگری 
و کوهنوردی دره خان منطقه گردشگری دره شهدای ارومیه و احداث 2 دهنه سرویس بهداشتی با نظارت اداره کل 
منابع طبیعی و محیط زیست استان شود.عتباتی با تقدیر از این حکم شعبه 1۰ تجدیدنظر، اهتمام محاکم استان در 

استفاده از مجازات های جایگزین حبس را قابل تجلیل و آن را حاکی از نگاه ویژه اصلاحی قضات دانست.

اورژانس قم خبر کشف نوزاد رها شده را تکذیب کرد
در پی انتشار خبری در فضای مجازی استان قم در خصوص کشف نوزاد رها شده، اورژانس قم اعلام کرد، هیچ 
مأموریتی در مورد کشف نوزاد انجام نداده است.به گزارش خبرگزاری مهر، در پی درج خبری در فضای مجازی 
در خصوص مأموریت اورژانس قم در خصوص تحویل نوزاد رها شده در یکی از مناطق قم، اورژانس 115 قم در 

اطلاعیه ای اعلام کرد، چنین مأموریتی نداشته و این خبر تکذیب می شود.

سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد؛

مهار آتش سوزی انبار بزرگ پلاستیک در جاده کوه سفید

آتش سوزی انبار بزرگ پلاستیک در جاده کوه سفید استان قم که بامداد روز یکشنبه اتفاق افتاد توسط 
ماموران آتش نشانی مهار شد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم، ساعت ۰۳:54 بامداد روز 
یکشنبه آتش سوزی انبار بزرگ پلاستیک در جاده کوه سفید به مرکز فرماندهی آتش نشانی قم اعلام شد.

بلافاصله 6 دستگاه خودرو اطفا حریق به همراه 24 نفر آتش نشان و2 دستگاه خودرو پشتیبانی آبرسان به 
محل حریق اعزام شدند ، واحد ها در ساعت ۰۳:58 به محل حریق رسیدند و مشغول عملیات اطفا شدند.

روابط عمومی سازمان آتش نشانی قم اعلام کرد: با سرعت عمل بالای آتش نشانان و محاصره آتش از دو 
طرف انبار ، از سرایت آتش به قسمت های دیگر انبار جلوگیری شد. در آخر تیم های اطفا حریق آتش نشانی 

پس از یک ساعت تلاش توانستند آتش سوزی را مهار کرده و مشغول عملیات لکه گیری و جدا سازی شدند.
این آتش سوزی خسارت جانی در پی نداشت، علت حادثه توسط تیم علت یابی حریق در حال بررسی 
می باشد.ششم اردیبهشت ماه گذشته نیز یکی دیگر از انبارهای بزرگ پلاستیک در جاده کوه سفید دچار 

آتش سوزی شده بود.
آتش سوزی انبار بزرگ ضایعات در »نوقطار«

همچنین ساعت 1۳:14 روزیکشنبه آتش سوزی انبار بزرگ ضایعات در بلوار آیت الله محتشم کاشانی 
»نوقطار« به آتش نشانی قم اعلام شد.  به گزارش روابط عمومی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری قم، بلافاصله ۳ خودرو اطفا حریق و یک  خودرو پشتیبان آبدهی  به همراه 12 آتش نشان به محل 

حریق اعزام شدند، واحد ها در ساعت 1۳:2۰  به محل حریق رسیدند و مشغول عملیات اطفا  شدند.
آتش نشانان پس از 25 دقیقه تلاش  توانستند آتش سوزی را مهار کرده و مشغول عملیات جداسازی و 
لکه گیری شدند.خوشبختانه با سرعت عمل بالای آتش نشانان از سرایت آتش به انبارها و  سوله های مجاور 

جلوگیری شد.حریق فوق خسارت جانی در پی نداشت.
 

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم خبرداد:

انجام بیش از  ۲ هزار ماموریت طی هفته گذشته
سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: بیش از 2 هزار ماموریت درون شهری 

و جاده ای توسط اورژانس 115 در یک هفته گذشته انجام شد. 
عزت الله بهزادی نیا به ارائه گزارشی از اقدام ها و فعالیت های اورژانس 115 در یک هفته گذشته پرداخت و 
افزود: در این بازه زمانی، 6 هزار و 17۰ مورد تماس با اورژانس گرفته  شده است. وی با بیان این که از این تعداد 
تماس، 2 هزار و 526 مورد ماموریت داشته ایم، گفت: 2 هزار و 14۳ مورد ماموریت درون شهری و ۳8۳ مورد 
نیز ماموریت جاده ای بوده است. وی با اشاره به آمار تصادف ها و فوتی های هفته گذشته، گفت: تعداد تصادف 
های شهری و جاده ای هفته گذشته 442 مورد بوده که از این تعداد یک مورد فوتی تصادفی در صحنه بود. 
بهزادی نیا با بیان این که بیشترین موضوع های مورد پیگیری در تماس های گرفته  شده با اورژانس مربوط به 
تصادف ها بوده است، گفت: یک مورد از ماموریت های انجام شده با بالگرد بود. وی خاطرنشان کرد: از تعداد 

2 هزار و 526 ماموریت اورژانس، 25۳ ماموریت توسط موتورلانس انجام شده است.

 مدیرکل هواشناسی استان قم:

گردوخاک در سه روز آینده آسمان قم را فرامی گیرد
مدیرکل هواشناسی استان قم گفت: گردوخاک و وزش باد شدید به همراه رگبار باران در سه روز آینده آسمان 

این استان را فرامی گیرد.
مهران حیدری افزود: از پیشاز ظهرروز دوشنبه مجددا وزش تندباد با حداکثر سرعت 75 کیلومتر بر ساعت 
موجب خیزش گردوخاک های محلی نیز خواهد شد؛ انتظار می رود دو شنبه شب وزش باد به تدریج کاهش 
یابد. وی ادامه داد: عصر روز سه شنبه فعالیت موج دیگری بر روی استان و همراهی جریانات مرطوب سطحی، 
علاوه بر وزش باد با سرعت 4۰ تا 5۰ کیلومتر بر ساعت و خیزش گردوخاک، رگبار و رعدوبرق را نیز به همراه 

خواهد داشت، این شرایط با شدت بیشتری روز چهارشنبه تکرار خواهد شد.
به گفته وی، دمای هوای قم که در حال حاضر ۳8 درجه سانتی گراد است، طی سه روز آینده روند افزایشی 

خواهد داشت.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم:

حجم فعالیت های شهرداری
 نیاز به اغراق ندارد

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با تأکید بر اینکه اداره کل 
ارتباطات شهرداری امروز قابل مقایسه با گذشته نیست، گفت: این اداره کل 
امروز از لحاظ عده ای، علمی، سواد رسانه ای، تأثیرگذاری و... بسیار پیشرفت 

قابل توجهی داشته است.
سید ابوالفضل اسماعیلی در نخستین گردهمایی و هم اندیشی مسئولین 
سالن  در  که  قم  شهرداری  مناطق  و  سازمان ها  فرهنگی  امور  و  ارتباطات 
جلسات شهرداری برگزار شد،با اشاره به لذت کار در مجموعه های مختلف 
شهرداری اظهار داشت: زمانی که تغییرات بر مبنای افزایش کیفیت زندگی 
توسط شهرداری صورت می گیرد، مجموعه این اقدامات سبب لذت فعالیت 
با بیان اینکه ارزیابی عملکرد معاونت ها، مناطق و  در شهرداری است. وی 
سازمان ها در کنترل پروژه به صورت ماهانه برگزار می شود، ابراز کرد: زمانی 
که درآمدهای شهرداری از شهروندان تأمین می شود، باید حساسیت ها نیز در 
راستای هزینه کرد و پیشبرد برنامه ها بیشتر باشد. معاون برنامه ریزی و سرمایه 
انسانی شهرداری قم ادامه داد: این ارزیابی ها در راستای احصای مشکلات و 

عدم چرایی ها در راستای پیشرفت های مالی و زمانی پروژه ها انجام می شود.
وی با تأکید بر اینکه اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم امروز 
قابل مقایسه با دهه گذشته و حتی چند سال گذشته نیست، عنوان کرد: این 
اداره کل امروز از لحاظ عده ای، علمی، سواد رسانه ای، تأثیرگذاری و... بسیار 
پیشرفت قابل توجهی داشته است. اسماعیلی اضافه کرد: شهرداری قم امروز با 
همت بخش های مختلف، علیرغم فاصله اندک تا رسیدن به شهرداری مطلوب، 
توانسته جایگاه مناسبی در کشور داشته باشد و خدمات شهرداری برای مردم 
کاملًا قابل لمس است. وی با اشاره به اینکه بیان فعالیت ها و خدمات توسط 
روابط عمومی سبب امیدآفرینی می شود، یادآور شد: فعالیت های شهرداری 
نیاز به اغراق ندارد و این حجم بالای فعالیت خود گویای فعالیت های شبانه روزی 

بخش های مختلف شهرداری است.
 

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر قم:

پروژه های شهری باید پیوست 
رسانه ای داشته باشند

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم گفت: فعالان 
امروز روابط عمومی ها در مدیریت شهری، به نوعی افسران جنگ نرم هستند و 
آنان در قالب های مختلف در کنار کمک به انعکاس بهتر فعالیت های سازمان، 

در حال کمک به نظام و کشور در امیدآفرینی هستند.
به گزارش ندی قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، مصطفی ملایی در 
نخستین گردهمایی و هم اندیشی مسئولین ارتباطات و امور فرهنگی سازمان ها 
و مناطق شهرداری قم که در سالن جلسات شهرداری برگزار شد، با مقایسه 
فعالیت ها در جنگ سخت دیروز و جنگ نرم امروز اظهار داشت: در دوران دفاع 

مقدس جنگ سخت و تحمیلی بود ولی امروز جنگ نرم و قدرت است.
وی با بیان اینکه در آن زمان کانال و معبر و امروز شبکه و کابل و به جای موشک 
امروز هشتک در جنگ نرم وجود دارد، ابراز کرد: فعالان امروز روابط عمومی ها 
در مدیریت شهری، به نوعی افسران جنگ نرم هستند و آنان در قالب های 
مختلف در کنار کمک به انعکاس بهتر فعالیت های سازمان، در حال کمک 

به نظام و کشور در امیدآفرینی هستند.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر 
اینکه امروز جنگ، جنگ شناختی است، افزود: در جنگ نرم، فکر و ذهن در 
قالب های مختلف رسانه ای، گزارش، خبر، چندرسانه ای، شبکه های اجتماعی 
و... شکل می گیرد. وی با اشاره به اینکه عرصه امروز، فرصت تیترزنی است و 
باید عرصه امید و نشاط آفرینی باشد، ادامه داد: هرچه روابط عمومی قوی تر، 
تشریح اقدامات آسان تر صورت می گیرد. ملایی خاطرنشان کرد: نیاز پروژه های 
امروز شهر داشتن پیوست رسانه ای است و با توجه به این حجم بالای کارها و 
فعالیت ها، خروجی اقدامات نیاز به اطلاع رسانی بهتر دارد. وی با بیان اینکه 
اگر مدیریت شهری معتبر باشد، ارتقای جایگاه انجام می شود، مطرح کرد: 
دشمنان تمام قد در حال تخریب جایگاه قم و اعتبارزدایی از این شهر هستند که 
در این راستا هرچه تشریح بهتر فعالیت ها صورت گیرد، جایگاه قم ارتقا می یابد

 
مدیرکل ارتباطات شهرداری قم:

باید کنش گری و کنش سازی
 روابط عمومی ها افزایش یابد 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: روابط عمومی ها 5۰ 
درصد نماینده مردم و 5۰ درصد وکیل سازمان هستند که نیاز امروز افزایش 

کنش گری و کنش سازی است.
مهدی کلانترزاده در نخستین گردهمایی و هم اندیشی مسئولین ارتباطات و 
امور فرهنگی سازمان ها و مناطق شهرداری قم که در سالن جلسات شهرداری 
برگزار شد، با اشاره به اهمیت فعالیت در حوزه ارتباطات، امور بین الملل و 
امورات فرهنگی در شهرداری اظهار داشت: اقدامات این مجموعه به نوعی 
پیشانی تبیین فعالیت هاست. وی با بیان اینکه 79 نفر در خانواده ارتباطات و 
امور بین الملل شهرداری قم مشغول به فعالیت هستند، ابراز کرد: 2۳ نفر از این 
جمع در سازمان و مناطق بوده و مابقی نیز در 6 حوزه مختلف ستاد مشغول 
فعالیت هستند. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم تصریح کرد: 
ظرفیت های خوبی در این مجموعه بوده ولی نگاه ناقص چارت ابلاغی از وزارت 
کشور سبب شده که نتوان بهینه از این ظرفیت استفاده کرد، هرچند در بسیاری 

از شهرها به صورت داخلی این چارت با تغییراتی روبرو شده است.
وی بر اهمیت توجه به عبور از روابط عمومی دهه 6۰ که صرفاً پوشش دهنده 
و انعکاس دهنده فعالیت های سازمان بود، تأکید کرد و افزود: روابط عمومی ها 
5۰ درصد نماینده مردم و 5۰ درصد وکیل سازمان هستند که نیاز امروز افزایش 
کنش گری و کنش سازی است. کلانترزاده اضافه کرد: نگاه مثبت شهردار قم به 
اداره کل ارتباطات و امور بین الملل سبب آن شده که بسیاری از اقدامات و کارها 

در این حوزه به خوبی پیش رود.

توسط شهردار قم انجام شد؛

تقدیر از راننده امانت دار شهرداری قم
راننده امانت دار شهرداری قم توسط دکتر سقائیان نژاد شهردار تقدیر شد.

به گزارش  ایمان ،در حاشیه برگزاری شورای مدیران شهرداری قم، از نصیری 
راننده امانت دار منطقه هفت شهرداری تقدیر به عمل آمد.

آقای نصیری از رانندگان منطقه هفت شهرداری قم در روزهای گذشته کیف 
پولی حاوی مقدار زیاد دلار و دینار عراقی به ارزش 4۰۰ میلیون تومان را در 

خیابان اراک و نزدیک حرم مطهر حضرت معصومه )س( پیدا کرده بود.
وی پس از پرس و جوی زیاد در نهایت موفق می شود نشانه ای از صاحب آن 
بیابد. این راننده در نهایت موفق می شود کیف این زائر و میهمان عراقی را به وی 
بازگرداند. دکتر سقائیان نژاد با اهدای لوحی، از این راننده امانت دار تقدیر کرد.

مدیرکانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
قم گفت: امسال طرح اوقات فراغت در مراکز 1۰ گانه 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان این استان 
درحال برگزاری است و 1۰ هزار کودک و نوجوان تحت 

پوشش قرار می گیرند.
محمد غفاری در گفت وگویی افزود: تابستان امسال 
برنامه مفصلی در بخش های مختلف فرهنگی، ادبی، 
عمومی  کارگاه های  و  می شود  اجرا  هنری  و  علمی 
نیز تشکیل خواهد شد تا تعداد زیادی از کودکان و 

نوجوانان تحت پوشش فعالیت ها قرار گیرند.
وی با بیان این سن حضور در کانون از 6 تا 18 سال 
است، اضافه کرد: امسال کلاس های مختلفی از جمله 

نقاشی، رنگ و بازی، پرورش خلاقیت، نمایش در قالب 
بازی، فعالیت های حرکتی و کلاس های آموزشی برای 

کودکان 4 تا 6 سال نیز در نظر گرفته شده است.
طرح  در  شرکت کننده  افراد  تعداد  داد:  ادامه  وی 
برابری  پنج  حدود  رشد  گذشته  سال  فراغت  اوقات 
بازه زمانی پارسال 5۰۰ کلاس مختلف  داشت و در 
برگزار شد. غفاری بیان کرد: امسال کلاس های طرح 
تا  و  آغاز شده  اول خردادماه  از  کانون  فراغت  اوقات 
پایان شهریورماه ادامه داد و امیدواریم بتوانیم 1۰ هزار 
را در کلاس های مختلف مهارتی، فرهنگی،  کودک 
و  کانون  جاری  فعالیت های  ادبی  علمی،  هنری، 

کتابخانه ای تحت پوشش قرار دهیم.

وی افزود: در کتابخانه کانون بیش از 11۰ هزار جلد 
کتاب برای گروه های سنی مختلف با موضوعات متنوع 

موجود است.
نجوم،  ذهنی،  محاسبات  کارگاه های  وی، 
با  آشنایی  الکترونیک،  رباتیک،  باستان شناسی، 
یارانه ای،  مهارت های  زیست شناسی،  نانو، هوافضا، 
طراحی،  نقاشی،  خلاق،  نوشتن  شعر،داستان، 
عکاسی،  خوشنویسی،  سفالگری،  بازی،  و  رنگ 
نمایش  بازیگری،  نمایشی،  عروسک های  ساخت 
نقالی و  خلاق، کاردستی، مفاهیم قرآنی، شطرنج، 
عروسک سازی را از جمله کلاس هایی عنوان کرد که در 

طرح اوقات فراغت تشکیل می شود.

مدیر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم:

10 هزارنفرتحت پوشش طرح اوقات فراغت تابستانی کانون  قرارمیگیرند

مدیرکل اتباع و مهاجران خارجی استانداری قم گفت: ۳۰۰ سرمایه گذار از اتباع 
خارجی در قم فعالیت اقتصادی دارند و دراین بین برخی از آنان در زمره افرادی 

هستند که سرمایه گذاری را در ایران فرا گرفته اند.
حاضر  خارجی  سرمایه گذاران  از  دیگر  برخی  داشت:   اظهار  زارعی  اکبر  علی 
در قم از کشورهای خود سرمایه آورده و دراین بین تعداد زیادی از اتباع افغانستان 
دیده می شود. وی ابراز داشت: به منظور جذب سرمایه گذاران خارجی درقم،  پنجره 
واحدی با همفکری افرادی که در سیاست های کلی استان تصمیم می گیرند ایجاد 

شده است که سرمایه اتباع جذب و اشتغال ایجاد شود.
وی در مورد مشوق های ایجاد شده برای جذب سرمایه گذاری خارجی در استان 
قم گفت: اعطای اقامت های بلند مدت به فعالان اقتصادی خارجی که سرمایه های 
راکد را در تولید مصرف کنند در زمره مهم ترین مشوق ها برشمرده می شود. زارعی 
افزود: اخیرا نزدیک به 16 نفر از اتباع افغاستان، سه نفر از اتباع پاکستان و پنج نفر 
از اتباع عراق به عنوان سرمایه گذار خارجی در استان قم جذب شده اند. وی با اشاره 

به دیگر مشوق ها برای سرمایه گذاری اتباع گفت: تسهیلات در قالب اعطای زمین 
در شهرک های صنعتی و ارائه خدماتی چون آب ، برق و گاز و ایجاد راه دسترسی 
از جمله مشوق هاست و در بسیاری اوقات تخفیف هم به اتباع داده شده است.وی 
افزود: درصدد هستیم انجمن جذب و حمایت از سرمایه خارجی را در استان قم 
ایجاد کنیم که محوریت آن با خود اتباع سرمایه گذار باشد. زارعی در مورد اعطای 
کارت اشتغال به اتباع خارجی استان قم گفت: با اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هماهنگ کرده ایم که بتوانیم برای اتباع کارت اشتغال بگیریم و حتی کارگرهایی که 
فصلی کار می کنند نیز شامل این بحث شوند و طی آن همه سرمایه گذاران با کد ملی 
کارفرما تعداد کارگری از اتباع را استفاده می کنند و کارفرما ملزم می شود وقتی کارت 
اشتغال صادر شد اتباع را بیمه نیز نماید. قم با پذیرش اتباع 9۰ کشور خارجی دومین 
استان کشور از نظر تکثر اتباع در کشور است.در قم تعداد بالای اتباع به خصوص 
اتباع افغانستانی را شاهد هستیم و از این حیث قم پنجمین استان کشور در پذیرش 

اتباع افغان می باشد.نزدیک به 22۰ هزار تن از اتباع خارجی در قم سکونت دارند.

مدیرکل اتباع و مهاجران خارجی استانداری قم:
۳00 سرمایه گذار از اتباع خارجی در قم فعالیت اقتصادی دارند

افزایش  از  کشور  بهزیستی  توان بخشی  معاون 
بودجه تجهیزات توان بخشی استان قم با هدف تهیه 

۳8۰ ویلچر برای معولان خبرداد .
فاطمه عباسی در حاشیه سفر استانی خود به شهر 
قم در گفت وگویی در خصوص برنامه های معاونت 
توان بخشی سازمان بهزیستی برای استان قم اظهار 
کرد: خبر خوبی که این معاونت برای معلولین استان 
تجهیزات  بودجه  درصد   7۰ تخصیص  دارد،  قم 
جسمی  معلولان  ویلچر  تهیه  برای  توان بخشی 
حرکتی استان قم است که با توجه به  نیازسنجی های 
صورت گرفته تعداد ۳8۰ ولیچر در مرحله اول برای 
معلولین تامین می شود و در خصوص کمبود مراکز 
یارانه بگیر که از مطالبات استان هم بوده، تمهیداتی 
اندیشیده شده تا بر اساس آمایش های لازم به این 

مهم پرداخته شود. عباسی در خصوص خدمات این 
سازمان به اتباع و مهاجرین عنوان کرد: این سازمان 
با وجود نداشتن بودجه مطلوب ملی، با نگاه اسلامی 
را  افراد خدمات مختلف  به  توان  در حد  انسانی  و 
ارائه می دهد و امیدواریم در آینده نزدیک با عنایت 
مسئولان بودجه ای تخصیص داده شود تا سازمان 

بهزیستی بتواند خدمات بهتر و بیشتری ارائه دهد.
هتل بهزیستی در استان قم  بزودی 

بهره برداری می رسد
زیارتی  و  فرهنگی  های  برنامه  خصوص  در  وی 
سازمان  داشت:  بیان  معلولین  برای  سازمان  این 
بهزیستی کشور در راستای ارائه خدمات رفاهی به 
معلولان یک هتل در مشهد احداث کرده و در حال 
ساخت یک هتل در شهر مقدس قم است که در 

آینده نزدیک به بهره برداری می رسد تا معلولان در 
سراسر کشور بتوانند از بار معنوی و فرهنگی این دو 
شهر بهره مند شوند. معاون توان بخشی بهزیستی 
تکمیلی  بیمه  و  درمانی  هزینه های  درباره  کشور 
جامع  قانون  ماده 6  طبق  گفت:  معلولین  درمان 
حمایت از معلولین، سازمان بیمه سلامت مسئولیت 
تامین هزینه های توان بخشی، هزینه سلامت و در 
مان بیماری های جسمی و روانی افراد زیر پوشش 
بهزیستی را برعهده دارد که در همین راستا 59 کد 
خدمت بصورت7۰درصد تخفیف و ۳۰درصد تعرفه 
آزاد به این افراد ارائه می شود همچنین در حال تامین 
بودجه برای این ۳۰ درصد تعرفه هستیم تا بتوانیم 
بصورت کاملا رایگان خدمات درمانی را به این عزیزان 

ارائه دهیم.

معاون توان بخشی بهزیستی کشورخبرداد:

افزایش بودجه تجهیزات توان بخشی استان قم 

با  اینکه  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  محیط زیست  معاون 
حمایت های شهردار و شورای اسلامی شهر، کلان شهر قم امروز در حوزه های 
مختلف سرآمد است، گفت: قم امروز حرف های زیادی در حوزه مدیریت پسماند، 

فضای سبز، ایمنی، عمرانی، ترافیکی و... برای گفتن دارد.
مسئولین  هم اندیشی  و  گردهمایی  نخستین  در  مقدم  اصفهانیان  مهدی 
ارتباطات و امور فرهنگی سازمان ها و مناطق شهرداری قم که در سالن جلسات 
روابط  و  ارتباطات  روز  اردیبهشت ماه  گرامیداشت 27  با  برگزار شد،  شهرداری 

عمومی اظهار داشت: امروز روابط عمومی هنر، علم و اخلاق است و نقش مهمی 
در ارتقای سطح مدیریتی در لایه های مختلف دارد. وی با بیان اینکه از فرصت 
اخلاق مداری می توانیم برای ارتباط بین مردم و مسئولان استفاده کنیم، ابراز کرد: 
صرفاً نباید انعکاس دهنده سیاست ها باشیم و باید تبیین تصمیمات در راستای 
خدمات رسانی داشته باشیم. معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری 
قم ادامه داد: تکمیل فرآیند خدمات رسانی نیاز به همکاری و همراهی و انعکاس 

به موقع، سریع و صحیح به مردم در راستای امیدآفرینی و نشاط دارد.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم:
قم در حوزه مدیریت شهری حرف های زیادی برای گفتن دارد


